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سخنگوی قوه قضائیه:

توهین به رئیس قابل تعقیب است

محسن صفایی فراهانی مطرح کرد:

مشکل کشور بی قانونی است نه پول!

شکایت 30 نماینده از علی مطهری 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان خبر داد:

برگزاری جشنواره 
مد و لباس در قم

علی لاریجانی در اجلاس روسای دانشگاه های علوم پزشکی:

سیاست های نظام سلامت 
با بادهای سیاسی جابجا نشود

رییس مجلس شورای اسلامی گفت: سیاست های نظام 
سلامت با بادهای موضعی سیاسی جابجا نشود.

دکتر علی لاریجانی روز یکشنبه در بیست و سومین 
اجلاس روسای دانشگاه های علوم پزشکی سراسر کشور با 
بیان اینکه ساختار بهداشت و درمان به سمت تکامل بوده 

است، یادآور شد: اول انقلاب گفتیم بخش آموزش و خدمات 
باید ممزوج شوند، در ابتدا موفق هم بود بعد پزشک خانواده 
و حالا هم تحول نظام سلامت. باید همه این ها هر کدام بخش 
هایی از یک نظام باشد و نظام بهداشت، یک معمار داشته 

باشد. لاریجانی افزود: همه باید بدانند و ...

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: نخستین جشنواره مد و لباس اسلامی - ایرانی از 13 تا 19 شهریور ماه 
امسال در تالار مرکزی شهر قم می شود و تاکنون 376 اثر به دبیرخانه این جشنواره رسیده است...

بازیگر فقید تئاتر،  مراسم تشییع پیکر داود رشیدی، 
سینما و تلویزیون روز گذشته با حضور شمار قابل توجهی 

از مردم، هنرمندان و مسئولان فرهنگی و هنری برگزار شد.
داود رشیدی روز جمعه پنجم شهریور ماه پس از مدتی 
و  قلبی درگذشت  ایست  به علت  آلزایمر،  بیماری  تحمل 
جامعه هنری ایران را داغدار کرد. وی فرزند عبدالامیر حائری 
شیرازی بود و به دلیل شغل پدر، در فرانسه و پاریس تحصیل 
کرد و تحصیلات دانشگاهی خود را در ژنو در زمینه بازیگری 
به پایان برد. رشیدی در سال 1343 به ایران برگشت و قدم 
در راه نواندازی تئاتر ایران گذاشت. وی مدتی بعد به تلویزیون 
ملی ایران رفت و مدیریت گروه نمایش و سرگرمی ها را 
برعهده گرفت. وی با فیلم »فرار از تله« به کارگردانی مرحوم 

جلال مقدم در سال 1350 وارد سینما شد ...

آئین بهره برداری همزمان از 48 پروژه بخش کشاورزی 
استان قم صبح روز گذشته با حضور عباس کشاورز معاون 
امور زراعت وزیر جهاد کشاورزی، صادقی استاندار قم، بهشتی 
معاون عمرانی استاندار، سیار فرماندار قم، طلایی رئیس سازمان 
جهاد کشاورزی و جمع زیادی از مسئولان و بهره برداران بخش 

کشاورزی در مزرعه تولید قارچ مفید برگزار شد...

بدرقه
 باشکوه رشید 
سینمای ایران

همزمان با هفته دولت و با حضور مسئولین 
کشوری و استانی برگزار شد:

آئین بهره برداری 
از 48 پروژه بخش 

کشاورزی قم
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روزنامه صبح ایران
رهبر معظم انقلاب اسلامی بر هوشیاری، اقدام بهنگام و به کارگیری انواع 
روشهای متنوع و ابزارهای پیشرفته در پدافند هوایی تأکید و خاطرنشان 
کردند: دشمن باید بفهمد که اگر تهاجم کند، ضربه محکمی خواهد خورد 

و دفاع ما شامل پاسخگویی نیز خواهد. 
حضرت آیت الله خامنه ای فرمانده معظم کل قوا ظهر دیروز 
-یکشنبه- در دیدار فرماندهان و مسئولان قرارگاه پدافند هوایی 
خاتم الانبیاء )صلی الله علیه و آله( ارتش جمهوری اسلامی 
ایران، با تأکید بر اهمیت پدافند به عنوان »خط مقدم مقابله با 

هر گونه تهاجم«، جبهه مقابل جمهوری اسلامی را جبهه ای »خبیث، خدعه گر و مخالف 
استقلال ملت« خواندند و خاطرنشان کردند: در مقابل این دشمن که به دنبال تضعیف 
توان دفاعی کشور است، باید آمادگی های نیروهای مسلح آنچنان افزایش یابد که دشمن 

حتی به خود اجازه فکر کردن درباره تجاوز را ندهد.
حضرت آیت الله خامنه ای، »عزم، اراده و توانایی نیروی انسانی« را عاملی مهم در 
برطرف کردن موانع و ضعفها برشمردند و افزودند: قرارگاه پدافند جزء خطوط مقدم و 
اصلی است و باید با قدر دانستنِ این موقعیت مهم و با نشان دادن عزم، اراده و قاطعیت، 

عزم دشمن را در تهاجم تضعیف کنید...

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار فرماندهان قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا )ص(:

دشمن باید بفهمد اگر تهاجم کند، ضربه محکمی خواهد خورد

مردم به سکوت رای ندادند!
آقای عارف از سرنوشت »حدادعادل« عبرت بگیرید!
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در نظر دارد انجام امور نقلیه دانشجویی جهت مجتمع پردیس دانشگاهی را 

در سال 1395 از طریق مناقصه به واجدین شرایط واگذار نماید.

مهلت خرید اسناد: از تاریخ درج اگهی نوبت دوم به مدت 5 روز کاری.

قیمت اسناد و نحوه واریز وجه: واریز مبلغ  500/000 ریال به حساب سیبا: 

2177753525001  ) قابل واریز در کلیه شعب(. 

مدارک مورد نیاز جهت دریافت اسناد:  اصل فیش واریزی.

 مهلت دریافت پیشنهاد: حداکثر 10 روز پس از پایان مهلت خرید اسناد.

میزان سپرده شرکت در مزایده: مبلغ 130/000/000 ریال

محل خرید اسناد و تحویل پیشنهادات: قم ، خیابان شهید لواسانی ) ساحلی 

(، ساختمان ستاد مرکزی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی 

قم،  طبقه همکف، دبیرخانه مرکزی.

زمان گشایش پیشنهادها: درج در شرایط مناقصه

دانشگاه علوم پزشکی
 و خدمات بهداشتی درمانی قم

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم

آگهی مناقصه یک مرحله ای )نوبت اول(

 اطلاعیه:

 ارسال مقاله همایش منطقه ای حاشیه کویر مرکزی ایران 
مهلت تا پایان مهرماه سالجاری

اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی قم در نظر دارد مطابق برنامه ریزیهای انجام گرفته در تاریخ دوشنبه 95/11/4  همایشی منطقه 
ای با عنوان مندرج در پوستر زیر را برگزار نماید. لذا از تمامی  اندیشمندان ، پژوهشگران ، اساتید دانشگاهی، دانشجویان، کارشناسان، 
بهره برداران و کشاورزان متخصص در آب ومحیط زیست تقاضا می گردد نسبت به ارسال مقاله و نقطه نظرات فنی و مدیریتی خود به 
دبیرخانه همایش و یا سایت مربوطه بهنشانی3kmi.ir.www اقدام نمایند. بدیهی است به مقالات و نقطه نظرات برگزیده شده توجه خاص 

و اقدامات لازم بعمل خواهد آمد خاطر نشان می گردد فرصت ارسال مقالات تا پایان مهر ماه 1395 می باشد.
نشانی دبیر خانه: قم، بلوار 15 خرداد، جنب اداره آتش نشانی، اتاق بازرگانی قم
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نقد منصفانه نه تخریب
 اگرچه در کار رسانه، حمایت مستقیم از دولت حرفه ای 
نیست اما با نگاه به هجمه کم نظیر مخالفان بی انصاف که 
کمترین علاقه را به آرامش کشور دارند، نه تنها پسندیده 

بلکه امری لازم و فوری است.
 دولت یازدهم در هنگامه ای تصدی امور را در اختیار 

گرفت که جامعه جهانی شاهد ائتلاف کم بدیل قدرت های بزرگ برای از هم پاشی اقتصاد 
کشور بود. در این حال با هدر رفت منابع مالی کشور بر اثر مدیریت ناکارامد، آنهم در 
سال های شکوفایی درآمدهای نفتی، موج تحریم های کمر شکن از سال 90 توانست رشد 
منفی 9 درصدی را بر پیکره اقتصاد وارد کند. مضاف براینکه فساد کاسبکاران تحریم هر 
روز از سبد فرصت ها و امکانات کشور می ربود و چشم اندازی تاریک و ناامیدوار را برای مردم 

تصویر می کرد. 
انتخابات یازدهمین دوره ریاست جمهوری این فرصت را فراهم کرد تا مردم با نگاه به 
همه تجربه های گذشته به شخصیتی رأی اعتماد دهند که سه دستور کار را برای دولت 
خود تعیین کرده بود: نجات اقتصاد؛ تعامل سازنده با جهان و سرانجام احیای اخلاق در 

جامعه ای که در این باره بشدت آسیب پذیر شده بود. 
انصاف باید داد که دولت در هر سه عرصه به وعده هایش عمل کرد؛ اگرچه تا نقطه 
ایده  ال فاصله باقی است. نقد و نظرها نیز درباره بدنه دولت به جای خود منطقی و اصولی 
است اما بازگشت از رشد منفی 9 درصد به نقطه صفر و رساندن آن تا 4/4 درصد آنهم 
به رغم همه مانع تراشی های مخالفان مغرض داخلی و بیرونی، دستاوردی است که خوب 
بود تریبون  داران که این روزها و به مناسبت هفته دولت فعال بوده اند به آن اشاره کرده و یا 

حداقل از آن به عنوان دستاورد نظام _ ونه دولت _ یاد می کردند. 
همه صاحب نظران اقتصادی اعم از اساتید دانشگاهی، فعال سیاسی راست، چپ و میانه 
براین مهم اذعان دارند که اگر دولت توانسته به رغم بدکرداری دولت های بیگانه در رفع 
تحریم ها رشد اقتصادی را از زیر صفر به وضع کنونی ارتقاء دهد، در خوشبینانه ترین حالت 
و با ایجاد رشد 5 درصدی خواهیم توانست اقتصاد خود را در سال 97 به همان جایگاهی 
برسانیم که در سال 90 بودیم. به عبارت دیگر دولت در سه سال و نیم گذشته همه توان 
خود را برای احیای اقتصادی گذاشته است که حداقل در سال های 90 تا 92 دچار جراحت 
عمیق شد. این وضع را درحالی بسنجیم که درآمدهای ارزی به دلیل کاهش قیمت نفت از 

حدود 68 میلیارد دلار در سال 92 امسال به 33 میلیارد کاهش یافته است. 
مخالفان دولت چشم خود را براین واقعیت عامدانه بسته اند که نرخ تورم اکنون تک 
رقمی شده و گشایش های تازه در همه زمینه های صنعتی، کشاورزی، تجارت و امید به 
آینده شکل گرفته است. بدیهی است درک تأثیر پیشرفت ها در حوزه اقتصاد از جمله 
اشتغال زمان بر خواهد بود و همانگونه که صاحب نظران پیش بینی می کنند تا سال 97 

گشایش ها تا سفره مردم دامن خواهد گسترد. 
آنچه قابل تأمل است اینکه مخالفان به جای نقد سازنده، به تخریب مشغولند بی آنکه 
صراحت و شجاعت بیان این مهم را داشته باشند که اگر توافق هسته ای نبود، آنان چه 

راه حل جایگزینی را پیشنهاد می کردند. 
القاء ناکارآمدی دولت در عبور از بحران ها جایگزین اخلاقی مناسب برای نقد منصفانه 

نیست بلکه تلاشی است برای زدودن امید در جامعه ای که به آن سخت نیازمندیم.

رئیس قوه قضاییه تاکید کرد:

برای مبارزه با زمین خواری
 زمین های دولتی سندارشود

رئیس قوه قضاییه با تاکید بر رعایت حق الناس گفت: یکی از راهکارهای مبارزه با زمین 
خواری، سنددار کردن زمین های دولتی است.

آیت الله آملی لاریجانی در جمع مسئولان قضایی خراسان رضوی در مشهد افزود: این 
اقدام از کارهای مهم بوده ولی برخی گزارشها حکایت از آن دارد که گاهی در اینگونه سندها 
به حقوق مردم تعدی شده و مستثنیات مردم دولتی تلقی شده و برای آن سند صادر شده 
است. وی افزود: بنابراین سازمان ثبت باید دقت لازم را در زمینه رعایت حق الناس داشته 
و مدیران کل ثبت در استانها بر این روند نظارت کافی داشته باشند. رئیس قوه قضاییه در 
ادامه بالا بردن هزینه های ارتکاب جرم و تخلف از قانون را از جمله راهکارهای کاهش 
جرائم و تخلفات ذکر کرد و گفت: قانون باید مدبرانه و مقتدرانه از جمله در زمینه تصرفات 
غیرقانونی زمینهای ملی و منابع طبیعی به مرحله اجرا درآید. وی در ادامه افزود: این قوه 
یک نهاد مستضعف در بخش نیروی انسانی و بودجه می باشد، در برخی مقاطع بودجه 
یک وزارتخانه از بودجه قوه قضاییه بیشتر است. رئیس قوه قضاییه گفت: در بعضی استانها 
مکانهای دادگستری استیجاری است و از این جهت مشکلات فراوانی برای دستگاه قضایی 
به وجود می آید. وی درادامه افزود: نخستین توصیه ما به روسای دادگستری و مسئولان، 
اعمال نظارت بیشتر، موثرتر و مستمر است زیرا در این زمینه نباید کوتاهی انجام و نظارت و 
بازرسی باید بطور مستمر انجام شود. رئیس قوه قضاییه ادامه داد: ثبت آنی و الکترونیکی در 
اسناد رسمی کمک زیادی به پیشرفت امور کرده ولی زیرساختها در این زمینه باید تامین 
شود. وی از خدمات سازمان ثبت اسناد تقدیر و بیان کرد: وی در ادامه همچنین کمک به 
تحقق آرمانها و اهداف نظام مقدس جمهوری اسلامی را امری بسیار ارزشمند توصیف و 
بیان کرد: نظام جمهوری اسلامی ایران یک نظام بی بدیل سیاسی و دارای فلسفه سیاسی 
خاص است. آیت الله آملی لاریجانی افزود: منشا مشروعیت در نظام جمهوری اسلامی ایران 
یعنی مردمسالاری دینی، آرای مردم و هم منشا الهی است و چنین ترکیبی را در هیچ 
نظام و فلسفه سیاسی پیدا نخواهیم کرد. وی تاکید کرد: نظام سیاسی که ترکیب یافته از 
چارچوبهای ارزشی دینی است و در راس آن مردم هستند نمونه مشابهی ندارد و اگر افکار 

حضرت امام خمینی )ره( نبود چنین نظامی را نداشتیم. 

حجت الاسلام  محسن غرویان:

مردم به کنسرت و نشاط نیاز دارند
یکی ازاساتید حوزه علمیه معتقد است که موضوع کنسرت ها در مرحله اول باید کاملا 
شفاف و ابهامات آن برطرف شود. از طرفی دیگر مردم به کنسرت که با فرهنگ و ارزش های 

آنان نزدیک است احتیاج دارند و نمیشود این مسائل فرهنگی را از مردم دریغ کرد.
 حجت الاسلام والمسلمین محسن غرویان با اشاره به اینکه مردم برای فرهنگ خود 
ارزش قائل هستند، خاطرنشان کرد: کنسرت و موسیقی را مردم دوست دارند و علاقه دارند 
که مقداری از وقت خود را با چنین مسائل فرهنگی پر کنند و نشاط پیدا کنند. این استاد 
حوزه و دانشگاه ادامه داد: در زمان قاجار شاه می خواست به خیابان بیاید، نزدیکان شاه به 
مردم می گفتند بروید بروید شاه می خواهد بیاید. یک عارفی که این صحنه را دید نامه ای 
به شاه نوشت و گفت شاه و حاکم حقیقی فردی است که به مردم بگوید بیایید بیایید. در 
استان خراسان هم نباید آقایان بگویند از استان خراسان بروید بروید. نمی شود که به مردم 
گفت که هرکس نمی   خواهد از این شهر برود. این اصلا با مشی امامان ما همخوانی ندارد و ما 
باید همواره مردم را به سوی خود جذب کنیم. این مدرس حوزه و فلسفه با بیان اینکه در 
کشور ما حکومت فدرالی حاکم نیست، تصریح کرد: زمانی که یک موضوع قانونی است و 
وزارت کشور در همه جای کشور آن را قانونی و مجاز می داند که نمی شود در شهری مجاز و 
در شهری دیگر غیر مجاز باشد، حلال و حرام خداوند که یکسان و نسبی نیست. کنسرت ها 
اگر مجوز قانونی دارند در همه کشور مجاز است که برگزار شود البته مردم همواره احترام 
مقدسات و ائمه را در حد خودشان دارند اما طبیعتا  نیاز به شادی و نشاط و کنسرت های 
اخلاقی هم دارند و این نیاز ها باید در کنار هم تامین شود. غرویان تاکید کرد: اینکه برخی 
برای رسیدن به اهداف و خواسته های خود سعی به  قانون شکنی و هنجار شکنی کنند 
که هرج و مرج ایجاد می شود و استان  های دیگر هم تقاضاهای دیگر می کنند. همه کشور 
باید طبق یک قانون عمل کنند. غرویان با بیان اینکه برخی از آقایان گفته اند کنسرت مگر 
برای مردم آب و نان می شود، تصریح کرد: به نظرم این سخنان هم کاملا اشتباه است. 
بحث کنسرت بحث آب و نان نیست و با ملاک آب و نان نمیتوان مورد ارزیابی قرار داد. 
کنسرت هم نوعی موسیقی است که با فرهنگ و ارزش های مردم ارتباط دارد و نمیتوان 
همه چیز را با ملاک آب و نان تعیین کرد؛ اگرنه می توان گفت که سخنانی هم که پشت 
تریبون زده می شود مگر برای مردم نان و آب می شود. برخی از سخنرانی  ها هم برای مردم 

نان و آب نمی شود.

معاون سیاسی وزیر کشور:

هیچ کس نمی تواند تبلیغات 
زودهنگام انتخاباتی داشته باشد

معاون سیاسی وزیر کشور با بیان این که تبلیغات انتخاباتی هیچکس تاکنون شروع 
نشده است، گفت: شائبه ای درمورد تبلیغات زودهنگام انتخاباتی برخی وجود دارد که این 

موارد را رصد کرده و به مراجع قانونی ارجاع می شود.
محمدحسین مقیمی افزود: شائبه فعالیت های انتخاباتی برخی افراد مانند محمود 
احمدی نژاد وجود دارد که این موارد را رصد می کنیم. وی ادامه داد: اگر با موارد دیگری 
هم روبرو شویم اطلاعات این فعالیت ها را جمع آوری و رسیدگی می کنیم. وی یادآور 
شد: احمدی نژاد هم یک نفر همانند تمام آحاد ملت و همه مردم است که می توانند 
در کشور فعالیت سیاسی کنند اما هیچ کس نمی تواند تبلیغات زودهنگام داشته باشد. 
مقیمی با بیان این که وزارت کشور مقدمات کار را برای برگزاری انتخابات ریاست جمهوری 
و شوراهای آینده فراهم می کند، خاطرنشان کرد: ستاد انتخابات کشور از اوایل دی ماه 
فعال می شود و استان ها نیز به صورت رسمی کار انتخاباتی خود را آغاز می کنند. وی 
در خصوص تامین امنیت مرزها و رصد تحرکات داعش و گروه های تروریستی در داخل 
مرزها هم اظهار داشت: براساس اعلام وزیر اطلاعات نیروهای امنیتی، نظامی و انتظامی ما 
بخصوص مرزبانان کاملا مرز کشور را کنترل کرده و انشاء الله مشکل خاصی پیش نمی 
آید. معاون سیاسی وزیر کشور تصریح کرد: آنهایی که عبور کرده یا در داخل کشور به گروه 
های تروریستی پیوسته اند شناسایی و دستگیر شده اند، برخی نیز در حال شناسایی و 

پیگرد قانونی هستند.

علی لاریجانی در اجلاس روسای دانشگاه های علوم پزشکی:

سیاست های نظام سلامت 
با بادهای سیاسی جابجا نشود

رییس مجلس شورای اسلامی گفت: سیاست های نظام سلامت با بادهای موضعی 
سیاسی جابجا نشود.

دکتر علی لاریجانی روز یکشنبه در بیست و سومین اجلاس روسای دانشگاه های علوم 
پزشکی سراسر کشور با بیان اینکه ساختار بهداشت و درمان به سمت تکامل بوده است، 
یادآور شد: اول انقلاب گفتیم بخش آموزش و خدمات باید ممزوج شوند، در ابتدا موفق 
هم بود بعد پزشک خانواده و حالا هم تحول نظام سلامت. باید همه این ها هر کدام بخش 
هایی از یک نظام باشد و نظام بهداشت، یک معمار داشته باشد. لاریجانی افزود: همه باید 
بدانند و بخشی که دولت متولی است کاملا مشخص باشد، جاهایی برای بخش خصوصی 
روشن شود و ساختاری که ایجاد می شود با بادهای موضعی سیاسی جابجا نشود. همه 
بخش ها ساماندهی شود و به آن پایبند باشند. وی ادامه داد: باید سهم پژوهش و ارتباط 
آن با تولید مشخص شود و جاهایی که بخش خصوصی نمی تواند مانور بدهد، مدون شود. 
لاریجانی در ادامه با بیان این که سطح بهداشت جهانی بالاتر رفته است، اظهار داشت: در 
این شرایط رقابت ما نسبتا خوب است. وی خاطرنشان کرد: ما در دوره ای آشفتگی پیدا 
کردیم و مردم از نظر وضعیت دارو و امکانات دچار ناآرامی های روحی شدند، به خاطر دارم 
زمان وزارت دکتر وحیده دستجردی در دولت قبل با وی صحبت کردم که برای متعادل 
کردن وضعیت موجود چقدر منابع نیاز دارید، دکتر دستجردی با محاسبه اعلام کردند اگر 
6 هزار میلیارد تومان به بودجه این وزارتخانه اضافه کنید سطح سلامت کشور را کاملا 
تامین می کنیم. رییس مجلس تاکید کرد: ما تلاش کردیم و این رقم را در بودجه با سختی 
منظور کردیم ولی بحث این بود که مدیریت اجرایی کشور مسیر درستی نداشت و این پول 
را به وزارت بهداشت ندادند. لاریجانی، دکتر هاشمی را وزیر هوشمند، پرتحرک و سخت 
کوش توصیف کرد و گفت: وزیر بهداشت شخصا برای ارتقای وضعیت سلامت جامعه و 
ساماندهی آن پیگیر بود که این شرایط جهشی پیدا کرد. وی یادآور شد: ما از آن شرایط 
دشوار عبور کردیم و نارضایتی ها خیلی کاهش پیدا کرده است. وی با بیان این که یکی از 
نقاط برجسته کشور، بخش بهداشت و سلامت است، اظهار داشت: لازم است هم قدردانی 
کنیم و هم خدا را شکر کنیم که ناآرامی های روحی جامعه را در این بخش التیام داد. 
رییس مجلس شورای اسلامی در ادامه به مسوولان وزارت بهداشت توصیه کرد با فرض 
پشتیبانی مالی، آسیب شناسی از نظام سلامت انجام دهند و بررسی کنند در کدام نقاط 

ضعف و عدم تعادل وجود دارد.

قبل از سال 92 حرف رهبری را گوش نمی کردند و خانه نشینی 11 روزه را دیدیم

کنایه رحمانی فضلی به احمدی نژاد
وزیر کشور، وحدت و انسجام ملی را اصل ثابت در سیاست داخلی دولت یازدهم دانست 
و گفت: حرکت کشور در مسیر امید است و هیچ محدودیتی برای فعالیت و صدور مجوز 

انجمن ها و احزاب وجود ندارد.
عبدالرضا رحمانی فضلی روز یکشنبه در جمع مدیران، نخبگان و برگزیدگان اقشار 
مختلف مردم شهرستان علی آباد افزود: اعتقادات دینی، اصل ولایت فقیه، مردم و انسجام 
ملی جزو مولفه ها و خط قرمز در اقتدار و وحدت ملی و سیاست داخلی است و قابل بحث 
و معامله نیست. وزیر کشور به نشاط، پویایی و آرامش حاکم بر شرایط کشور اشاره کرد 
و گفت: هیچ محدودیتی برای فعالیت و صدور مجوز انجمن ها و احزاب در کشور وجود 
ندارد و تقریبا در طول این سه سال هیچ رسانه ای در کشور توقیف نشده است. وزیر کشور 
گفت: کشور در یک مدار و مسیر امید و حرکت است و باید امید و حرکت را تقویت کنیم؛ 
هر کس موجب ناامیدی، یاس و اختلاف در کشور باشد در مسیر انقلاب حرکت نکرده 
است. رحمانی فضلی با تاکید بر لزوم حفظ وحدت و انسجام در کشور و توجه به انصاف در 
انتقادها اظهارداشت: ما باید قدر رهبر معظم انقلاب را از جان و دل بدانیم چرا که ایشان 
نعمت بزرگی برای کشور هستند و با درایت، تجربه، سعه صدر، تقوا و شجاعت جلو می 
روند. تاریخ بعدها شجاعت ایشان را خواهد نوشت. وزیر کشور با گرامیداشت هفته دولت و 
یاد و خاطره شهدای انقلاب اسلامی و دولت گفت: هفته دولت بهانه ای است تا یک ارزیابی 
از عملکردها و نقاط ضعف و قوت داشته باشیم. رحمانی فضلی با اشاره شرایط کشور در 
قبل از انتخابات سال 92 یادآور شد: افزایش تهدیدها و تحریم ها، کاهش میزان صادرات 
نفت، ایران هراسی و اجماع بین المللی علیه ایران، ترک کردن میز مذاکرات از سوی کشور 
های 5+1، ممنوعیت در نقل و انتقال پول از جمله مواردی بود که از سال 91 شاهد بودیم.

وی ادامه داد: با توجه به این شرایط دشمنان پیش بینی می کردند می توانند در 
انتخابات 92 یک تنش در کشور ایجاد کنند اما رهبر معظم انقلاب وارد میدان شدند و 
ضمن دعوت مردم به حضور باشکوه در انتخابات بر صیانت از آرا و حق الناس بودن رای 
مردم نیز تاکید کردند و ما انتخاباتی باشکوه و آرامی در سال 92 شاهد بودیم که اراده مردم 

در انتخاب دکتر روحانی تجلی پیدا کرد.
وزیر کشور گفت: قبل از سال 92 شاهد این بودیم که حرف رهبری را گوش نمی کردند 
و خانه نشینی 11 روزه را دیدیم اما امروز می بینیم یک وحدت بین سران قوا وجود دارد و 
همه تابع رهبری هستند. رحمانی فضلی افزود: حل مساله تهدید و تحریم ایران که با مساله 
هسته ای گره خورده بود یکی از قول های رییس جمهوری بود که با هدایت های رهبر 
معظم انقلاب در این زمینه اقدامات لازم دنبال شد. وی ادامه داد: قبل از سال 92 یک بی 
ثباتی و بی اعتمادی در عرصه اقتصاد ایجاد شده بود به گونه ای که خیلی از بنگاه ها و مغازه 

داران با ارز خارجی معامله می کردند و ارزش پول ملی دائم پایین می آمد.
وزیر کشور گفت: با فراز و فرودهایی که داشتیم امروز شاهد هستیم که ایران هراسی 
کم رنگ شده، صادرات نفت به میزان 2/2 افزایش یافته و در نقل و انتقال پول مشکلی 
نداریم و سرمایه گذاران نیز آمده اند که تعدادی از این سرمایه گذاری ها محقق شده است.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان خبر داد:

برگزاری جشنواره مد و لباس در قم
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: نخستین جشنواره مد و لباس اسلامی 
- ایرانی از 13 تا 19 شهریور ماه امسال در تالار مرکزی شهر قم می شود و تاکنون 376 اثر 

به دبیرخانه این جشنواره رسیده است.
حجت الاسلام والمسلمین عباس دانشی روز یکشنبه در نشست خبری به مناسبت 
هفته دولت، افزود: در این جشنواره نمونه هایی از لباس هایی از سایر ملل با مشارکت 
جامعه المصطفی العالمیه نیز عرضه می شود و نگاه ویژه ای به حجاب به ویژه چادر به عنوان 
حجاب برتر شده است. وی با اشاره به ویژگی های قم تصریح کرد: قم به عنوان مرکز جهان 
تشیع نیازمند تحقق منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی در حوزه وحدت اسلامی است و 
وظیفه ما فرهنگسازی می باشد از این رو نخستین دوره جشنواره بین المللی رسول مهربانی 
با مشارکت تقریب مذاهب در سال 1392 در قم برگزار شد. وی اظهار کرد: شهر مقدس 
قم به عنوان مرکز بزرگ علمی و فرهنگی دارای اهمیت است چرا که مرکزهایی با فعالیت 
در سطح ملی یا بین المللی در آن فعالیت می کنند. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم 
خاطرنشان کرد: تمام مجموعه های فرهنگی، علمی، مطبوعاتی و هنری فعال در استان 
باید به رویکرد استانی هم توجه ویژه ای داشته باشند. وی گفت: یکی از اقدام های مهم از 
سوی دولت تدبیر و امید حمایت از کتاب های ارزشمند است و در این راستا تلاش کردیم 
هیچ اثر ارزشمند و فاخری در دست ناشر نماند به همین علت با تشکیل کمیته ای علمی 
حمایت از حوزه نشر را مورد توجه قرار دادیم و در سه سال گذشته مبلغ 25 میلیارد ریال 

اعتبار برای حمایت از کتاب های سودمند و ارزشمند هزینه شد.
نخستین کارهای انجام شده در دولت تدبیر و امید

وی در بخش دیگر سخنان خود به نخستین کارهای انجام شده در حوزه فرهنگ و هنر 
استان قم در سه سال فعالیت دولت تدبیر و امید اشاره کرد و از افتتاح سالن مدرن نمایشی 
کشور پس از انقلاب اسلامی در تالار مرکزی شهر، تشکیل شورای عالی هنر، برگزاری 
بزرگ ترین نمایشگاه کتاب استان با حضور 450 ناشر، برگزاری جشنواره مُد و لباس 
اسلامی - ایرانی، برگزاری جشنواره بین المللی رسول مهربانی با مشارکت تقریب مذاهب، 
برگزاری افتتاحیه جشنواره بین المللی شعر فجر، اکران همزمان فیلم های کودک و نوجوان 
در قالب بیست و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان، تشکیل ستاد 
ساماندهی مراکز عرضه محصولات فرهنگی - هنری، تشکیل دبیرخانه کارگروه ساماندهی 
مد و لباس، مشارکت در راه اندازی سینمای تخصصی با نام آیه در مدرسه اسلامی 
هنر، انعقاد تفاهمنامه سینمایی بین سازمان سینمایی و استانداری قم، تشکیل کارگروه 
ساماندهی مسائل سینمایی استان، برگزاری جشنواره ملی طراحی شخصیت )پویانمایی(، 
برگزاری همزمان جشنواره سراسری فیلم روح الله در استان، برگزاری همایش تخصصی 
پدافند غیرعامل با موضوع )نقش آموزه های دینی در پدافند غیرعامل در کشور(، چاپ و 
حمایت از کتاب تخصصی دینی در حوزه پدافند غیرعامل با موضوع آموزه های دینی و 
حوزه پدافند غیرعامل، برگزاری جشنواره تئاتر )نمایش( با موضوع کریمه اهل بیت )ع(، 
تاسیس مجتمع فرهنگی دیجیتال با رویکرد آموزش فضای مجازی در حوزه دین، تشکیل 
ستاد مبارزه با بازی های غیرمجاز رایانه ای و حمایت از تاسیس انجمن ناشران کودک و 
نوجوان کشور در استان قم را در این زمینه نام برد. وی هم چنین با اشاره به تشکیل انجمن 
آثار و مفاخر فرهنگی استان قم، تجلیل از استاد علی تفضلیان از پیشکسوتان هنر نمایش 

استان قم را در نخستین همایش هنر و فضیلت، اولین گام این انجام برشمرد.

سرمقاله

بر  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
هوشیاری، اقدام بهنگام و به کارگیری انواع 
در  پیشرفته  ابزارهای  و  متنوع  روشهای 
پدافند هوایی تأکید و خاطرنشان کردند: 
دشمن باید بفهمد که اگر تهاجم کند، 
ما  دفاع  و  خورد  خواهد  محکمی  ضربه 

شامل پاسخگویی نیز خواهد
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی 
دفتر مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله 
خامنه ای فرمانده معظم کل قوا ظهر دیروز 
-یکشنبه- در دیدار فرماندهان و مسئولان 
قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء )صلی 
الله علیه و آله( ارتش جمهوری اسلامی 
ایران، با تأکید بر اهمیت پدافند به عنوان 
با هر گونه تهاجم«،  »خط مقدم مقابله 
جبهه مقابل جمهوری اسلامی را جبهه 
ای »خبیث، خدعه گر و مخالف استقلال 
در  کردند:  خاطرنشان  و  خواندند  ملت« 

مقابل این دشمن که به دنبال تضعیف توان دفاعی کشور 
است، باید آمادگی های نیروهای مسلح آنچنان افزایش یابد 
که دشمن حتی به خود اجازه فکر کردن درباره تجاوز را 

ندهد.
حضرت آیت الله خامنه ای، »عزم، اراده و توانایی نیروی 
انسانی« را عاملی مهم در برطرف کردن موانع و ضعفها 
برشمردند و افزودند: قرارگاه پدافند جزء خطوط مقدم و 
اصلی است و باید با قدر دانستنِ این موقعیت مهم و با 
نشان دادن عزم، اراده و قاطعیت، عزم دشمن را در تهاجم 

تضعیف کنید.
رهبر انقلاب اسلامی مسئله دشمنی با ملت ایران و نظام 
اسلامی را فراتر از برخی دشمنی های رایج در دنیا دانستند 
و خاطرنشان کردند: جبهه مقابل ما که از آن با تعابیری 
همچون »نظام سلطه« یا »صهیونیسم جهانی« یاد می کنیم، 
جبهه ای خبیث و خدعه گر و با اندیشه های ظالمانه است 
که با اصل اعتقادات دینی، استقلال و زیر بار حرف زور نرفتن 

ملت ایران، دشمنی دارد.
مستکبر  جبهه  این  دشمنی  بروز  به  اشاره  با  ایشان 
در چهره های گوناگون، افزودند: این دشمنی یک روز در 
چهره رژیم ایالات متحده امریکا و روز دیگر در چهره رژیم 

ظالمی همچون صدام بروز می کند، اما مهم آن است که ما 
با استفاده از امکانات و ظرفیتهای فراوان کشور و با شناخت 
موقعیت و برنامه دشمن، موضع و تصمیم درست را اتخاذ و 

به آن عمل کنیم.
حضرت آیت الله خامنه ای، مخالفت و جنجال گسترده 
در خصوص سامانه موشکی اس 300 و یا تأسیسات حفاظت 
شده فردو را نمونه هایی از خباثت دشمن ملت ایران خواندند 
و افزودند: سامانه اس 300 ابزاری دفاعی است نه تهاجمی، اما 
امریکایی ها تمام تلاش خود را کردند که جمهوری اسلامی 

از این امکان برخوردار نشود.
ایشان افزودند: ما با چنین دشمنی مواجه هستیم که حق 
دفاع را نیز برای ملت ما قائل نیست و در واقع می گوید بدون 
دفاع بمانید تا هر زمان که خواستیم بتوانیم کشور را مورد 

تهاجم قرار دهیم.
فرمانده کل قوا همچنین بر هوشیاری، اقدام بهنگام و به 
کارگیری انواع روشهای متنوع و ابزارهای پیشرفته در پدافند 
هوایی تأکید و خاطرنشان کردند: دشمن باید بفهمد که اگر 
تهاجم کند، ضربه محکمی خواهد خورد و دفاع ما شامل 

پاسخگویی نیز خواهد بود.
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، امیر سرتیپ فرزاد 
اسماعیلی فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء )ص( 

با گرامی داشت هشتمین سالروز تشکیل 
این قرارگاه گزارشی از مهمترین اقدامات 
قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء )ص( 

بیان کرد.

خانواده های شهدا مظهر انقلاب 
اسلامی هستند

رهبر معظم انقلاب اسلامی همچنین 
در دیدار خانواده جانباز شهید حاج رجب 
محمدزاده فرمودند: خانواده های شهدا 

مظهر انقلاب اسلامی هستند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر 
مقام معظم رهبری، خانواده جانباز شهید 
حاج رجب محمدزاده پیش ازظهر دیروز 
)یکشنبه( با حضرت آیت الله خامنه ای 
رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار کردند و 

مورد تفقّد ایشان قرار گرفتند.
دیدار  این  در  اسلامی  انقلاب  رهبر 
با تجلیل از مقام رفیع و رشک برانگیز شهید محمدزاده 
خاطرنشان کردند: در طول این سال ها هر لحظه و ساعتی 
که این شهید عزیز درد و رنج ناشی از جانبازی را تحمل 
کرد، نزد خداوند متعال محفوظ و برخوردار از اجر و حسنه 
است و در نهایت نیز با فوز شهادت، تفضلات بی حد وحصر 

الهی شامل حال آن شهید بزرگوار شد.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با تجلیل از روحیه 
بالا و فداکاری و صبر خانواده شهید محمدزاده به خصوص 
همسر شهید، افزودند: شما خانواده های شهدا مظهر انقلاب 
اسلامی هستید و ما با دیدن شما عزیزان، روحیه مضاعف 

می گیریم.
و  ترویج شرح حال  و  بیان  لزوم  بر  ایشان همچنین 
زندگی دشوار اما مقاوم مردان بزرگی همچون جانباز شهید 
محمدزاده تأکید کردند. حاج رجب محمدزاده از جانبازان 
سرافراز )70 درصد( دفاع مقدس بود که در سال 1366 در 
منطقه هور عراق بر اثر اصابت خمپاره از ناحیه سر و صورت 
به درجه جانبازی نائل شد. وی در فروردین سال 94 در 
جریان تشرف رهبر انقلاب اسلامی به حرم مطهر رضوی 
)ع( با حضرت آیت الله خامنه ای دیدار کرده و مورد تفقد 

ایشان قرار گرفته بود.

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار فرماندهان قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا )ص(:

دشمن باید بفهمد اگر تهاجم کند، ضربه محکمی خواهد خورد
اخبــار

معاون اول رئیس جمهور گفت: شبکه ملی اطلاعات 
سد راه دسترسی آزاد به اطلاعات نیست بلکه خدمات 
باسرعت بیشتر، کیفیت بهتر، هزینه کمتر و امنیت بالاتر 

در اختیار مردم قرار میگیرد.
اسحاق جهانگیری پس از بازدید از نمایشگاه تخصصی 
دستاوردهای اپراتورهای شبکه ملی اطلاعات، در مراسم 
افتتاح این طرح افزود: دولت تدبیر و امید از زمان آغاز به کار 
بر این موضوع تاکید داشت که مردم باید دسترسی آزاد به 
اطلاعات داشته باشند و اگر بخواهیم نظام از جهات مختلف 
سلامت باشد، همه چیز باید شفاف و امکان دسترسی مردم 

به آن فراهم باشد.
وی با اشاره به طرح های مختلف که در هفته دولت 
مورد بهره برداری قرار گرفته است، تصریح کرد: در این 
میان هیچ یک از طرح ها به اندازه شبکه ملی اطلاعات برای 
مردم و مسئولین کشور حائز اهمیت نیست و این خدمت 
ماندگار را به مقام معظم رهبری و مردم ایران تبریک می 
گویم و از همه کسانی که در این کار مهم نقش داشته اند 

صمیمانه تشکر می کنم.
دکتر جهانگیری افزود: عصری که در آن قرار داریم، 
عصر اطلاعات است و هیچ کشوری در هیچ جای دنیا نمی 

تواند از خدمات فناوری اطلاعات چشم پوشی کند.
معاون اول رئیس جمهور گفت: قدرت، ثروت و منزلت 
امروز بر مدار کم و کیف اطلاعات می چرخد و فرصت های 
جدیدی که در بخش های مختلف بوجود می آید، همه در 
مواجهه با نحوه دسترسی به اطلاعات شکل می گیرد و اگر 
به دنبال ارائه خدمات مناسب به شهروندان هستیم، باید 

بدانیم که نحوه اطلاعات رسانی به مردم بسیار مهم است.
وی با تاکید براینکه البته هر فرصت بزرگی می تواند با 
تهدید همراه باشد، تصریح کرد: در دنیای امروز هیچ پدیده 
مهم فناوری وجود ندارد که تنها به عنوان فرصت مطرح 
باشد و با خود تهدید به همراه نداشته باشد. مهم این است 
که در مواجهه با این تحولات، منفعل و سردرگم و گریزان 

نباشیم بلکه بتوانیم به موقع در برابر آن دست به انتخاب 
بزنیم و برنامه ریزی مناسب انجام دهیم.

دکتر جهانگیری گفت: آنچه بیش از همه در مواجهه 
با این تحولات از اهمیت فراوان برخوردار است این است 
که توانمندی جامعه را از نظر فرهنگی و اجتماعی افزایش 
دهیم چرا که قدرت اصلی که می تواند در مقابل تحولات 
کشور  را در هر نظر مقاوم کند قدرت فرهنگی است و این 
همان نکته کلیدی است که رهبر معظم انقلاب همواره بر 

آن تاکید داشته اند.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه، اطلاعات را مهمترین 
محرک تغییر و تحولات کنونی در جهان دانست و افزود: 
اگر در زمانی گفته می شد که تحولات دنیا بر پایه توسعه 
انرژی می چرخد، امروز و در مقطع فعلی تحولات دنیا بر 
مبنای دسترسی به اطلاعات است و ما مکلف هستیم که 
شرایطی را در کشور به وجود بیاوریم که مردم بتوانند به 

اطلاعات مورد نیاز خود دسترسی داشته باشند.
وی افزود: طراحی شبکه ملی اطلاعات مهمترین قدم 
در راه دسترسی به اطلاعات باکیفیت، سریع، امن و ارزان تر 
برای همه مردم و مسئولین است و برای به ثمر رسیدن این 
شبکه در حدود 20 هزار میلیارد تومان ظرف سه سال اخیر 
سرمایه گذاری شده که 20 درصد از این میزان در دولت و 

بقیه با حضور بخش غیردولتی بوده است.
دکتر جهانگیری اضافه کرد: مطابق قانون برنامه پنجم 
توسعه و اسناد بالادستی باید در سال پایان برنامه پنجم 60 
درصد خانوارها به پهنای باند پرسرعت دسترسی داشته 
باشند و ما باید تلاش کنیم دولت الکترونیک و دولت 
همراه را هرچه زودتر در کشور مستقر کنیم زیرا نیازمند 
فعال شدن ده ها سامانه الکترونیکی در بخش های اجرایی 
کشور، نظام بانکی، بخش آموزشی، بخش سلامت و سایر 
بخش ها هستیم که همه این ها نیازمند شبکه پرسرعت با 

خدمات مناسب است.
معاون اول رئیس جمهور با یادآوری اینکه استقرار شبکه 

ملی اطلاعات نیازمند کارهای مهمی در بخش نرم افزار و 
زیرساخت ها بوده است، گفت: ایران یکی از کشورهایی 
است که از نظر تعداد جوانان تحصیلکرده در جایگاه بالایی 
قرار دارد و در یک پژوهشی که در یک شرکت خارجی 
انجام شده ایران جزو پنج کشور نخست جهان است که 

بالاترین تعداد فارغ التحصیل رشته مهندسی دارد.
وی افزود: این حجم نیروی تحصیل کرده فرصتی را 
برای ما به وجود می آورد که زمینه های اشتغال و توسعه 

کشور را فراهم کنیم.
دکتر جهانگیری یکی از کانون های مهم توسعه کشور 
را ارتباطات و فناوری اطلاعات دانست و گفت: باید به سمت 
دولت الکترونیک پیش رویم و برای رفاه مردم تلاش کنیم 
که خوشبختانه زیرساخت های استقرار دولت الکترونیک 
تا حد قابل قبولی فراهم شده و مهم این است که دستگاه 
های اجرایی خدمات خود را در قالب فناوری اطلاعات به 
مردم ارائه دهند چرا که مردم نباید برای برخورداری از 
خدمات دولتی، مراجعات مکرر به ادارات مختلف داشته 

باشند و هزینه های رفت و آمد را متحمل شوند.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه سخنان خود افزود: 
ما جزو معدود کشورهایی نیستیم که شبکه ملی اطلاعات 
راه اندازی کرده ایم بلکه تقریبا همه کشورهای توسعه یافته 
از این امکان برخوردار هستند و خوشبختانه طراحی و راه 
اندازی شبکه ملی اطلاعات در حالی انجام شد که شبکه 
های قبلی حتی یک لحظه متوقف نشدند و ارائه خدمات به 

مردم همچنان ادامه داشت.
وی اظهار امیدواری کرد: طراحی و استقرار شبکه ملی 
اطلاعات خدمتی ماندگار برای مردم باشد و گفت: دولت 
در طول سه سال اخیر دستاوردهای خوبی در بخش های 
مختلف داشته است و شبکه ملی اطلاعات نیز مطالبه 
مهمی از سوی مقام معظم رهبری، رئیس جمهور و مردم 
ایران بود که خوشبختانه امروز شاهد افتتاح مرحله نخست 

آن هستیم.

معاون اول رییس جمهور:

شبکه ملی اطلاعات سد راه دسترسی آزاد به اطلاعات نیست

جدیت  و  تلاش  بر  جمهوری  رییس 
و  توسعه  برای  بلاروس  و  ایران  مسوولان 
تقویت همکاری های همه جانبه تاکید کرد 
و گفت: با برنامه ریزی برای حل و فصل هر 
گونه موانع احتمالی در مسیر گسترش روابط 

اقتصادی دو کشور، اقدام کنیم.
حسن  والمسلمین  الاسلام  حجت 
»یوری  دیدار  در  یکشنبه  روز  روحانی 
لازارچیک« سفیر جدید بلاروس در ایران، 
بر ضرورت گسترش روابط و تعاملات همه 
جانبه میان دوکشور بویژه در زمینه های 

کرد.  تاکید  تجاری،  و  اقتصادی  سیاسی، 
رییس جمهوری با اشاره به تصمیم روسای 
جمهوری ایران و بلاروس در حاشیه اجلاس 
اوفا مبنی بر تدوین نقشه راهی برای توسعه 
همکاری های دوجانبه از سوی مسوولان 
کمیسیون مشترک همکاری های دو کشور، 
افزود: اکنون که این نقشه راه تهیه و به امضا 
باید دو  مسئولان دو کشور رسیده است 
طرف در راستای اجرایی و عملیاتی کردن 
سفرهای  روحانی  کنند.  تلاش  تفاهمات 
دوجانبه روسای جمهوری و مقامات ایران و 

بلاروس را در توسعه مناسبات و همکاری 
تاثیرگذار دانست و اظهار  های دو کشور 
امیدواری کرد در آینده شاهد ارتقای همه 
جانبه سطح روابط تهران – مینسک باشیم.

برجام، فرصتی برای توسعه همکاری 
جدید  سفیر  لازارچیک«  »یوری 
بلاروس در ایران نیز در این دیدار ضمن 
تقدیم استوارنامه خود به رییس جمهوری 
کشورمان، روابط دوکشور را دوستانه و استوار 
بر پایه اعتماد و احترام متقابل دانست و افزود: 
امروز در شرایط پس از موفقیت بزرگ ایران 

در مذاکرات هسته ای و رسیدن به برجام، 
فرصتی برای توسعه همکاری ها و مناسبات 
میان ایران و بلاروس بوجود آمده که باید از 
آن به بهترین شکل استفاده کنیم. به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، سفیر 
بلاروس با اشاره به تدوین و امضای نقشه 
راه همکاری های ایران و بلاروس از سوی 
کمیسیون مشترک همکاری های دو کشور 
و  مناسبات  گسترش  و  توسعه  خواستار 
همکاری های همه جانبه سیاسی، اقتصادی 

و تجاری میان تهران – مینسک شد.

هنگام دریافت استوارنامه سفیر بلاروس در تهران

روحانی: موانع روابط اقتصادی ایران و بلاروس برطرف شود

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای عبداله وفائی فرزند حبیب اله دارای شناسنامه شماره 15273 به شرح دادخواست 
به کلاسه از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح داده 
است که شادروان بهرام وفائی به شناسنامه شماره 855 در تاریخ 1394/8/11 در اقامتگاه 

دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1 - نادر وفائی فرزند بهرام ش.ش 34 نسبت با متوفی فرزند. 2 - نرسی وفائی فرزند 
بهرام ش.ش 4723384057 نسبت با متوفی فرزند. 3 - ندیمه وفائی فرزند بهرام ش.ش 
2735 نسبت با متوفی فرزند. 4 - کلودیا مهناز مهرا فرزند ابوتراب ش.ش 239 نسبت 
با متوفی زوجه. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی 
می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر 

نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

نایب رییس مجلس در پاسخ به تذکر و انتقاد کوهکن، 
نماینده ی لنجان، در مورد صدور نامه ای خطاب به وزیر 
دادگستری درباره ی اعدام های سال 67 گفت: این که گفته 
می شود با این نامه و یا طرح بحث، امام زیر سوال رفته، چه 
کسی گفته امام زیر سوال رفته است؟ بحث بر سر نحوه 
اجرای حکم امام بوده که اگر کوتاهی هایی صورت گرفته 

آقایان توضیحاتی ارائه دهند.
علی مطهری در جلسه علنی دیروز یک شنبه به تذکر 
محسن کوهکن در مورد دلیل  ارائه نامه ای از سوی مطهری 
خصوص  در  توضیحاتی  ارائه  برای  دادگستری  وزیر  به 

اعدام های سال 67 پاسخ داد.
وی خطاب به کوهکن گفت:  اولا بر خلاف آنچه فرمودید 
که در پاسخ به شما نگویم نامه را بخوانید، این صحبت روشن 
است که شما نامه را نخواندید و ان شاءالله حتما محتوای آن 

را ببینید.
نایب رییس مجلس ادامه داد: این که مسائل را با هم 
مخلوط کنید کار درستی نیست هر وقت به مسائل فرهنگی 
هر  دارید.  معیشتی  مشکل  می گویید  می شود  پرداخته 
مساله ای باید در جای خود حل شود و این طور نیست که 

فقط به یک بعد جامعه بپردازید.
مطهری افزود: این که می فرمایید امام زیر سوال رفته این 
طور نیست و چه کسی گفته امام زیر سوال رفته است. بحث 
درباره ی نحوه اجرای حکم امام بوده که اگر کوتاهی هایی 

صورت گرفته آن ها توضیح دهند.
وی در ادامه گفت: این که می گویید از این نامه بیگانگان 
استفاده می کنند سوال این است که چه استفاده ای می شود. 
در بسیاری از موارد امام و رهبری صحبت هایی را مطرح 
کردند که رسانه های بیگانه آن را تقدیر کردند. نمونه آن 
زمانی است که منشور 8 گانه امام صادر شد مبنی بر این که 
تجسس نکنید و شنود نگذارید، یک هفته رسانه های بیگانه 
از امام تمجید کردند. این دلیل نمی شود که امام نعوذ بالله 

مخالف انقلاب بوده است.

نایب رییس مجلس ادامه داد: از طرف دیگر مساله نایب 
رییسی هیچ ربطی ندارد که ما حرف حق را نگوییم، در موقع 
اداره جلسه ممکن است ملاحظاتی باشد اما در هر جایی هر 
نماینده برای بیان نظراتش آزاد است. در این مورد حرف این 
است که توضیح داده شود و توضیح دادن نیز کار لازمی است 

و این به معنای حمایت از منافقان نیست.
به گزارش ایسنا، محسن کوهکن در تذکرش با استناد 
به بند 7 ماده 22 آیین نامه با تاکید بر لزوم رعایت برخی 
مسائل در نطق ها و گفته ها و نوشته ها از سوی اعضای 
هیات رییسه خطاب به مطهری گفت: آقای مطهری از شما 
خواهش می کنم تا زمانی که به عنوان نایب رییس هستید 
از هر گونه نطق و یا نامه ای که زیبنده اعضای هیات رییسه 

نیست خودداری کنید.
او افزود:  در شرایطی که مشکلات اولیه مردم ما بیکاری 
فرزندان، تبعیض ها و مشکلات اقتصادی است که در تمام 
نظرسنجی ها احصا شده است انتظار می رود نامه ای نوشته  
نشود و یا مطالبی گفته نشود که خوراک تبلیغاتی را برای 

بیگانگان درست کند.
نماینده لنجان، در ادامه گفت: در هفته دولت یعنی 
هفته ای که رییس جمهور و  نخست وزیر این کشور به دست 
منافقان به شهادت رسیده اند مطالبی گفته شود و یا نامه ای 
نوشته شود که اذهان عمومی را از مساله ی اصلی پرداختن به 

خدمات دولت منحرف کند درست نیست.

وی با تاکید بر این که جنایات منافقین در کشور و به 
دنبال آن شهادت ده ها هزار نفر موضوعی سیاسی، گروهی و 
فراکسیونی نیست  افزود: این که مطالبی گفته شود که باعث 
برداشت برخی شود که رفتار و گفتار و آن چه مد نظر امام 
بوده زیر سوال رود بنده شما را متهم نمی کنم اما حرفم این 
است که از شخصیتی مثل شما این انتظار می رود که طوری 
بگویید و به شکلی بنویسید که بیگانگان و دشمنان نظام 

جمهوری اسلامی چنین برداشتی را نکنند.
کوهکن افزود:  آقای مطهری حتما شما در پاسخ به 
من می فرمایید که این نامه را بخوانید. حرف من این است 
که تاثیر یک رییس و برادر عزیزی که  شان او در این حد 
بوده که عضویت هیات رییسه مجلس باشد این است که 

ملاحظات لازم را انجام دهد.
او در ادامه با قدردانی از لاریجانی گفت: آقای لاریجانی از 
نادر شخصیت هایی است که در تمامی سخنرانی ها و گفته ها 
مسائل امنیت ملی را رعایت می کنند و از شما آقای مطهری 
نیز خواهش می کنم حداقل تا زمانی که در این مسوولیت 
هستید و در غیاب آقای لاریجانی رییس مجلس هستید ما را 

درگیر این مسائل نکنید.
این عضو فراکسیون ولایت اضافه کرد:  درخواست ما از 
شما دادن جواب صادقانه است و این که بپذیرید به اندازه ی 
کافی مشکل داریم و نباید حاشیه سازی شود. اگر یک بیتی 
نامه  امام کرد،  به دل  که سال ها فتنه گری کرد و خون 
می نویسد و فایلی را منتشر می کند به دنبالش بیگانگان و 
دشمنان برخی اقدامات و نامه ها و گفته های دیگر را در کنار 
آن قرار می دهند و تفسیر خودشان را می کنند. شاید هم 
خدای ناکرده شما را به مسائل دیگری متهم می کنند که ما 

می دانیم مربوط به شما نیست.
علی مطهری روز شنبه در نامه ای خطاب به مصطفی 
اظهارات  از  انتقاد  ضمن  دادگستری  وزیر  پورمحمدی، 
وی درباره ی فایل صوتی آیت الله منتظری خواستار ارائه 

توضیحاتی درباره ی اعدام های  سال 67 شده بود.

در پاسخ به تذکر کوهکن درباره نامه به پورمحمدی

مطهری: نایب رئیسی دلیل نمی شود حرف حق را نگویم

اخبــار

جلال خوش چهره



3 اقتصادی
دوشنبه -هشتم شهریورماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4086

رشد واقعی شاخص های بورس چگونه ممکن شد؟
مشکلات و چالش های عمده  بازار سرمایه در آغاز فعالیت دولت یازدهم یکی از مهمترین 
موضوعاتی بود که باید با سرعت و دقت هرچه تمامتر اقداماتی برای حل آنها انجام می گرفت.

به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، عملکرد شاخص های بورس اوراق بهادار طی سالهای 
اخیر و خصوصاً پس از اجرای قانون جدید بازار سرمایه جمهوری اسلامی ایران و همچنین 
بعد از فضای سیاسی و چشم انداز اقتصادی بوجود آمده پس از آغاز به کار دولت یازدهم از 
رشد چشمگیری برخوردار بوده است. در عین حال مشکلات و چالشهای عمده بازار سرمایه 
در آغاز فعالیت دولت یازدهم وجود داشت که ساماندهی و کنترل آثار و تبعات انها زمان 
طولانی و انرژی فراوانی نیاز داشت.یکی از این مشکلات را می توان توسعه نیافتگی نهادهای 
مالی لازم برای فعالیت بهینه بازار سرمایه دانست. در کنار این اشکال اساسی، ناکافی بودن 
تنوع ابزارهای مالی نیز مشکلات را دوچندان کرد.از سوی دیگر وجود برخی قیمت  گذاری  
های دولتی و نبود نظام اقتصاد بازار در بخش های مختلف اقتصاد کشور نیز آثار ضعف 
قوانین و مقررات به ویژه قوانین حمایت از سرمایه گذاران بخش خصوصی را بیشتر نمایان 
می کرد.یکی دیگر از اشکالات نهادینه شده در بازار سرمایه قبل از روی کار آمدن دولت 
یازدهم، ضعف دانش و فرهنگ سهامداری و سرمایه- گذاری در بین آحاد مردم و برخی از 
تصمیم  گیران مربوطه بود که نشان از آشفتگی و ناکارآمدی ساختاری بورس داشت به نحوی 

که در سیاست  های توسعه صنعتی و معدنی در کشور هیچ برنامه مشخصی وجود نداشت.
در کنار این اشکالات داخلی، بحران  ها و تحریم  های مالی جهانی طی سالهای 90 تا 92  و 
با تشدید تحریم های ظالمانه مقررات و سازوکار اجرایی محدودکننده ای تدوین شد که جذب 

سرمایه  گذاران خارجی را با محدودیت هایی مواجه می کرد.
اقداماتی برای اصلاحات ساختاری و بهبود اوضاع بورس 

بورس اوراق بهادار تهران پس از روی کار آمدن دولت تدبیر و امید در سال 92 ابتدا روند 
رو به رشد خود را در شرایط بهبود مسائل سیاسی و امید مثبت به آینده اقتصادی کشور آغاز 
کرد.  از اولین اقدامات صورت گرفته برای ساماندهی آمار و اطلاعات بورس راه اندازی سامانه 
جدید معاملات بازار پایه توافقی در مهرماه 92 بود. پس از آن با راه اندازی تابلوی صندوق های 
قابل معامله در فرابورس در راستای تقویت بازارهای فرابورس گام های اساسی برداشته شد. 

با توافق های صورت گرفته برای عرضه نفت خام در بورس انرژی ضوابط جدیدی نیز 
برای وزارت نیرو تدوین شد  تا عرضه برق هم در این بورس انجام شود. با این اقدامات امکان 
صادرات انرژی برق و محصولات پتروشیمی فراهم شد.دولت یازدهم برای کاهش بدهی ها 
به پیمانکاران و بخش های دیگر بسترهای مقرراتی لازم برای انتشار اسناد خزانه اسلامی در 
چارچوب قانون بودجه را آماده کرد.یکی دیگر از اقداماتی که در دستور کار قرار گرفت تاسیس 
و راه اندازی صندوق توسعه بازار به منظور حمایت از بازار سرمایه در مواقع بحرانی و کاهش آثار 
مخرب تکانه های بیرونی بود که طی دو سال ابتدای فعالیت دولت یازدهم انجام شد.اصلاح 
دستورالعمل های کفایت سرمایه و خرید اعتبار ، ایجاد تغییراتی در سقف معافیت های مالیاتی 
شرکت های بورسی ، ابلاغ بخشنامه مصادیق معافیت مالیات ارزش افزوده خدمات مربوط 
به بازار سرمایه ، اجرای طرح بیمه سهام ، تشکیل کمیته ثبات بازار سرمایه ، تصویب اوراق 
مرابحه مبتنی بر سهام در کمیته تخصصی فقهی سازمان بورس از جمله اقداماتی بود که در 

حوزه قوانین و مقررات برای بهبود شرایط و ساختار بازارسرمایه انجام شد.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات: 

شبکه ملی اطلاعات محدودیتی برای کاربران 
ایجاد نمی کند 

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با انتقاد از کسانی که شبکه ملی اطلاعات را محدود کننده 
معرفی می کنند، گفت: شبکه ملی اطلاعات هیچ محدودیتی برای کاربران ایجاد نمی کند. 

»محمود واعظی« روز یکشنبه درمراسم رونمایی از شبکه ملی اطلاعات تاکید کرد، این 
شبکه دسترسی کاربران داخلی و خارجی را تسهیل می کند. وی با تاکید بر این که شبکه 
ملی اطلاعات هیچ محدودیتی برای دسترسی کاربران به اطلاعات و خدمات ایجاد نمی کند، 
یادآورشد: کاربران پس از این اطلاعات و خدمات را با کیفیت بهتر، سرعت بالاتر و تعرفه کمتر 

دریافت می کنند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت، کسانی بیشترین حمله را به شبکه ملی اطلاعات 
می کنند خودشان در زمان روی کار بودن دولت شان کوچکترین کاری انجام ندادند.واعظی 
موفقیت امروز را محصول کار جمعی دانست و گفت: هماهنگی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات و مرکز ملی فضای مجازی، تحقق شبکه ملی اطلاعات را ممکن کرد.وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات با ابراز رضایت از دولت و مجلس برای فراهم کردن بودجه لازم برای تامین 
زیرساخت ها، عنوان کرد: زیرساخت های ارتباطی کشور در ابتدای دولت یازدهم در شان ملت 
بزرگ ایران نبود، بنابراین تلاش ها برای توسعه به صورت جدی آغاز شد و اکنون وضعیت 
رضایتمندی در شبکه ارتباطی کشور بوجود آمده است.واعظی نقش مرکز ملی فضای مجازی 
را در توسعه شبکه ملی اطلاعات مورد اشاره قرار داد و افزود: اگر این تحول در مرکز ملی فضای 
مجازی نبود، رسیدن به شبکه ملی اطلاعات ممکن نبود.وی شبکه ملی اطلاعات را یکی از 
مطالبات جدی مقام معظم رهبری عنوان و خاطر نشان کرد: از همان روز اول این موضوع در 
دستور کار قرار گرفت و در عمل نشان دادیم آنچه مطالبات مقام معظم رهبری است پیگیری 
می کنیم.واعظی با تقدیر از شرکت ارتباطات زیرساخت که در سال 1395 باوجود کاهش 
درآمد به نفع کاربران عمل کرد، گفت: شرکت زیرساخت با گذشتن از درآمد خود زمینه را 

برای دسترسی ارزان تر مردم فراهم کرد که جای تقدیر و سپاس دارد.

معاون آموزش ، پژوهش و فناوری وزارت صنعت ، معدن و تجارت  خبرداد:

اختصاص 160 هزارمیلیارد سرمایه درگردش 
برای احیای صنایع راکد 

تجارت گفت:160هزار  و  معدن   ، وزارت صنعت  فناوری  و  پژوهش   ، آموزش  معاون 
میلیاردریال سرمایه در گردش در ستاد اقتصاد مقاومتی برای احیای صنایع راکد اختصاص 

یافته است. 
رمضان علی صادق زاده روز یکشنبه در جلسه با مدیران تحقیق و توسعه واحدهای صنعتی 
لرستان در محل شرکت داروسازی خرمان افزود: این اعتبار برای احیای هفت هزار و 500 
واحد صنعتی هزینه می شود.وی با بیان اینکه برای احیای واحدهای صنعتی راکد در لرستان 
نیز 405 میلیارد ریال اختصاص یافته اضافه کرد :بانک ها برای پرداخت تسهیلات واحدهای 
صنعتی نیازمند سرمایه در گردش همکاری خوبی تاکنون داشته اند. به گفته وی یکی از 
مشکلات صنایع عدم استفاده از دانش و فناوری روز است که باعث خروج واحدها از گردونه 
تولید شده است. صادق زاده همچنین گفت: ظرفیت پارک های علم و فناوری و شرکت های 
دانش بنیان هنوز در صنعت رسوخ نکرده و صنعت در کشوراز ظرفیت شرکت های دانش 
بنیان بهره نگرفته است. وی افزود: در حال حاضر ظرفیت تولید شرکت های دانش بنیان پائین 
و به صورت پایلوت است و جوابگوی بازار داخلی نیست و از طرفی نیز ظرفیت تولید آنهادر 
سطح صادرات نیست. صادق زاده بیان کرد:باید محصولات دانش بنیان صادرات محور و ارزآور 

باشند و ضمن رقابت با بازار ، بازارهای بین المللی را نیز در نظر داشته باشند.

وزیر کار اعلام کرد:

 ایجاد پایگاه اطلاعاتی شناسایی دقیق یارانه بگیران
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی می گوید: پایگاه اطلاعاتی دقیقی برای شناسایی دقیق تر 
مشمولان دریافت یارانه ایجاد شده و وزارت کار پس از آنکه شناسایی 85 درصدی مشمولان 

حذف یارانه محقق شد، دست به کار خواهد شد.
 علی ربیعی گفت: مجلس شورای اسلامی سال گذشته حذف 6 میلیون نفر و امسال 
30 میلیون نفر را برای وزارت کار تکلیف کرده اما شناسایی این تعداد یارانه بگیر دشوار 
است و احتیاط فراوانی می طلبد.وی با رد هرگونه احتیاط در حذف یارانه بگیران در آستانه 
انتخابات ریاست جمهوری اظهار کرد: اگر احتیاطی هم مشاهده می شود به منظور جلوگیری 
از ضایع شدن حقوق نیازمندان واقعی است.ربیعی با بیان اینکه یارانه باید به بخشهای اشتغال 
و بهداشت و درمان وارد شود، افزود: یارانه مستحق اقشار کم درآمد و دهک پایین جامعه است 
و دولت به حذف افراد غیرنیازمند از لیست یارانه بگیران اعتقاد راسخ دارد.وزیر کار تصریح کرد: 
قبول داریم که کارگران، کارمندان و بازنشستگان زندگی دشواری دارند و باید برای آنها فکری 
کرد به همین منظور باقیمانده منابع مالی حاصله از حذف یارانه بگیران را به این قشر از جامعه 

به خصوص کارگاه های کوچک اقتصادی و اشتغالزا اختصاص خواهیم داد.
وی در ادامه به موضوع  دریافتی های ناعادلانه و حقوق های نجومی اشاره کرد و با بیان اینکه 
مبارزه با فساد یقه آبی ها و یقه سفیدها در اولویت دولت است، گفت: این دریافتها از آغاز 
انقلاب و با ایجاد جریان ناعادلانه اقتصادی به گونه ای نامتعارف شکل گرفت و امروز اصلاح آن 
در دستور کار قرار گرفته است اما مبارزه با فساد در دولت تدبیر و امید همچنان ادامه خواهد 
داشت هرچند فساد از بین رفتنی نیست و تا زمانی که بشر وجود دارد، فساد هم پابرجاست.

ربیعی گفت که در آغاز وزارت خود اقدام به کاهش 35 درصدی دریافتی کارمندان این 
وزارتخانه کرده به نحوی که برخی از اعضای هیات مدیره شستا به طور خودجوش برای 
کاهش دریافتی خود اقدام کردند.وزیر کار اشاره ای هم به انتخاب مدیرعامل بانک رفاه داشت 
و گفت: تا به حال کسی را به بدنه دولت معرفی نکرده ام البته رزومه بسیاری دریافت کردم 
ولی معرف کسی نبودم و تنها موردی که در خاطر دارم مربوط به فردی محتاج از اقوام بود که 

برای نگهبانی یک شرکت معرفی کردم.
وی همچنین از احیای 16 هزار و 677 بنگاه تعاونی خبر داد و گفت:  وزارت کار در صدد 
است تا با جلوگیری از تعطیلی بنگاهها مانع از بین رفتن اشتغال شود و سطح معیشت مردم 
پایین نیاید. وزیر کار دولت یازدهم که در برنامه نگاه یک سخن می گفت، همچنین از نظارت 
کامل بر صندوق  بازنشستگی کشوری خبر داد و با اشاره به بیمه تکمیلی بازنشستگان، گفت: 
با تامین اعتبار مناسبی که از محل صندوق بازنشستگی صورت گرفت، جراحی زانو نیز به 
لیست بیمه اضافه شد.به گفته ربیعی از سال آینده طرح رفاه سفر به منظور افزایش رفاه حال 

بازنشستگان به اجرا در می آید.

وزیر صنعت، معدن و تجارت، »تحقیق و توسعه«، 
»صنعت خودرو«، »فلزات اساسی« و »لوازم خانگی« را 
چهار اولویت صنعتی دولت یازدهم عنوان کرد و گفت: 
پیشرفت بخش صنعت با توسعه صادرات محقق می 

شود. 
محمدرضا نعمت زاده در مراسم »افتتاح خط تولید 
یخچال فریزر و ساید بای ساید سامسونگ«، با بیان 
اینکه طراحی و تولید لوازم خانگی به مراتب ساده تر 
از طراحی و تولید خودرو است، گفت: به این دلیل 
تاکنون جلسه هایی با فعالان این بخش برگزار کرده ایم 
و برای دو تولیدکننده با برندهای خارجی سامسونگ و 
ال.جی نیز تعیین تکلیف کردیم که چه کارهایی باید 

انجام دهند.
وی در مورد تولید برندهای خارجی در کشور گفت: 
همانطور که ما خودروی پژو را با این برند در ایران تولید 
می کنیم، لوازم خانگی نیز می تواند تولید شود؛ مشابه 
این فرآیند در دنیا رایج است و مشاهده می کنیم که 
اکنون تویوتا با همان برند تویوتا در آمریکا تولید می 
شود.نعمت زاده در ارتباط با همکاری های بین المللی 
در حوزه تولید لوازم خانگی گفت: تاکید داریم که 
اولا تولید در داخل ایران انجام شود؛ دوم اینکه فقط 
ماشین آلات و تجهیزات وارد کشور نشود بلکه طراحی 
و مهندسی نیز وارد شود؛ همچنین تاکید کرده ایم که 
این همکاری ها باید به صادرات محصولات تولیدشده 

در ایران بیانجامد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به بند 10 
سیاست های اقتصاد مقاومتی گفت: در این سیاست 
ها به توسعه صادرات غیرنفتی و سرمایه گذاری خارجی 
به منظور توسعه صادرات تاکید شده است.وی اضافه 
کرد: در دیدار با خانم »پارک« رئیس جمهوری کره 
جنوبی این موضوع را مطرح کردم که این کشور نه 
فقط تولید، بلکه می تواند بخش هایی از تحقیقات خود 
را در ایران انجام دهد و به این ترتیب از ظرفیت های 
ایران در این بخش استفاده کند.نعمت زاده در بخش 
دیگری از سخنان خود به تغییر ساختار تولیدکنندگان 

لوازم خانگی اشاره کرد و گفت: در بخش لوازم خانگی 
همچون صنعت خودرو، با تعدد تولیدکنندگان مواجه 
ایم که این تعدد به هیچ وجه اقتصادی نیست؛ نباید 
زیادی  تعداد  و  ساز  یخچال  از 100 شرکت  بیش 
تولیدکننده اجاق گاز داشته باشیم؛ این شرکت ها باید 
تجمیع شوند تا کارشان اقتصادی شود؛ از تجمیع این 
واحدها باید واحدهایی توانمند شکل بگیرد تا هم بخش 

تحقیق و توسعه و هم توان صادراتی داشته باشد.

فلزات سنگین« در اولویت برنامه های صنعتی دولت
وزیر صنعت، یکی دیگر از اولویت های صنعتی دولت 
را فعالیت در حوزه »فلزات سنگین« ذکر کرد و گفت: 
در فلزات سنگین مانند فولاد، مس، روی و سرب، 
ظرفیت های مناسبی در کشور وجود دارد و منابع آن 
موجود است اما با این حال شاهد بودیم که در سال 
های گذشته سالیانه 20 میلیون تن سنگ آهن خام به 

خارج از کشور صادر می شد.

وی گفت: با تلاش فعالان این بخش، صادرات سنگ 
آهن خام امسال کاهش یافته است و تا دو سه سال 
آینده صادرات سنگ آهن به صفر کاهش می یابد.

نعمت زاده افزود: در حوزه خودرو نیز برنامه ریزی کرده 
ایم تا چهره خودروهای داخلی را به گونه ای اصلاح 
کنیم که مردم با افتخار بگویند از خودروی داخلی 
استفاده می کنیم.وی با تاکید بر توجه بخش صنعت 
به تحقیق، توسعه، نوآوری و خدمات فنی و مهندسی، 

گفت: تا زمانی که تحقیق و توسعه در بخش صنعت 
شکل نگیرد، صنعت بومی نخواهیم داشت.

وزیر صنعت گفت: تا پیش از انقلاب صنعتی، ایران در 
رتبه اول و دوم صنعت جهان قرار داشت؛ آن زمان هنوز 
ماشین ایجاد نشده بود و بیشتر صنایع دستی مطرح 
بود؛ چنانچه اکنون نیز شاهدیم در 200 رشته صنایع 
دستی، ایران در کنار چین و هند در رتبه های اول تا 
سوم قرار دارد.وی اضافه کرد: اکنون نیز همان استعداد 
در جوانان ما وجود دارد؛ زمانی که هنوز تکنولوژی های 
مدرن مانند اینترنت به وجود نیامده بود، بازرگانان ما 
بازارهای چین و آفریقا را فتح کرده بودند؛ امروز نیز این 
قابلیت وجود دارد.نعمت زاده در مورد همکاری های 
بانکی با بخش صنعت نیز گفت: اکنون سهم صنعت از 
تسهیلات به 29 تا 30 درصد کاهش پیدا کرده است.

وی همچنین از بهره برداری از 150 طرح صنعتی 
و معدنی در هفته دولت خبر داد و با اشاره به مساله 
قاچاق به عنوان یکی از مشکلات پیش روی بخش 
تولید گفت: گاهی در مورد قاچاق صحبت می کنیم، 
بعضی از دوستان ناراحت می شوند؛ رهبر معظم انقلاب 
در دیدار اعضای هیات دولت تاکید کردند که این فساد 

باید از اقتصاد ملی ریشه کن شود.
»حمیدرضا هاشم نیا« رئیس هیات مدیره شرکت 
 2 تولید  از  مراسم  این  در  نیز  الکترونیک  سام 
میلیون دستگاه انواع تلویزیون، مانیتور، لباسشویی، 
جاروبرقی و یخچال در این مجموعه صنعتی خبر 
داد و گفت: اکنون 2 هزار 500 کارمند و کارگر 
در این واحد تولیدی فعالیت می کنند که با راه 
اندازی خط تولید انواع یخچال و ساید بای ساید، 
این تعداد به 2 هزار و 800 نفر افزایش می یابد.

وی از انتخاب مجموعه سام الکترونیک به عنوان 
هاب)قطب( منطقه خاورمیانه خبر داد و اضافه کرد: 
برای اخذ مجوزهای صادراتی، مذاکراتی با شرکت 
سامسونگ انجام شده است تا محصولات تولید در 
و عنوان »ساخت  برند سامسونگ  با  این شرکت 

ایران« به بازارهای منطقه صادر شود.

 رئیس دفتر رئیس جمهوری با اشاره به اینکه بیش از 60 درصد واحدهای تولیدی کشور در 
فاصله سال های 89 تا 91 تعطیل شدند گفت: متاسفانه در گزارش های منتشره از جمله اخبار 

صدا و سیما نمی گویند که واحدهای تولیدی کشور چه زمانی تعطیل شدند. 
محمد نهاوندیان روز یکشنبه در »همایش نقش زنان در اقتصاد مقاومتی و توسعه پایدار« 
که در شهرری برگزار شد افزود: واحدهای تعطیل با فضایی که پس از برجام با رفع تحریم ها 
و کاهش هزینه تولید و نیز انتقالات ارزی فراهم شده، در حال بازگشت به مدار تولید هستند. 
وی با انتقاد از برخی سیاه نمایی ها اظهار کرد: با آغاز بکار دولت یازدهم ضریب امید به آینده 
در جامعه ما رشد کرد اما عده ای با سیاه نمایی و پاشیدن بذر یاس و ناامیدی، می خواهند به 

امید مردم لطمه بزنند که این افراد دوستان ملت نبوده و با برخی صداهای بیگانه همنوا هستند. 
 افزایش 300 هزار نفری جمعیت شاغلان کشور 

رئیس دفتر رئیس جمهوری در خصوص ارزیابی عملکرد سه ساله دولت تدبیر و امید نیز 
گفت: دولت یازدهم وظیفه اصولی خود را ایجاد بستر و فرصت سازی برای پیشرفت می داند و 
معتقد است که نباید همه کارهای عمرانی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی توسط دولت اجرا و 

کنترل شود بلکه باید زمینه مشارکت همه مردم از جمله زنان در فعالیت ها ایجاد شود. 
وی اظهار کرد: در سه سال اخیر زمینه ایجاد شغل برای 300 هزار نفر و اضافه شدن آنها به 
جمعیت شاغلان کشور فراهم شد در حالیکه در دولت های نهم و دهم کمتر از 10 هزار شغل 

در کشور ایجاد شده است. 
نهاوندیان همچنین افزایش نرخ مشارکت در دولت یازدهم، افزایش رشد اقتصادی کشور از 
منفی 6 درصد به مثبت 4.4 درصد و رشد 44 درصدی تسهیلات بانکی با پرهیز از اعطای وام 
های لحظه ای و بی نتیجه را از دیگر بخش های کارنامه موفق دولتدکتر روحانی عنوان کرد. 
نهاوندیان با اشاره به برنامه اقتصاد مقاومتی نیز گفت: متاسفانه عده ای توسعه پویا که در این 
برنامه به وضوح به آن پرداخته شده را با حرکت دایره وار و درجا زدن اشتباه می گیرند. وی 
افزود: توسعه و رشد پایدار با شعار حاصل نمی شود. رئیس دفتر رئیس جمهوری ادامه داد: با 
حاشیه پردازی ها ، انرژی روحی و ذهنی جامعه مصروف به امور بیهوده می شود اما دولت در 
برنامه توسعه ای خود به دنبال عدالت و کیفیت بهره مندی از امکانات هم هست و در این مسیر 

نقش زنان و لزوم توجه به آنها در کانون برنامه های دولت یازدهم قرار دارد. 
 توانمندسازی بانوان؛ وظیفه دولت

 نهاوندیان گفت: دولت روحانی پیشرفت را با سیاست استفاده برابر از فرصت ها برای آحاد 
جامعه از جمله بانوان در نظر دارد و در کنار توجه به حقوق زنان، توانمندسازی آنها را نیز وظیفه 
خود می داند. وی افزود: اکنون در کشور، بانوان از نظر بهره مندی از فرصت های آموزشی در 
وضعیتی مطلوب قرار دارند و به تمکن علمی دست یافته اند که این مساله از افتخارات جمهوری 
اسلامی است. وی افزود: اینکه در حوزه های خدماتی، تولیدی و پژوهشی شاهد نقش آفرینی 
بانوان هستیم، نشانه پویایی و پیشرفت جامعه است. نهاوندیان تاکید کرد که همانند مذاکرات 
هسته ای که دولت با گفت و گوی تعاملی موفق شد نتیجه برد - برد را رقم بزند، باید در حوزه 
بهره مندی از توانایی های زنان در امور کشور نیز چنین رویه ای را با نگاه تعاملی دنبال کنیم. 
نهاوندیان افزود: این تفکر که آحاد جامعه منتظر دستان اقلیتی بنام دولت باشند در نهایت باعث 
نارضایتی می شود ولی اگر مردم به توانایی های خودشان ایمان بیاورند، آنگاه به رشد پویا و 

پایدار خواهیم رسید. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت: 

پیشرفت صنعت با توسعه صادرات محقق می شود 

نهاوندیان:

 60 درصد واحدهای تولیدی در سالهای 89 تا 91 تعطیل شدند 

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,907,000یک مثقال طلا

1,132,800یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,100,000سکه بهار آزاد ی

11,120,000سکه امامی

5,630,000نیم سکه

2,920,000ربع  سکه

1,810,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 
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روایت پزشک ایرانی از فینال تاریخی؛

مصافی که حسن یزدانی جوانمردانه
 با حریف روس جنگید

رئیس کمیته پزشکی اتحادیه جهانی کشتی، گفت: حسن یزدانی همچون یک جوانمرد 
در فینال بازی های المپیک ظاهر شد و بارها با بردباری به حریف روس اجازه درمان داد.

بابک شادگان پزشک ایرانی حاضر در رقابتهای کشتی بازیهای المپیک ریو با بیان این 
مطلب، افزود: رقابتهای کشتی این دوره از مسابقات المپیک از اتفاقات و موارد متعددی از 
آسیبهای پزشکی برخوردار بود که خوشبختانه همگی به خیر گذشتند. آسیب ها گرچه 
متعدد بود اما شدید و بحرانی نبود و غالبا با اقدامات پزشکی مهیا شده در مجموعه ورزشی 

و محل رقابتها درمان و کنترل شدند.
وی ادامه داد: شاید مهمترین و تاثیرگذارترین آسیب بر روند مسابقات، زخم و خونریزی 
شدید صورت گدویف در فینال ورن 74 کیلوگرم کشتی آزاد برابر حسن یزدانی بود. حریف 
روس در اواخر مسابقه نیمه نهایی با حریف آذربایجانی دچار پارگی از ناحیه ابرو شد که 
به سختی آنرا کنترل کردیم. با توجه به شدت و محل  پارگی، درمان زخم و پیشگیری از 

خونریزی های بعدی نیازمند ترمیم و بخیه کردن زخم و سپس پوشش مناسب آن بود.
رئیس کمیته پزشکی اتحادیه جهانی کشتی افزود: امکان خونریزی مجدد و تاثیر آن 
بر روند کشتی فینال از دغدغه های من به عنوان مسئول پزشکی مسابقات بود. به همین 
جهت در فاصله استراحت بعد از رقابتهای نیمه نهایی ضمن در میان گذاشتن موضوع با 
رییس کمیته داوران اتحادیه جهانی، شخصا به سرپرست و سرمربی تیم کشتی آزاد روسیه 
مراجعه و درخواست کردم اجازه دهند تا با انتقال گدویف به کلینیک محل مسابقات نسبت 
به درمان کامل زخم اقدام شود اما آنها گفتند درمان توسط پزشک تیم روسیه در حال 

انجام است و اطمینان دادند که درمان به بهترین نحو انجام خواهد شد.
شادگان تاکید کرد: ساعاتی بعد به جهت اطمینان بیشتر مجددا به محل استقرار تیم 
روسیه رفتم و از وضعیت گدویف پرس و جو کردم که تدیف گفت زخم به خوبی ترمیم و 
بانداژ شده است. با شروع کشتی فینال با یزدانی، اما در لحظات ابتدایی کشتی و در اولین 
برخورد، خونریزی از محل زخم مجددا شروع شد و با وجود استفاده از داروهای موضعی 
کنترل کننده خونریزی و استفاده از متدهای متفاوت بانداژ. خونریزی از محل زخم با 
شدت بیشتر تکرار شد. وی تصریح کرد: در تایم دوم و در شرایطی که کمتر از 2 دقیقه از 
زمان کشتی باقی مانده و مسابقه مجددا متوقف شده بود به داور و سپس به رییس تشک 
گفتم خونریزی ادامه خواهد داشت و به نظر من بهتر است به جهت حفظ سلامت کشتی 
گیر مصدوم رقابت متوقف شود. شادگان افزود: رییس به من گفت داور و او قادر به پایان 
دادن به مسابقه نیستند و صرفا من به عنوان پزشک رسمی مسابقات امکان اتخاذ چنین 
تصمیمی را دارم که البته چنین اختیاری به  صراحت در مقررات پزشکی اتحادیه جهانی 
کشتی ذکر نشده است. از سویی در آیین نامه داوری هم محدودیتی در تعداد توقف رقابت 
به جهت کنترل خونریزی ذکر نشده که به واقع قوانین موجود در این مورد خاص نیازمند 
بازنگری است. از سوی دیگر نظر مسئولین اتحادیه جهانی نیز برقراری مسابقه فینال تا حد 
ممکن بود. وی ادامه داد: در چنین شرایطی تصمیمی گرفتم و به رییس تشک و سپس 
به گدویف و تدیف اعلام کردم که برای بار آخر اقدام به کنترل خونریزی خواهم کرد و اگر 
یکبار دیگر به دلیل خونریزی داور دستور به توقف مسابقه دهد من رای به پایان مسابقه 
)که به معنای حذف کشتی گیر مصدوم می بود(  خواهم داد.  رییس کمیته پزشکی 
اتحادیه جهانی افزود: معتقد بودم این تصمیم درست و حرفه ای است که البته در صورت 
اتفاق می توانست به اختلاف نظرات گسترده و عواقب شخصی برای من منجر شود، ولی 
اتخاذ آن در درجه اول به جهت حفظ سلامت ورزشکار آسیب دیده و بعد برقراری عدالت 
و حفظ شان ورزش کشتی ضروری می کرد. در نهایت بانداژ انجام شد و با توجه به هشدار 
جدی به تیم روسیه به نظر می رسید گدویف هم دیگر تمایلی برای توقف کشتی ندارد. 
در نتیجه این چنین شد که رقابت ادامه پیدا کرد و خوشبختانه با برتری مطلق یزدانی به 
پایان رسید. وی در پایان گفت: حسن یزدانی در طول این وضعیت که با بیش از 20 دقیقه 
وقفه های مکررهمراه بود کوچکترین اعتراضی به روند درمان نکرد و مثل یک جوانمرد با 
بردباری اجازه درمان رقیب خود را داد. در نهایت در شرایطی که چندین امتیاز از رقیب 

خود عقب افتاده بودند کاری کرد کارستان و قهرمان شد.

پلیس بازی در تیم ملی فوتبال ایران!

تمام اتفاقات تیم ملی به صورت پنهانی صورت می گیرد و این مسئله شرایط را کم کم 
سخت تر می کند و در این بین اعضای تیم ملی انتظار حمایت دارند.

 پلیس بازی را می توان در تیم ملی فوتبال ایران به عینه دید. لیست بازیکنان اعلام نمی شود، 
رسانه ها از این سر شهر به آن سر شهر می روند و فقط 15 دقیقه اجازه پوشش خبری دارند 
و در این بین این انتظار هم از رسانه ها می رود که مردم را تشویق کنند تا از تیم ملی حمایت 
کنند. تیمی که برای مردم است، تیمی که هوادارانش در گذشته می توانستند تمریناتش را 
از نزدیک تماشا کنند و بخشی از حمایت ها نه تنها در بازی ها، بلکه در تمرینات هم بود، اما 
اکنون همه چیز در این تیم پلیسی شده است. از حضور هواداران که مدت هاست جلوگیری 
می شود و شاید این مسئله به صورت علنی اعلام نشده، اما بارها هوادارانی بوده اند که در 
کمپ تیم های ملی، در ورزشگاه آزادی یا در زمین های دیگری مشغول تمرین بوده و از سوی 
حراست گفته شده که به آنها اعلام کرده اند هواداران حق حضور در تمرینات را ندارند.شرایط 
طوری پیش رفته که حتی رسانه ها هم کم کم در حال دور شدن از تیم ملی هستند و این 
اصلًا نمی تواند در آستانه دیدارهای مهم انتخابی جام جهانی 2018 روسیه اتفاق خوبی باشد. 
اینکه رسانه ها از تیم ملی دور شوند، اینکه خبری از سمت تیم ملی مخابره نشود و اینکه 
همه چیز را پشت درهای بسته ببریم، جذابیت تیم ملی از دست می رود و این مسئله باعث 
کُشته شدن روح تیم ملی می شود. این اتفاقات کم کم باعث دور شدن هواداران می شود؛ دقیقاً 
اتفاقی که مدت هاست رقم خورده و هواداران استقبال کمی از بازی های تیم ملی دارند یا 
فدراسیون فوتبال مجبور است با رایگان کردن تماشای بازی هواداران را به ورزشگاه بکشاند.

آخرین اتفاق پلیسی در تیم کارلوس کی روش اعلام نشدن اسامی تیم ملی بود. سرمربی 
پرتغالی تیم ملی این بار ترجیح داد بازیکنان حاضر در اردو را از طریق رسانه هایی چون 
بخش رسانه ای تیم ملی و سایت رسمی فدراسیون فوتبال اعلام نکند و فقط خود بازیکنان 
از دعوت شان با خبر شوند. آخرین لیست اعلام تیم ملی مربوط به پیش از اردوی ایتالیا بود 
که کی روش برای این اردو علیرضا بیرانوند، محمدرضا اخباری، رشید مظاهری، سیدجلال 
حسینی، پژمان منتظری، مرتضی پورعلی گنجی، محمد طیبی، احسان حاج صفی، رامین 
رضاییان، وریا غفوری، سعید آقایی، محمد انصاری، آندرانیک تیموریان، کمال کامیابی نیا، 
داریوش شجاعیان، امید ابراهیمی، عزت اله پورقاز، اشکان دژاگه، مهدی رحیم زهیوی، مهدی 
ترابی، وحید امیری، مهدی طارمی، احسان پهلوان، سروش رفیعی و مرتضی تبریزی به تیم 
ملی دعوت کرد. در بین اردو نیز علیرضا حقیقی، کریم انصاری فرد و مسعود شجاعی که جزو 
لژیونرها محسوب می شدند با پایان وظایف باشگاهی خود به ایتالیا سفر کردند.بازیکنان پس 
از بازگشت از اردوی ایتالیا یک روز فرصت استراحت کردن داشتند. پس از یک روز استراحت 
همه منتظر بودند تا کی روش لیست تیم ملی را اعلام کند، اما چیزی اعلام نشد. خبری از 
لیست جدید بازیکنان تیم ملی نبود و گویا کی روش صبح روز )شنبه( هم بدون اینکه کسی 
متوجه شود یک جلسه بازیکنانش را تمرین داد و تا تمرین بعد از ظهر هیچکس از بازیکنان 
دعوت شده خبر نداشت. سپس مشخص شد که سروش رفیعی، کمال کامیابی نیا، عزت الله 
پورقاز، محمد طیبی، مهدی رحیم زهیوی، مرتضی تبریزی، احسان پهلوان و رشید مظاهری 
از لیست بازیکنان قبلی خط خورده اند. علیرضا حقیقی، علیرضا بیرانوند، محمدرضا اخباری، 
رامین رضاییان، مرتضی پورعلی گنجی، سیدجلال حسینی، وریا غفوری، مهدی ترابی، 
داریوش شجاعیان، احسان حاج صفی، پژمان منتظری، کریم انصاری فرد، امید ابراهیمی، 
وحید امیری، سعید آقایی، محمد انصاری، آندرانیک تیموریان، اشکان دژاگه، مسعود شجاعی 
و مهدی طارمی هم در تمرین حاضر شدند. برای لیست 25 نفره تیم ملی جای پنج بازیکن 
خالی بود که به نظر می رسد این جای خالی برای سردار آزمون، سعید عزت اللهی، علیرضا 
جهانبخش، رضا قوچان نژاد و میلاد محمدی باشد که هنوز در لیگ روسیه و هلند با تیم های 
باشگاهی خود هستند.لیست تیم ملی به صورت رسمی رسانه ای نشده و موضوعی که مبهم 
است، دلیل این کار است. اینکه کی روش چرا تصمیم گرفت اسامی بازیکنان تیم ملی را در 
اختیار رسانه ها قرار ندهد و برای اولین بار در تاریخ فوتبال ایران، بدون اعلام اسامی تمرینات 
آغاز شد؟ اتفاقی عجیب برای جلوگیری از چه چیزی؟ از اینکه مثلًا قطری ها متوجه نشوند 
چه بازیکنانی به تیم ملی دعوت شده اند؟ آیا واقعاً در دنیای رسانه های امروز که سرعت 
ارسال خبر و البته در دنیای فوتبال امروز که آنالیز بازیکنان بسیار راحت شده، پیدا کردن نام 
بازیکنان تیم ملی و آنالیز آنها کار سختی است؟ اگر این دلیل کار نیست، پس کی روش چرا 

دست به چنین کاری زد؟

در پایان مسابقات انتخابی ووشوی سنتی در قم؛

تیم ووشوی استان قم مقام قهرمانی کشور شد

 تیم ووشوی استان قم در پایان اولین دوره مسابقات انتخابی تیم ملی ووشوی سنتی با 
کسب بیشترین مدال طلا به مقام قهرمانی رسید.

 مسابقات ووشوی قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی ووشوی سنتی در قم برگزار شد و 
تیم ووشوی قم با کسب بیشترین مدال ها به مقام نخست رسید و جام قهرمانی را در خانه 
حفظ کرد. در این رقابت ها که شنبه شب با حضور تیم هایی از 17 استان کشور در قم 
برگزار شد در بخش ووشوی سنتی تیم ووشوی استان قم با 10 مدال طلا، 5 مدال نقره، 
7 مدال برنز و مجموع 22 مدال بر سکوی نخست قرار گرفت. ووشوکاران استان تهران 
با جمع 8 مدال شامل 5 مدال طلا، 2 مدال نقره و 3 مدال برنز دوم شدند و تیم ووشوی 
استان اصفهان با وجود کسب 23 مدال و با آمار مدالی حتی بیشتر از تیم قهرمان قم، مقام 
سوم را کسب کرد. اصفهان به دلیل کسب مدال های نقره پرتعداد و و تعداد کمتر مدال های 
طلا نسبت به قم و تهران در مکان سوم جدول نهایی مسابقات قرار گرفت. ضمن این که 
نخستین دوره مسابقات ووشوی سنتی انتخابی تیم ملی در حالی برگزار شد که فدراسیون 
ووشو قصد دارد برای نخستین بار تیم ملی ووشوی سنتی را به مسابقات جهانی این رشته 
اعزام کند. مسابقات ووشوی سنتی انتخابی تیم ملی در رده های مختلف سنی و در بخش 
تالو برگزار شد و سالن 2 هزار نفری مجموعه ورزشی شهید حیدریان قم میزبان آن بود 
ضمن این که وضعیت نامناسب کفپوش سالن محل برگزاری و وضعیت تهویه و گرمای 
شدید سالن، میزبانی قم را تحت تأثیر قرار داد. احمد خمس آبادی، رئیس کمیته مسابقات 
فدراسیون ووشو در حاشیه این مسابقات با ارزیابی مطلوب میزبانی قم از این پیکارها ابراز 
امیدواری کرد ووشوی قم در آینده نقش پررنگ تری در سطح کشور ایفا کرده و امکانات 

سخت افزاری خود را توسعه دهد.

رئیس هیئت تنیس روی میز قم:

۴ پینگ پنگ باز قمی در مسابقات بین المللی 
قزوین رقابت می کنند

رئیس هیئت تنیس روی میز استان قم از رقابت 4 پینگ پنگ باز قمی در مسابقات بین 
المللی تنیس روی میز قزوین خبر داد.

محمد عموییان، اظهار داشت: مسابقات تنیس روی میز بین المللی قزوین در حالی از 
امروز آغاز می شود که برترین های تنیس روی میز کشور در 2 رده سنی برای حضور در 
این مسابقات فراخوانده شده اند. وی افزود: این مسابقات با حضور شرکت کنندگان خارجی 
برگزار می شود و استان قم نیز 4 پینگ پنگ باز در این مسابقات در اختیار دارد که یک نفر 
در بخش تیمی در قالب تیم ملی نونهالان و 3 نفر در بخش آزاد به صورت انفرادی در این 
مسابقات حضور دارند. رئیس هیئت تنیس روی میز قم گفت: محمد معین منتظری پینگ 
پنگ باز برجسته قم در رده سنی نونهالان که چند روز قبل در مسابقات نونهالان کشور در 
قم به مقام سوم رسید به عنوان یکی از دعوت شدگان به تیم ملی در این مسابقات رقابت 
خواهد کرد. عموییان بیان داشت: علاوه بر معین منتظری نام 2 پینگ پنگ باز پسر و یک 
پینگ پنگ باز دختر قم نیز در فهرست شرکت کنندگان در مسابقات انفرادی به چشم 
می خورد به طوری که ساره احمدی تنها دختر قمی حاضر در این مسابقات بین المللی 
خواهد بود. وی عنوان کرد: ساره احمدی چندی قبل در مسابقات تنیس روی میز نونهالان 
دختر کشور در همدان با عملکردی بالاتر از حد تصور توانست به جمع 8 نفر برتر ایران 
برسد و علاوه بر احمدی، بازیکنانی چون سارا محمدی، حانیه عموییان، زهرا مصباحی و 
سارا کراری ظرفیت های تنیس روی میز قم در بخش دختران هستند. رئیس هیئت تنیس 
روی میز استان قم تصریح کرد: محمد امین منتظری و پویا وفایی 2 پینگ پنگ باز دیگر 
قمی هستند که برای حضور در مسابقات بین المللی قزوین دعوت شده اند البته محمد 

امین منتظری برادر بزرگ تر معین منتظری قهرمان بین المللی تنیس روی میز قم است.

در لیگ برتر فوتسال جوانان کشور رقم خورد؛

گام محکم تیم آپکو پارس قم
 با پیروزی برابر نماینده سمنان

 مدیر تیم فوتسال آپکو پارس قم از گام محکم این تیم در نخستین گام از لیگ برتر 
فوتسال جوانان کشور و برتری بر حریفی از سمنان خبر داد.

حسین آزادی اظهار داشت: نخستین دوره لیگ برتر فوتسال جوانان کشور در دور 
گروهی آغاز شد و تیم فوتسال آپکو پارس، نماینده قم در این رقابت ها کار خود را با پیروزی 
آغاز کرد. وی افزود: تیم فوتسال آپکو پارس قم که برای حضور در دور گروهی راهی ساری، 
میزبان مسابقات شده است شنبه شب برابر تیم فوتسال سنگسر سمنان قرار گرفت و 
این تیم را با نتیجه 9 بر 3 شکست داد. مدیر تیم فوتسال آپکو پارس قم گفت: پیروزی 
فوتسالیست های قمی در برابر تیم سنگسر سمنان با گلزنی محمد عالی، امیر حسین 
صابر، مهدی جمالی، علی اسماعیلی، هادی حسن نژاد، علیرضا ساریجلو، سید حسین 
میره ای و با 3 گل مهدی خیری، رقم خورد.  آزادی بیان داشت: شهروند ساری، ستارگان 
طلایی زنجان، مقاومت البرز، اسپادانا اصفهان، وحدت ملایر، سایپا یاسوج و شرکت صنعت 
ساختمانی سنگسر سمنان حریفان آپکو پارس قم در لیگ برتر فوتسال جوانان کشور 
هستند.  مدیر تیم فوتسال آپکو پارس قم تصریح کرد: هدایت تیم فوتسال آپکو پارس قم 
در این رقابت ها بر عهده سید وحید غیاثی از مربیان نام آشنای فوتسال قم و کشور است 

ضمن این که آپکو پارس قم در دومین دیدار خود به مصاف مقاومت البرز می رود.

گودرزی:

عملکرد تکواندوکاران راضی کننده نبود
وزیر ورزش و جوانان گفت: مجمع انتخاباتی تمام فدراسیون هایی که 
در حال  حاضر با سرپرستی اداره می شوند بعد از بازی های پارالمپیک 

برگزار خواهد شد.
محمود گودرزی، وزیر ورزش  و جوانان در جریان بازدید از اردوی 
تیم   ملی والیبال نشسته بانوان و در جمع خبرنگاران، افزود: با توجه به 
این که روز )یکشنبه( تیم   ملی والیبال نشسته بانوان آخرین اردوی 
خود را برای شرکت در بازی های پارالمپیک ریو سپری می کنند جهت 
خسته نباشید و بازدید از اردوی تیم   ملی والیبال نشسته بانوان به 
فدراسیون جانبازان و معلولان آمده ام تا این حضور موجب تقویت 
روحیه والیبال نشسته بانوان شود. البته در طی یکی، دو گیم که من 
از نزدیک شاهد آن بودم رقابت خوبی را به نمایش گذاشتند و من 

امیدوارم که در ریو به بهترین نتیجه  ممکن دست پیدا کنند.
وی با تشکر از محمود خسروی وفا، رییس فدراسیون جانبازان و 
معلولان گفت : با توجه به محدودیت های اعتباری که کمیته  ملی 
پارالمپیک داشت و کمیته ملی المپیک  قدری از اعتبارات آنها را لحاظ 
نکرد و دچار  مشکلات ریالی و ارزی شدند امیدوارم که در آستانه اعزام 
کاروان به بازی های پارالمپیک ریو 2016  بتوانیم شرایط راحتی را 

برای اعزام آنها فراهم کنیم.
وزیر ورزش  و جوانان در رابطه با پاداش پارالمپیکی ها بعد ازکسب 
مدال، خاطر نشان کرد: پاداش پارالمپیکی ها نیز همان طور که قبلا 
نیز اعلام کرده ایم  مشابه المپیکی ها خواهد بود و همان پاداشی که 
برای ورزشکاران المپیکی عنوان کردیم برای ورزشکاران پارالمپیکی 

نیز لحاظ خواهد شد.
نشسته  والیبال  تیم   ملی  به  اشاره  با  جوانان  و  ورزش   وزیر 
بانوان، گفت : شما سفیر جمهوری اسلامی ایران، سفیر انقلاب و 
سفیر فرهنگی در درجه اول  و در نهایت سفرای فنی و مهارتی 
در بازی های پارالمپیک 2016 ریو هستید، امیدوارم که بتوانید با 
نتایج خوبی که در پارالمپیک ریو کسب می کنید ضمن این که دل 
مردم را شاد می کنید اسم تان ماندگار شود و بدانید جامعه ورزشی 
از فعالیت های شما خشنود خواهد شد. ضمن این که من امیدوارم 
شما بتوانید در این خط مقدم که برای اولین بار حضور پیدا می کنید 

بهترین نتیجه  ممکن را کسب کنید.
وی در ادامه در ارزیابی از عملکرد کاروان ایران در بازی های  المپیک 
2016 ریو، یادآور شد: کاروان ایران بعد از پانزده دوره در بازی های 
المپیک دومین رتبه خود را در بازی های  المپیک ریو کسب کرد که 
این عدد خوب و از نظر من راضی کننده است و ما باید سعی کنیم 
برای دوره بعد از هم اکنون برنامه ریزی کنیم تا بتوانیم به نتایج بهتری 

دست پیداکنیم. البته در برخی از رشته ها با عدم  توفیقات مواجه بودیم 
که باید در این زمینه  آسیب شناسی انجام دهیم تا برای المپیک 

2020 بتوانیم شرایط بهتر و راضی کننده ای داشته باشیم.
گودرزی در رابطه با برخی از فدراسیون ها که دوره  ریاست  آنها 
به پایان رسیده است و هنوز وضعیت آنها از نظر برگزاری انتخابات 
مشخص نشده است، تصریح کرد: بعد از پایان بازی های پارالمپیک 
مجمع فدراسیون هایی که در حال  حاضر با سرپرست اداره می شوند، 
برگزار خواهد شد و تمام سعی مان بر این است که در یک فضای آرام و 

بدون دغدغه  انتخابات این فدراسیون ها را برگزار کنیم.
وی در پاسخ به پرسش یکی از خبرنگاران در خصوص وضعیت 
فدراسیون تکواندو و این که احتمال تغییر مدیریت در این مدیریت 
وجود دارد یا خیر، توضیح داد: چون فرایند ما دموکراتیک است، در 
نتیجه  در عزل رییس فدراسیون تا زمانی که دوره ریاست آن به پایان 
نرسیده باشد وزارت ورزش  و جوانان تصمیم گیرنده نیست و اجازه 
دخالت در تغییرات را نمی دهیم. هر چه اساسنامه بگوید برای من 

فصل الخطاب است. بنابراین وزارت ورزش  و جوانان در رابطه با تغییر 
روسای فدراسیون هایی که در بازی های  المپیک ریو عملکرد موفقی 
نداشتند سعی می کند ورود پیدا نکند. ضمن این که تغییرات در دست 

ما نیست ،  بلکه در دست اساسنامه است.
وزیر ورزش  و جوانان در پاسخ به این پرسش که آیا از عملکرد 
تکواندو در  المپیک ریو راضی بودید یا خیر، خاطر نشان کرد: از 
عملکرد تکواندو راضی نبودم اما به  هر حال کیمیا علیزاده کار بسیار 
بزرگی را انجام داد و رکورد بسیار خوبی را از خود ثبت کرد  ولی در 
خصوص آقایان و عملکرد آنها در بازی های  المپیک ریو باید آسیب 
شناسی صورت بگیرد. حتی ممکن است در کادرفنی تغییراتی نیز 
ایجاد شود  که البته این مساله در اختیار فدراسیون است که در 

کادرفنی خود تغییراتی ایجاد کند یا خیر.
گودرزی همچنین در خصوص استعفای مهدوی ، رییس فدراسیون 
هندبال و این که آیا   با استعفای وی موافقت خواهید کرد یا خیر، 
توضیح داد: در این زمینه  باید بررسی شود تا ببینیم که علت استعفای 

وی چه چیزی بوده است. همچنین در رابطه با مساله بازنشستگی وی 
و سایر روسای فدراسیون های که به بازنشستگی رسیده اند ما باید از 
بازرسی کل کشور استعلام بگیریم و سپس در این زمینه  پاسخ بدهیم 
و بر اساس استعلامی که دریافت می کنیم تغییرات اعمال خواهد شد. 
همچنین از آنجایی که همکاری کسانی که به مرحله بازنشستگی 
رسیده اند در فدراسیون ورزشی ممنوع است، این مساله باید به طور 
جدی باید مورد بررسی قرار گیرد. البته در حال  حاضر مهدوی به دلیل 
شرایط بیماری که خود آن را ذکر کرده است از ریاست فدراسیون 
هندبال استعفا کرده است و این که آیا او می ماند یا قصد رفتن از این 
فدراسیون را دارد باید در این زمینه   بررسی های لازم صورت بگیرد تا 

جایگزین مناسبی را برای وی تعیین کنیم.
عابدینی  پاداش  در خصوص  همچنین  جوانان  و  ورزش   وزیر 
، شمشیرباز کشورمان در بازی های  المپیک 2016  ریو و این که 
آیا پاداش او همانند مدال آوران المپیکی محاسبه خواهد شد یا خیر، 
تصریح کرد: ما در حد تلاش وی به وی پاداش خواهیم داد،  ولی این به 
این معنا نیست که مانند مدال آوران برخورد کنیم ، زیرا کسانی بودند 
که چهارم ، پنجم و ششم شدند و از این مساله امکان دارد نگران شوند 
و آسیب ببینند. در این زمینه  ضابطه ای گذاشته شده است و ما بر 
طبق آن ضابطه عمل خواهیم کرد. در این زمینه  باید شورای تشکیل 
شود و تصمیم گیری لازم در خصوص پاداش افرادی که به نوعی حتی 

آنها در  المپیک ریو دیده نشده است، اتخاذ شود.
وی همچنین در رابطه با فدراسیون دوچرخه سواری و این که دوره 
ریاست قمری از دوم شهریور ماه به اتمام رسیده است، خاطر نشان 
کرد: هر کدام از روسای فدراسیون هایی که دوران ریاست آنها به پایان 
رسیده است حتما برای آنها انتخابات برگزار خواهیم کرد و اگر تا به 
الان انتخابات آنها به تعویق افتاده است  به خاطر فضای  المپیکی بود 

که دوست نداشتیم فضای رادیکالی شود.
گودرزی در پایان در رابطه با وضعیت باشگاه استقلال و این که 
سید رضا افتخاری، مدیرعامل باشگاه استقلال ، حق امضا ندارد، 
اضافه  کرد:  این مساله  صحت ندارد و چنین چیزی نیست. معمولا 
 ، انتخاب می کنند و هیات مدیره  خود شرکت ها هیات مدیره 
مدیرعامل انتخاب می کند و صورت جلسه به اعضای مجمع ارسال 
می شود. مجمع قبلا  ریاست آن را وزارت ورزش  و جوانان بر عهده 
داشت ، اما بعد از این که دو باشگاه مجددا در اختیار وزارت ورزش  و 
جوانان قرار داده شد در حال  حاضر به محض این که ابهامات جزئی 
مرتفع شود و احکام آن صادر شود به طور قطع مدیریت وی نیز وجه 

قانونی پیدا خواهد کرد.

گزارشی از حواشی این روزهای آبی ها؛

مدیریت روی شانه های محبوبیت ستاره ها

فرهاد مجیدی و علیرضا منصوریان که جزو محبوب های 
استقلال بوده و هستند، طی ماه های اخیر به شدت اسیر 
مدیرانی شده اند که می خواهند روی شانه های محبوبیت آنها 

سوار شوند.
بازیکنان  محبوب ترین  از  یکی  بی گمان  مجیدی  فرهاد 
سال های اخیر فوتبال ایران بوده و به واسطه چهار گلی که در 
دربی تهران زده و جنس بازی خیابانی و سریعی که داشت در 
میان استقلالی ها به محبوب ترین بازیکن تبدیل شد. شاید 
همین محبوبیت مدت هاست دیگران را به استفاده از فرهاد 

مجیدی تبدیل کرده که کار آنها هم برای مجیدی روند بدی در 
پی داشته و هم برای استقلال.

سال گذشته با استراتژی غلط  برخی مدیران باشگاه استقلال، 
سایت این باشگاه فرهاد را تبدیل به یک سایه جانشین روی سر 
مظلومی کرد. فرهاد البته خودش این شرایط را نمی خواست اما 
راهنمایی های غلط و غیر واقع گویی های ممتد برخی نزدیکان 

به فرهاد، هم او را به هم ریخت و هم استقلال را.
در دیدار استقلال با تراکتور سازی اتفاقات اما به گونه ای رقم 
خورد که خود فرهاد هم اسیر سونامی آن شد. درگیری مردم 
با امیر قلعه نویی پس از درگیری رحمتی با این مربی جو را 
متشنج کرد و در نهایت شکست استقلال در حالی که یک قدم 
تا قهرمانی داشت، خود فرهاد را هم در آخر بازی با تنش مواجه 
کرد تا کسی که در شرایط عادی یکصد هزار نفر برایش هورا می 

کشند، با بهت و حسرت استقلالی ها گره بخورد.
نکته اینجاست که برخی از اطرافیان فرهاد، در حالی که روح 
خود فرهاد هم خبر نداشت، خبر سرمربیگری او را به بعضی 
رسانه های نزدیک به خود می دادند تا افکار عمومی را در صورت 
شکست پرویز مظلومی به سود برخی مدیران وقت استقلال  
صیقل دهند. مدیریت افکار عمومی بعضی از مسئولان وقت 
درست بود؛ آنها از شرایطی که ایجاد کردند سود بردند اما هم 
فرهاد مجیدی و هم استقلال این وسط قربانی شدند تا جایی 
که در نهایت با وجود جلساتی که برخی بزرگان تیم دور از 
چشم مظلومی با مجیدی برگزار کردند ثمری نداشت و مجیدی 
سرمربی استقلال نشد، تا مدیری دیگر، با توجیهی دیگر باز هم 
برای صیقل افکار به سود خودش، اینبار سراغ محبوبیت علیرضا 

منصوریان برود.
 این روزها اما با سخت شدن کار منصوریان می بینیم که 
دوباره بخش دیگری از باشگاه استقلال، در حال استفاده مجدد 
با فرزاد  از محبوبیت فرهاد مجیدی است. جلسه مخفیانه 
مجیدی حتی اگر در رابطه با مطالبات سرپرست فصل گذشته 
استقلال باشد هم توجیه درستی ندارد. موضوع اصلی این 
است که یکی دیگر می خواهد در صورت به بن بست رسیدن 
منصوریان با فرهاد مجیدی استارت بزند و روی دوش هواداران 

این بازیکن محبوب و پیشکسوت امروز قرار بگیرد.
سال  که  می کند  را  کاری  همان  اقدام  این  شک  بدون 
محبوبیت  آنها  کرد.  مجیدی  فرهاد  و  استقلال  با  گذشته 
فرهادها و منصوریان ها را می خرند و آنها را کم کم و آرام آرام 
تضعیف می کنند و پای هیچکدامشان نمی ایستند و حتی 
انتخاب هایشان را بر نمی تابند. حالا و در این شرایط حساس، 
بعضی از مدیران دوباره سایه ای از فرهاد روی سر منصوریان 
ساخته اند؛ هدف اصلی هم ماندگاری خودشان است، اینکه این 
وسط شاه مهره های استقلال با برخورد با یکدیگر و زمان ندادن 

به هم می سوزند، موضوع مهمی نیست!
این همه در حالی است که نه منصوریان و نه فرهاد مجیدی، 
هیچکدام هنوز برای مربیگری در استقلال کارنامه مکفی نداشته 
و ندارند. برای مربی شدن در استقلال که میلیونها هوادار دارد، 
باید حتما یک قهرمان داشته باشید وگرنه کار به سعی و خطا 
و آزمایش می رسد که گاهی جواب می دهد و امیر قلعه نویی 
از آن بیرون می آید و بیشتر اوقات هم جواب نمی دهد؛ به این 

شکل هم فرهادها می سوزند و هم استقلال!
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بازسازی چهره مجرمان با اطلاعات دی .ان .ای

را  قاتلان  و  مجرمان  چهره  که  معتقدند  محققان 
می تواند از دی .ان .ای به جا مانده در محل جرم بازسازی 

کرد.
 دانشمندان دانشگاه پیتزبورگ موفق به شناسایی 
ژن هایی شده اند که تنوعات فوق العاده در صورت انسان 

را شکل می دهند.
بسیاری از ویژگی های چهره انسان مانند اندازه بینی 
ریشه  ژنتیکی  از جهش های خاص  عرض صورت  و 

می گیرند.
تحقیقات پیشین نشان داده بودند که این ویژگی ها 
توسط ژن ها کنترل می شوند، اما این نخستین باری است 
که ارتباط این تفاوت ها با طیف گسترده صورت های 

مختلف بررسی شده است.
این یافته ها که در مجله PLOS Genetics منتشر 
شده، همچنین ممکن است به محققان در یادگیری 

چگونگی بروز نقایص صورت در زمان تولد کمک کند.

این تحقیق همچنین می تواند از کاربردهایی در حوزه 
پزشکی قانونی برخوردار باشد و به نیروی پلیس در 
طراحی چهره دقیق تر از مجرمان خطرناکی که مرتکب 

قتل، تجاوز یا سرقت شده اند، کمک کند.
تعیین  را  انسان  که شکل صورت  ژن هایی  کشف 
می کنند، می توانند اطلاعات ارزشمندی در مورد ظاهر 

فرد از روی دی .ان .ای باقیمانده در محل ارائه کنند.
اشکال چهره مورد استفاده در این تحقیق بر اساس 
تحلیل دی.ان.ای 20 ویژگی صورت هستند که از روی 
تصاویر سه بعدی 3118 داوطلب سالم با اصل و نسب 

اروپایی و تقریبا یک میلیون جهش سنجیده شدند.
عرض صورت، فاصله بین چشم ها، اندازه بینی و فاصله 
بین لب ها و چشم، همگی ارتباط آماری چشمگیری با 

جهش ها دارند.
محققان همچنین نتایج دو پژوهش مشابه را در نظر 

گرفته و برخی یافته های قبلی را تائید کردند.
تاکنون عملا هیچ اطلاعاتی در مورد ژن های مسئول 
شکل صورت انسان در دست نبود. بسیاری از مناطق 
ژنتیکی مرتبط با شکل صورت حاوی ژن هایی هستند 

که در رشد چهره و اختلالات آن نقش دارند.
دانشمندان امیدوارند در آینده بتوانند فاکتورهای خطر 
ژنتیکی را که به ناهنجاری هایی مانند شکاف کام و لب 

منجر می شوند، شناسایی کنند.

 نوشیدنی هایی با عملکرد دوگانه 

 از سیر تا پیاز مصرف دمنوش ها
مصرف خودسرانه دمنوش های گیاهی برخلاف عقیده بسیاری از افراد برای بدن بسیار 

زیان آور است.
حیدر عظمایی محقق و پژوهشگر طب سنتی ؛ گفت: برای مصرف دمنوش های 
گیاهی نخست باید به عواملی مانند سن افراد، طبع گیاه، موقعیت جغرافیایی و فصل 

توجه داشت.
وی افزود: مصرف دمنوش ها باید با توجه به طبع فرد صورت گیرد و برای جلوگیری 
از کاهش عوارض در هنگام مصرف مداوم، ابتدا از خواص گیاهان دارویی به طور کامل 
آگاهی یافت.عظمایی افزایش سن را دلیلی بر متمایل شدن طبع گرم افراد به سمت سرد 
و تر یا سرد و خشک دانست و اظهار داشت: مصرف گل گاو زبان به صورت جوشیده 
ممکن است سبب ناراحتی های روحی و روانی شود.این محقق و پژوهشگر طب سنتی 
بیان کرد: مصرف دمنوش گل گاو زبان همراه با سنبل الطیب تاثیر چشمگیری در کاهش 
اضطراب و استرس دارد. همچنین مصرف این دمنوش علاوه بر رفع بی خوابی در صورت 
نوشیده شدن همراه با نبات برای افراد دارای مزاج های گوناگون مفید است.عظمایی 
تصریح کرد: افراد گرم مزاجی که از آکنه در پوستشان رنج می برند می توانند از دمنوش 
مخلوط کاسنی و تخم گشنیز همراه با سکنجبین یا نبات استفاده کنند؛ از طرفی، 
دمنوش دارچین همراه با زنجبیل نیز محلولی مفید برای افراد سرد مزاج محسوب 
می شود.وی یادآور شد: دمنوش میوه نسترن نیز که حاوی ویتامین ث است، سبب 
کاهش فشارخون در مبتلایان به فشارخون می شود. همچنین افراد مبتلا به اختلالات 
کلیوی می توانند از این دمنوش استفاده کنند.این محقق و پژوهشگر طب سنتی گفت: 
دمنوش رازیانه یا تخم گشنیز سرشار از هورمون های زنانه است بنابرین مردان باید از 
مصرف این دمنوش ها خودداری کنند.وی با بیان اینکه مصرف مداوم زیره سیاه یا سبز 
منجر به بروز لک های پوستی می شود؛ اذعان داشت: افراد باید از مصرف این دمنوش 
خودداری کنند. دمنوش مخلوط آویشن شیرازی، پونه کوهی، گل پنیرک، گل ختمی 
همراه با عناب بهترین داروی گیاهی در درمان سرفه های ناشی از سرماخوردگی به 
شمار می آید.عظمایی تصریح کرد: مصرف روزانه دمنوش اسطوخودوس )لاوندر( سبب 
پاکسازی کبد می شود. از طرفی مصرف این دمنوش در شب کاهش رطوبت و سردی 

مغز را در پی دارد.

 یک متخصص گوش و حلق و بینی عنوان کرد:

پرده گوش کی پاره می شود؟
شایع ترین دلیل پارگی پرده گوش بیماری های عفونی هستند که کودکان زیر 3سال 

بیشتر در معرض آن قرار دارند.
متخصص گوش و حلق و بینی ، درباره علل پارگی پرده گوش گفت: پرده گوش بافت 
تشکیل شده از یک سلول بسیار نازک و سبک به اندازه یک دهم میلی متر است که به 
استخوانچه های گوش می چسبد و با تکان خوردن های ظریف هنگام برخورد صدا و 

رساندن آن به استخوانچه های گوش باعث شنیدن می شود.
محمدرضاعمرانی ضمن اشاره به این موضوع که دو عامل بیماری های عفونی و آسیب 
های مکانیکی از علل اصلی پارگی پرده گوش به شمار می روند افزود: 84 درصد  افراد 
حداقل یکبار در طول زندگی خود با ورم و التهاب گوش مواجه شده اند که این بیماری 
منجر  راه یافتن باکتری ها و ویروس ها به داخل گوش،تجمع چرک،درد،کاهش شنوایی 
و گاه پارگی پرده گوش می شود.وی با تاکید بر این موضوع که 50 درصد از پارگی های 
گوش به دلیل تجمع ترشحات،باکتری ها و چرک دراخل آن است بیان کرد: بیماری 
های درگیر کننده دستگاه ایمنی نظیر لوپوس با آسیب رساندن به سلول های سطح 
مخاط تنفسی می تواند باعث آسیب به پرده گوش شود.وی ابراز داشت: عفونت های 
مخفی گوش که بیشتر کودکان زیر 3 سال گرفتار آن می شوند، از دیگر علل پارگی پرده 
ی گوش به شمار می روند.عمرانی اظهار داشت:استفاده از گوش پاک کن، دستمال یا 
حوله و هر وسیله ی دیگری برای تمیز کردن  یا خشک کردن گوش توصیه نمی شود 
چرا که باعث هل دادن ترشحات به داخل گوش و آسیب به پرده  آن می شود و از آن 
جایی که گوش عضو بسیار حساسی است هیچ جسم خارجی نباید وارد آن شود.وی 
متذکر شد:در هنگام استحمام وفتی زیر دوش ایستاده اید سرتان را نچرخانید تا مانع 
ورود آب به داخل گوش شوید چرا که این عضو به گونه است که وقتی فرد ایستاده و 
سرخود را تکان نمی دهد آب وارد آن نمی شود اما بعد از استخر در صورتی آب درون 
گوش نفوذ کرد باید از خشک کردن آن با دستمال و حوله بپرهیزید و صبر کنید  تا آب 
درون گوش به صورت طبیعی خشک شود.عمرانی تصریح کرد :صدای بلند نظیر صدای 
انفجار و وارد شدن ضربه شدی نیز باعث پارگی پرده گوش می شود و توصیه می شود 
درصورت ابتلا به سرماخوردگی با پرهیز از مصرف آنتی بیوتیک و چرک خشک کن ها 
که باعث رشد باکتری ها می شوند و همچنین مراجعه به پزشک در صورت ترشح چرک 
در گوش و حساسیت مانع عفونت و پاره شدن پرده گوش شوید.وی در پایان اشاره 
کرد:پاکسازی گوش حتما باید توسط پزشک متخصص گوش صورت گیرد در غیر این 
صورت نه تنها برای گوش مفید نیست بلکه باعث به پرده گوش نیز آسیب وارد می شود.

یک متخصص پوست و مو :

کسانی که چربی پوست سر  دارند بخوانند
یک متخصص پوست و مو گفت: عوامل بسیاری در ایجاد چربی و آلودگی پوست 

سر نقش دارند و محصولات پاک کننده به تنهایی در رفع این مشکل، کارآمد نیستند.
امیر هوشنگ احسانی متخصص پوست و مو، ؛ اظهار داشت: بر خلاف انتظار افراد، از 
آنجا که رفع چربی پوست سر پس از شست وشو با انواع پاک کننده ها ممکن است به 
طور کامل اتفاق نیفتد، نبود کارایی محصول مورد نظر اولین موضوعی است که از سوی 
مصرف کنندگان تحت الشعاع قرار می گیرد.این متخصص پوست تصریح کرد: برخلاف 
تصور مردم مبنی بر ناکارآمد شدن یک محصول در استفاده مداوم از آن، باید دلیل موثر 
واقع نشدن شامپو را در عوامل دیگری جست وجو کرد.وی در خصوص عواملی که منجر 
به چرب شدن پوست سر می شوند، عنوان کرد: چرب شدن و آلودگی پوست سر می 
تواند دلایل مختلفی از جمله پرکاری تیروئید، کبد چرب، مصرف داروهای هورمونی و 
قرار گرفتن در شرایط محیطی مختلف داشته باشد.وی با اشاره به اینکه یکی از عوامل 
ایجاد کننده چربی، هورمون کورتیزول موجود در خون است، بیان کرد: این هورمون 
در پاسخ به استرس و التهاب درون بدن ترشح شده و تنظیم آن از طریق هیپوتالاموس 
و   )ACTH( آدرنوکورتیکوتروپین  هورمون  ترشح  افزایش  در  که  می گیرد  صورت 
کورتیزول از هیپوفیز نقش ایفا می کند. بنابراین وجود این مواد مضر در سر باعث بر هم 
خوردن سازگاری و در نهایت افزایش بیش از حد چربی می شود.احسانی با بیان اینکه 
امروزه مصرف مواد آرایشی چون اسپری مو یا ژل مو بسیار رایج شده است، اظهار داشت: 
افراط در استفاده از این مواد مشکل را دو چندان می کند چرا که منجر به اتصال مواد 
شیمیایی به فولیکول های مو شده و مشکلاتی را در روند درمان به وجود می آورد. وی 
یادآور شد: در صورت بروز مشکل، بهتر است به پزشک متخصص مراجعه کنند چرا 
که مصرف دارو و جایگزین کردن شامپو های خاص به جای پاک کننده های معمولی  
می تواند راهکار مناسبی برای  رفع این معضل به شمار آمده و تاثیر بسزایی در کاهش 

ترشحات چربی و آلودگی داشته باشد.

یافته جدید محققان برزیلی؛

تاثیر مکمل روغن ماهی 
در پیشگیری از چاقی و دیابت

به گفته محققان، کپسول های روغن ماهی می توانند موجب از بین رفتن تاثیرات 
مضر رژیم غذایی چرب شوند. 

به گزارش مهر، مطالعه جدید محققان دانشگاه سائوپائولو برزیل بر روی موش ها 
آشکار ساخته است که مکمل روغن ماهی می تواند تاثیرات مضر رژیم غذایی پرچرب 

را برگرداند.
مطالعه جدید ویژگی های سودمند این قرص ها را اثبات کرده و نشان می دهد که این 
مکمل ها می توانند در پیشگیری از چاقی و دیابت نوع2 در انسان ها موثر باشند، اگرچه 

هنوز باید آزمایشات بیشتری در این زمینه انجام شود.
ماریا ایزابل آلونسو-واله، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »تحقیق ما نشان 
می دهد مکمل های روغن ماهی ممکن است در کنار سایر شیوه های پیشگیرانه برای 

مقاومت انسولین و چاقی مورداستفاده واقع شوند.«
محققان به مدت 4 هفته روغن ماهی را به موش های که رژیم غذایی پرچرب داشتند، 
دادند. سپس محققان نمونه های چربی بدن مدل های حیوانی را جمع آوری کرده و 
مورد بررسی قرار دادند و آنها را با موش های دارای رژیم غذایی پرچرب که مکمل روغن 

ماهی مصرف نکرده بودند مقایسه کردند.
فاکتورهای تاثیرگذار بر متابولیسم، ذخایر چربی و مقاومت انسولین هم اندازه گیری و 
بررسی شد. به گفته آلونسو-واله، از آنجائیکه این تحقیقات بر روی موش ها انجام شده 
است ممکن است همان تاثیرات را بر روی انسان نداشته باشد و تحقیقات بیشتری برای 

تشخیص این مسئله نیاز است.
قرص های روغن ماهی مکمل های رژیمی متداولی هستند که فواید متعدد آنها 
شناخته شده است. سال گذشته، محققان تاثیرات پیشگیرانه روغن ماهی را بر گروهی از 

افراد جوانی که در معرض ریسک شیزوفرنی بودند اثبات کردند.
روغن ماهی حاوی چربی امُگا-3 قدرتمندی موسوم به DHA است. بدن به طور 
طبیعی این نوع امُگا3 را تولید نمی کند از اینرو مصرف آن از طریق رژیم غذایی و مکمل 

ها حائز اهمیت است.

چقدر راه بروم تا وزنم کم شود؟
وقتی پای کاهش وزن به میان می آید، خیلی ها فکر می کنند ورزش سخت تنها راه 
خلاص شدن از وزن اضافی است، اما کاهش وزن در اثر ورزش شدیدی که فقط یکی دو 
بار انجام می شود اتفاق نمی افتد، بلکه فعالیت های بدنی روزمره مهم هستند. به همین 
علت ورزش هایی مانند پیاده روی روزانه، تاثیرات قابل توجهی بر کاهش وزن و سلامت 

جسمی دارند.
لذت پیاده روی

پیاده روی طوری است که نشان نمی دهد یک ورزش است. ممکن است ساعت ها در 
طی روز راه بروید، بدون اینکه متوجه شوید چقدر انرژی صرف این کار می کنید. پیاده روی، 
تمرینی کم فشار است که به عضلات و استخوان ها فشار چندانی وارد نمی کند و برای 
همین هر کسی می تواند آن را انجام دهد. پیاده روی منظم در مسافت های طولانی می 

تواند عضلات را تقویت کرده و سلامت قلبی عروقی را بالا ببرد.
پیاده روی برای کاهش وزن

مقدار وزنی که از طریق پیاده روی کم می کنید، بستگی به وزن بدنتان و سرعت پیاده روی 
دارد. هرچه سنگین تر باشید، کالری بیشتری می سوزانید. برای یک فرد بزرگسال با وزن 
متوسط 6.5 کیلومتر پیاده روی در یک ساعت یعنی مصرف 400 کالری. شما می توانید 
روند کاهش وزن و کالری سوزی تان را بر اساس مسافتی که طی می کنید کنترل نمایید. 

استفاده از گام شمار کارتان را بسیار راحت تر خواهد کرد. 
اگر حساب قدم های برداشته شده تان را داشته باشید، این ابزار به شما کمک می کند 
تمرینات تان را با هدف کاهش وزن، متناسب کنید. گام شمارهای پیشرفته تر یا اپلیکیشن 
های کاهش وزن می توانند کالری سوخته را محاسبه کرده و پیشنهاد کنند که چند قدم 

در روز باید بردارید.
- تقریبا 2000 قدم باید بردارید تا 100 کالری بسوزانید.

- نیم کیلوگرم حدودا معادل 3500 کالری می باشد.
- بنابراین شما باید روزانه تقریبا 10000 قدم بردارید تا در یک هفته نیم کیلوگرم وزن کم 
کنید. هر چند ممکن است به سختی بتوانید هر روز در جهت هدفی که دارید فعالیت کنید، 
اما داشتن حساب گام هایی که برمی دارید، به شما کمک می کند روی اهداف بلندمدت تان 
متمرکز بمانید و عواقب خوردن غذاهای پرکالری را درک کنید، غذاهایی که بعد از خوردنشان 

مجبورید فعالیت های بسیار زیادی انجام دهید تا بخشی از عوارض شان را جبران کنید.
چطور شروع کنیم؟

پیاده روی کار خیلی سختی نیست، تنها باید اصولی در سبک زندگی تان داشته باشید، 
مثلا زودتر از اتوبوس پیاده شوید و مسیر باقیمانده را پیاده روی کنید، یا اتومبیل تان را دورتر 
از مقصد پارک نمایید تا فروشگاه پیاده بروید و هر وقت که ممکن بود از پله ها استفاده کنید. 

هر وقت که فرصت داشتید هم می توانید در محل یا خیابان اطرافتان پیاده روی کنید. 
برای اینکه پیاده روی برایتان جالب و جذاب باشد، هر چند وقت یکبار مسیرتان را عوض 
کنید و جاهای جدید را امتحان نمایید، مثلا پارک های مختلف را.  در ماه های سرد سال 
هم تنبلی نکنید، لباس گرم بپوشید و برای پیاده روی بیرون بروید و یا اگر واقعا اینکار برایتان 
دشوار است، عضو باشگاه شوید و از تردمیل استفاده کنید. اگر فکر می کنید لازم است از یک 
دوست برای همراهی کمک بگیرید.  برای اینکه بهترین نتایج را از پیاده روی کسب کنید، 
هنگام راه رفتن، چانه تان را بالا بگیرید و نگاه تان مستقیم به جلو باشد. عضلات باسن و 
شکم را منقبض کنید و کمرتان را صاف نگه دارید. اگر مدت های طولانی ورزش و فعالیتی 
نداشته اید یا از بیماری خاصی رنج می برید، قبل از شروع ورزش با پزشک مشورت کنید. 
برای شروع راحت تر، با 15 تا 20 دقیقه پیاده روی، سه روز در هفته شروع کنید و تدریجا 

به روزانه 30 تا 60 دقیقه برسانید.
پیشرفت کنید

برای افزایش شدت تمرین، سرعت تان را بالا ببرید و برای افزایش مقاومت، از وزنه استفاده 
کنید. همچنین می توانید برای تنوع در تمرین، از دوچرخه کمک بگیرید. برای کنترل وزن 

مهم است که علاوه بر ورزش و تحرک، تغذیه درست و ذهنی آرام و آسوده داشته باشید.

محققان انگلیسی با استفاده از تار عنکبوت موفق به ساخت سوپر لنزها شده اند.
بر اساس قوانین فیزیک نور، رویت اجسام با ساختار کوچک تر از 200 نانومتر غیر 

ممکن است.  
 Nephila اما دانشمندان دانشگاه »بنگر« و »آکسفورد« با استفاده از تار عنکبوتی به نام
لنزهایی را برای میکروسکوپ ساخته اند که می توان کوچک ترین اجسام دنیا را که پیش 

از این غیر قابل رویت بودند را مشاهده کرد.
به گفته این تیم تحقیقاتی، افزایش وضوح تصویر در میکروسکوپ ها به عنوان یک 
موضوع جدی همواره در دستور کار دانشمندان قرار گرفته است و اکنون با ساخت سوپر 

لنزهای میکروسکوپ، مرحله ای جدید برای ورود به دنیای اجسام آغاز شده است.
این برای اولین بار است که با استفاده از مواد بیولوژی چنین لنزهایی تولید شده است.

محققان انگلیسی با استفاده از تار تنیده شده عنکبوت Nephila، موفق به ساخت 
لنزهایی شده اند که بزرگنمایی را دو تا سه برابر نسبت به قوی ترین لنزهای میکروسکوپ 
افزایش می هد که می توان اجسامی که پیش از این قابل رویت نبودند را مشاهده کرد.

با لنزهای جدید می توان نانو ساختارها و میکرو ساختارهای بیولوژی را به راحتی 
رصد کرد.

بزرگترین پل معلق دنیا در ترکیه افتتاح شد.
 این پل که بر روی تنگه بوسفور احداث شده، سومین پلی است که بر روی این تنگه 

بنا می شود.
ترکیه برای ساخت بزرگترین پل معلق دنیا سه سال زمان و سه میلیارد یورو صرف 

کرده است.
تنگه بوسفور به عنوان حد فاصل آسیا و اروپا در نظر گرفته می شود و حالا با احداث این 
ابرسازه که در زمره بزرگترین پروژه های معماری جهان جای گرفته است، ارتباط این دو 

قاره بیشتر از قبل می شود.
طراحان و مهندسانی که در این پروژه حضور داشته اند از سبک و سیاق پل معلق معروف 

نیویورک یعنی پل بروکلین الگوبرداری کرده اند.
تیرهای اصلی این پل از برج ایفل هم مرتفع تر هستند.

طول این پل 1.4 کیلومتر و عرض آن 59 متر است و در هر باند آن امکان حرکت چهار 
خودرو در کنار یکدیگر وجود دارد. در این پل دو خط ریلی ویژه حرکت قطارهای سریع 

السیر نیز احداث شده است.
رجب طیب اردوغان در مراسم افتتاح این پل معلق اعلام کرد که ترکیه همچنان به 

ساخت ابرسازه ها ادامه می دهد.
مقامات این کشور برآورد کرده اند که با ساخت بزرگترین پل معلق دنیا سالانه 1.75 
میلیارد دلار در بحث انرژی و زمان صرفه جویی می شود. روزانه تا 135 هزار خودرو از این 

پل عبور و مرور می کنند.
یک شرکت ایتالیایی در پروژه ساخت این پل با مهندسان و شرکتهای ترک همکاری 

داشته است.

ساخت سوپرلنز میکروسکوپ با تار عنکبوت

ساخت بزرگترین پل معلق دنیا در ترکیه
دانشگاه شریف میزبان تیم دانشجویی STORM از دانشگاه "Eindhoven" هلند برای 

رونمایی از موتورسیکلت الکتریکی است.
دکتر آرش امینی عضو هیات علمی دانشکده برق دانشگاه شریف گفت: همزمان با حضور 
تیم STORM  که از دانشگاه Eindhoven"" هلند هستند، ورک شاپی را برگزار کرده ایم. این 
تیم 24 نفره موفق به ساخت موتورسیکلت الکتریکی شدند که قابلیت طی مسیر در 80 روز 

دور دنیا را دارد.
وی افزود: این گروه در سیزدهمین روز از سفر خود به تهران رسیده اند و قرار است بعد از 
تهران به ترکمنستان و بعد از آن به کشورهای دیگر بروند تا از این دستاورد خود رونمایی کنند.

عضو هیات علمی دانشگاه شریف ادامه داد: غیر از تیم "STORM" هلندی سه تیم دیگر نیز 
وجود دارند که دو تیم آن از دانشگاه شریف هستند و قرار است که آنها هم دستاوردهای خود 

را در زمینه ساخت موتورسیکلت الکتریکی به نمایش بگذارند.
وی با اشاره به اینکه موتورهایی که محصول همکاری مشترک دانشجویان برق و مکانیک 
دانشگاه شریف است قابلیت سفرهای داخلی دارند و موتور شهری محسوب می شوند، افزود: 
موتوری که ساخت تیم "STORM " است برای مسافت های بالا بوده و قصد دارند تا با آن دور 

دنیا بروند. این موتورها با باتری کار می کند و باید شارژ شود.
"STORM WAVE" اولین موتورسیکلت الکتریکی است که با داشتن محدوده حرکتی 
بالا، کم صدا بودن و راحتی و... نشان داده است که وسایل نقلیه الکتریکی دیگر صرفا ایده ای 
برای آینده نیستند. باتری این موتورسیکلت با انرژی معادل 28.5 کیلووات ساعت، به 

تعدادی کارتریج تقسیم شده که به راحتی قابل تعویض هستند همچنین ساختار ماژولار 
این موتورسیکلت انعطاف پذیری لازم برای رسیدن به ترکیب دلخواه از وزن موتورسیکلت و 

محدوده حرکتی آن )تا 380 کیلومتر( را فراهم آورده است.

پژوهشگران مرکز رشد دانشگاه آزاد واحد رشت با الهام از 
فرآیند تولید نفت در زیرزمین، دستگاهی را تولید کردند که 
قادر است در مدت 20 دقیقه از جلبک، نفت و گاز تولید کند.

فرشته قربانی از محققان این طرح با اشاره به جزئیات این 

طرح، افزود: این پروژه با پرورش جلبک آغاز شد که با استفاده 
از حوضچه هایی اقدام به کشت و پرورش جلبک کردیم.

وی اضافه کرد: پس از این مرحله جلبک های کشت 
داده شد خشک می شود که پودر این جلبک به فروش 
می رسد ضمن آن که نوآوری بر روی این محصول انجام 

شده است.
قربانی از ساخت دستگاهی برای این طرح خبر داد و یادآور 
شد: با اجرای مطالعاتی تلاش شد تا از جلبک تولید شده 
اقدام به تولید نفت کنیم که برای این منظور دستگاه خاصی 

ساخته شد.
وی با تاکید بر این که در فرآیند این دستگاه ابتدا نفت 
خام و پس از آن نفت سفید تولید می شود، خاطرنشان کرد: 
نفت تولید شده دقیقا مشابه نفت طبیعی است و در حال 
حاضر بر روی تولید نیمه صنعتی این نفت مطالعاتی را در 

دستور کار داریم.

به گفته وی مکانیزم تولید نفت در زیرزمین در این دستگاه 
پیاده سازی شده است از این رو از این دستگاه با استفاده از 

جلبک می توان نفت و گاز تولید کرد.
این محقق به عملکرد دستگاه تولید نفت از جلبک اشاره 
کرد و توضیح داد: این دستگاه مشابه فرآیند تولید نفت در 
زیرزمین عمل کرده و تحت دما و فشار زیاد جلبک ها را به 

نفت تبدیل می کند.
وی مدت زمان تولید نفت در این دستگاه را 20 دقیقه 
ذکر کرد و ادامه داد: این دستگاه در فاز نیمه صنعتی تولید 

شده است.
قربانی با تاکید بر این که نفت تولید شده قابلیت اشتعال را 
دارد، یادآور شد: میزان اشتعال نفت تولید شده از جلبک با 

نفت طبیعی برابر می کند.
به گزارش ایسنا، این طرح در فن بازار جمهوری اسلامی 

ایران عرضه شده بود.

موتورسیکلتی که قابلیت سفر 80 روز دور دنیا را دارد

تولید نفت و گاز از جلبک در مدت 20 دقیقه
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مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان  خبرداد:

 آماده سازی فاز 3  منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان از آماده سازی فاز 3 این منطقه به وسعت هزار 
هکتار خبر داد. 

سید مهدی طباطبایی در کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم که شامگاه 
شنبه همزمان با هفته دولت با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت در سالن امام جواد)ع( 
استانداری قم برگزار شد، با اشاره به فعالیت های منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان اظهار داشت: 
این منطقه در سال 76 در زمینی به مساحت 2 هزار هکتار در فاز اول و دوم راه اندازی شد و 

امروز نیز فاز سوم آن به مساحت هزار هکتار در حال آماده سازی است.
وی با بیان اینکه در فاز اول و دوم منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان 86 درصد آن به 
تولیدکنندگان واگذار شده است، افزود: از ابتدای راه اندازی این منطقه 187 واحد تولیدی و 
صنعتی پروانه تأسیس دریافت کردند که 115 واحد موفق به دریافت پروانه بهره برداری شدند 

که از این تعداد 96 واحد به صورت فعال در حال تولید هستند.
مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان با اشاره به مشکلات تولید در منطقه ویزه اقتصادی 
سلفچگان اظهار داشت: مباحث مربوط به امور مالیاتی، تأمین اجتماعی، موضوعات زیست 
محیطی و استاندارد مهم ترین مشکلاتی است که واحدهای تولیدی در این منطقه با آن 
مواجه هستند چرا که قوانین فعلی قابل تفسیر است و مسئولان حاضر نیستند که قوانین را 

به نفع تولیدکننده تفسیر کنند.
وی با بیان اینکه امروز برای تأمین مواد اولیه واحدهای پتروشیمی در منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان با مشکلاتی مواجه هستیم، افزود: صادرکنندگان از طرفی با مشکلات تضمین از 

سوی گمرک مواجه هستند که بن بیمه را نمی پذیرند.
طباطبایی افزود: 3 درصد از مالیات بر ارزش افزوده ای که واحد های تولیدی پرداخت می 
کنند به حساب تمرکز وجوه خزانه واریز می شود که در اختیار وزارت کشور برای توزیع بین 
شهرداری ها و دهیاری ها قرار می گیرد و هدف از این کار این است که زحمات شهرداری 
ها و دهیاری ها  از  این طریق جبران شود.در حالیکه در ماطق ویژه اقتصادی و شهرك های 
صنعتی، شهرداری ها و دهیاری ها خدماتی انجام نمی دهند، لذا این سه درصد باید برای 

توسعه زیربناها  در اختیار سازمان اداره کننده آنها قرار گیرد.
وی در ادامه ابراز داشت: دریافت استاندارد برخی از محصولات پتروشیمی نیز زمان زیادی 
می برد و گاهی مشاهده می شود که پس از دریافت استاندارد مربوطه به دلیل تغییر استاندار 

در کشورهای مقصد باید مجدد برای دریافت استاندارد جدید پروسه مدنظر را طی کرد.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی  استان قم 

قیمت زمین در شهرک های صنعتی
 نزدیک به صفر است 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم با بیان اینکه قیمت زمین در شهرک های صنعتی 
نزدیک به صفر است، از همراهی نکردن دستگاه های خدمات رسان در شهرک های صنعتی 

قم انتقاد کرد. 
امیر طیبی نژاد در کارگروه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم که شامگاه شنبه با حضور 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری قم برگزار شد، اظهار 
داشت: دستگاه های خدمات رسان، خدمات زیربنایی خود را تا ابتدای شهرک های صنعتی هم 
به زحمت می آورند و عدم تأمین زیرساخت های لازم مشکلات زیادی را برای تولیدکنندگان 

به وجود می آورد که این امر موجب افزایش قیمت کالاهای تولید شده می شود.
وی با بیان اینکه در حال حاضر 11 شرکت و ناحیه صنعتی در زمینی به مساحت 3 هزار 
و 296 هکتار در استان قم وجود دارد، افزود: امروز 950 هکتار از شهرک های صنعتی در 
اختیار صنعتگران قرار دارد.مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم بیان داشت: 381 لیتر 
آب بر ثانیه نیاز شهرک های صنعتی است که هم اکنون 295 لیتر آب در اختیار داریم و 
همچنین 504 مگابایت برق مورد نیاز شهرک های صنعتی بوده که هم اکنون 231 مگابایت 
برق در اختیار داریم.وی با بیان اینکه دستگاه های خدمات رسان همچون شرکت توزیع برق 
برای ایجاد پست های برق در شهرک های صنعتی هزینه های زیادی مطالبه می کنند، افزود: 
تولیدکنندگان برای ایجاد یک پست برق باید 7 میلیارد تومان  هزینه کنند.طیبی نژاد با بیان 
اینکه قیمت زمین در شهرک های صنعتی نزدیک به صفر است، افزود: در شهرک شکوهیه 
مشکل اساسی ما با توجه به گسترش اراضی این شهرک آب مورد نیاز است که این مشکل 

در شهرک محمودآباد هم دیده می شود.

رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت قم خبر داد:

معرفی ۵02 واحد تولیدی  به بانکها
 برای دریافت تسهیلات 

رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت استان قم گفت: 502 واحد تولیدی برای دریافت 
تسهیلات رونق تولید به بانک ها معرفی شدند. 

احمد ذاکری عصر شنبه در کارگروه تسهیل تولید استان که با حضور وزیر صنعت، معدن و 
تجارت در سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری قم برگزار شد، در سخنانی اظهار داشت: 
در کمیته های تخصصی مالیاتی بانکی، کمیته امور زیربنایی، کمیته کارگری و بهداشت 
تأمین اجتماعی و همچنین کمیته محیط زیست مشکلات مربوط به واحدهای تولیدی را در 

جلسات مختلف مورد بررسی قرار گرفته است.
 وی با بیان اینکه تعداد 115 مصوبه در زمینه مسائل مالیاتی و بانکی داشتیم افزود: 79 واحد 
تولیدی استان در این زمینه مشکلاتی داشتند که موضوع فاکتورهای صوری، مالیات بر ارزش 

افزوده و مسائل بیمه ای و بانکی از جمله این مشکلات بود.
  رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت استان قم با بیان اینکه، یکی از مشکلات تولید 
استان در بخش بانکی و مالی موضوع نقدینگی است، افزود: 93 واحد تولیدی در این زمینه 

مشکلاتی داشتند که در کارگروه مخصوص خود مورد بررسی قرار گرفت.
وی ادامه داد: در بخش زیربنایی و محیط زیست نیز جلسات متعددی برگزار شد که در این 
زمینه 92 واحد تولیدی در قم مشکلاتی داشتند که تأمین امکانات زیربنایی از جمله آب، 
برق و گاز از جمله این مشکلات بود. ذاکری ادامه داد: در بخش بهداشت و تأمین اجتماعی 
نیز 27 واحد تولیدی دارای مشکلاتی بودند که بدهی به سازمان تأمین اجتماعی و در نظر 
گرفتن مشاغل سخت و زیان آور از جمله مشکلات این واحدهای تولیدی بود که در کارگروه 
خود مورد بررسی قرار گرفت. وی با بیان اینکه ارائه تسهیلات رونق تولید برای 7 هزار و 500 
واحد تولیدی با اعتباری بالغ بر 16 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده است، افزود: استان 

قم 443 میلیارد تومان برای فعال کردن واحدهای غیر فعال و نیمه فعال خود احتیاج دارد.
اندکی  ابراز داشت: در مدت زمان   رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت استان قم 
اطلاع رسانی مناسبی به منظور دریافت این تسهیلات به واحدهای تولیدی مستقر در استان 
صورت گرفت.وی با بیان اینکه تعداد 822 ثبت نام از سوی واحدهای تولیدی برای دریافت 
تسهیلات صورت گرفته است، افزود: از این تعداد 448 درخواست مربوط به بخش صنعت و 
380 درخواست مربوط به بخش کشاورزی است. ذاکری ادامه داد 502 واحد تولیدی برای 

دریافت تسهیلات رونق تولید به بانک ها معرفی شدند.

معاون استاندار قم:

بانک ها رویه یکسانی در پرداخت تسهیلات ندارند
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استاندار قم یکی از مشکلات واحدهای تولیدی 

را یکسان نبودن از روش پرداخت تسهیلات از سوی بانک های مختلف دانست. 
سید صدرالدین موسوی قم عصر شنبه در جلسه کارگروه تسهیل تولید استان که با حضور 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری قم برگزار شد در 
سخنانی اظهار داشت: عدم اتخاذ رویه یکسان در ارائه تسهیلات بانکی از مشکلاتی است 
که تولیدکنندگان با آن مواجه هستند چرا که هر یک از بانک ها روش خواست خود را برای 

پرداخت تسهیلات دارد که این امر چالش های را ایجاد کرده است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استاندار قم با بیان اینکه پرداخت وام های با 
سود 18 درصد برای تولیدکنندگان مقرون به صرفه نیست، افزود: این میزان نرخ سود با نرخ 

تورم هم خوانی ندارد و واحدهای تولیدی نیز اقبال چندانی به دریافت این وام ندارند.
وی در ادامه ابراز داشت: برخی از بانک ها از جمله بانک صنعت و معدن به واحدهای تولیدی 
اعلام کرده که خط اعتباری آن ها برای پرداخت تسهیلات به اتمام رسیده و باید منتظر 

افزایش خطوط اعتباری بود که برای این مشکل باید فکری کرد.
موسوی ابراز داشت: فرسودگی ماشین آلات و زیرساخت های واحدهای تولیدی باعث شده 
تا هزینه های زیادی برای تجهیز و تغییر در سیستم ها در نظر گرفته شود و این امر هزینه 
کالای تولید شده را بالا می برد. معاون استاندار قم با بیان اینکه قوانین دست و پا گیر بسیاری 
در مسیر تولیدکنندگان وجود دارد افزود: در سال های گذشته 2 هزار قانون دست و پا گیر 
بر سر راه واحدهای تولیدی شناسایی شده که 400 مورد از آن ها برطرف شده است اما هنوز 
مشکلات زیادی در مسیر واحدهای تولیدی وجود دارد. وی ابراز داشت: معادن نیز نیازمند 
دریافت تسهیلات ارزان قیمت برای تجهیز ماشین آلات خود که قیمت زیادی دارند هستند.

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم  خبرداد: 

دستگیری سارقان خانوادگی
 با 7فقره سرقت

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم  گفت: با تلاش مأموران پلیس آگاهی، اعضای یک 
خانواده که به صورت باندی در قم سرقت می کردند، دستگیر و به 70فقره سرقت وسایل 

و محتویات داخل خودرو اعتراف کردند.
سرهنگ حمیدرضا اسدی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:در 
پی چندین فقره سرقت وسایل و محتویات داخل خودرو در سطح پارگینگ و درب های 
مسجد مقدس جمکران رسیدگی به پرونده به صورت ویژه در دستور کار پلیس آگاهی 
استان قم قرارگرفت. به گفته وی با انجام اقدامات اطلاعاتی و پلیسی مخفیگاه سارقان 
شناسایی و تحت کنترل پلیس درآمد. جانشین فرماندهی انتظامی استان قم افزود:با 
ورود مأموران به این مخفیگاه در حاشیه شهر، سه مرد و دو زن سابقه دار که خانوادگی 
اقدام به سرقت می کردند، دستگیر شدند.وی با بیان اینکه اقلام مسروقه بسیاری از این 
افراد در نتیجه بازرسی از منزل شان کشف شده، تصریح کرد: متهمان قصد داشتند با 
کتمان حقیقت از مجازات فرار کرده اما با توجه به شواهد موجود به ناچار به بیش از 70 
فقره سرقت وسایل و محتویات داخل خودرو در قم اعتراف کردند.جانشین فرماندهی 
انتظامی استان قم افزود: سرانجام با بررسی های صورت گرفته مشخص شد متهمان با 
کش روی از مغازه های طلافروشی نیز در استان تحت تعقیب پلیس هستند که نهایتاً 

تحویل قانون شدند. 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم خبرداد:

کشف 82 کیلوگرم تریاک در قم
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان از کشف حدود 82کیلوگرم 

تریاک در قم خبر داد.
سرهنگ غلام عباس بلفکه در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:در 
پی کسب خبری مبنی بر اینکه فردی با یک دستگاه خودرو چری شاسی بلند به همراه 
خانواده قصد دارد محموله مواد مخدر را از یکی از استان های جنوبی به تهران منتقل و از 
حوزه استحفاظی قم عبور کند، موضوع در دستور کار ماموران مبارزه با مواد مخدر استان 
قم قرار گرفت. به گفته وی ضمن هماهنگی قضایی و استقرار دو اکیپ های عملیاتی 
در محورهای ورودی سرانجام خودرو مذکور شناسایی شد. سرهنگ بلفکه افزود:در ادامه 
خودرو جهت بازرسی به همراه راننده و چهار سرنشین دیگر به پلیس مبارزه با مواد مخدر 
استان قم منتقل و با تلاش چندین ساعته مأموران حدود 82 کیلوگرم تریاک در قالب 
115 بطری کشف شد. رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم در خاتمه از همکاری 

پلیس مبارزه با مواد مخدر استان گلستان قدردانی کرد.

معاون مرکز فوریت های پزشکی استان قم :

تصادف موتورسیکلت در قم 
جان یک جوان را گرفت

معاون مرکز فوریت های پزشکی استان قم از فوت یک راکب موتورسیکلت بر اثر تصادف 
رانندگی در قم خبر داد. 

به گزارش دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی فراهانی با اشاره به حادثه تصادف موتورسیکلت 
گفت: این حادثه صبح یکشنبه در محور ساوه - سلفچگان اتفاق افتاد.

وی گفت: متأسفانه در این حادثه دلخراش راکب موتورسیکلت پس از برخورد با خودرو 
به شدت آسیب دیده و همین امر موجب فوت در دم وی شد.

معاون مرکز فوریت های پزشکی استان قم ابراز داشت: نیروهای اورژانس 115 قم 
خود را به سرعت به محل حادثه رساندند اما به علت شدت جراحات این جوان در 

دم فوت کرده بود.
فراهانی بیان داشت: موتورسوران صرفا در24ساعت گذشته حداقل 2 فوتی و بیش از30 
مجروح در استان به جای گذاشته است که درمیان مجروحانی که به مراکز درمانی منتقل 

شده اند چندین نفر بیمار بدحال هستند.

مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی تهران بزرگ با اشاره به وقوع یک فقره درگیری و نزاع 
منجر به اسیدپاشی در جنوب پایتخت اعلام کرد که متهم صبح دیروز)یکشنبه( خود را 

تسلیم قانون کرد. 
به گزارش مرکز اطلاع رسانی پلیس اگاهی تهران بزرگ، ساعت 23 و 15 دقیقه پنجم 
شهریورماه وقوع یک فقره اسیدپاشی در خیابان 24 متری باستانی پور)خیابان خسرو احمد( 
پارک بازیافت به کلانتری 160 خزانه اعلام شد. دراین گزارش آمده، با حضور مأموران 
کلانتری در محل مشخص شد دو جوان حدودا 30 ساله بنام های »میثم« و »آرمان« از 
ناحیه صورت و بدن مورد اسیدپاشی قرار گرفته اند که بلافاصله هر دو نفر برای انجام اقدامات 
درمانی به بیمارستان منتقل شدند. براساس این گزارش، با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع 
اسیدپاشی و به دستور سرپرست دادسرای ناحیه 27 تهران ، پرونده برای رسیدگی در اختیار 
اداره شانزدهم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت . براساس گزارش پلیس آگاهی تهران 
بزرگ، میثم در خصوص حادثه به کارآگاهان پلیس گفت که همراه دوستان در پارک نشسته 
بودیم که متوجه شدم یکی از بستگانم به نام »بهرام« قصد درگیری با فرد دیگری دارد؛ به 
قصد میانجیگری رفتم که فردی ناشناس ظرفی پر از اسید را به سمت افراد حاضر در محل 

پاشید که بخش عمده آن به صورت، بدن و سر من و آرمان ریخته شد.
* شناسایی عامل اسیدپاشی

کارآگاهان با مراجعه به محل اسیدپاشی و تحقیقات گسترده موفق به شناسایی متهم 
اصلی پرونده بنام »مجید . ت« )متولد 1353( شدند؛ بنا بر اظهارات شاهدان صحنه درگیری، 
متهم بهمراه برادرش با فردی بنام »بهرام« درگیر و طی درگیری با این شخص مبادرت به 
اسیدپاشی کرده بود . براساس این گزارش مجید صبح امروز با مراجعه به اداره شانزدهم پلیس 
آگاهی تهران بزرگ ، خود را معرفی و تسلیم کرد. متهم در خصوص ماجرا به پلیس گفت 
که در محل کارم بود که بهرام بهمراه چند نفر چاقو بدست مرا دوره کردند و به قصد فرار به 

مغازه کناری رفتم که آنها با آجر و سنگ به سمتم حمله ور شدند. 

به گفته وی، بهرام یکی از خلاف کارهای منطقه است و از من حق حساب می گرفت؛ سال 
گذشته وی به قصد زهر چشم گرفتن شیشه خانه ام را شکست و من هم از بهرام شکایت 

کردم که این موضوع باعث کینه ورزی وی شد.
سرهنگ کارآگاه حمید مکرم معاون مبارزه با جرایم جنایی پلیس آگاهی تهران بزرگ، با 
اشاره به روند اقدامات درمانی بر روی مصدومان حادثه اسیدپاشی گفت: متهم اصلی پرونده 
پس از انجام تحقیقات اولیه و برای صدور قرار قانونی، به دادسرای امور جنایی تهران اعزام شد.

فرمانده انتظامی شرق  استان تهران از دستگیری اعضای 
این  پاکدشت خبر داد و گفت:  باند کلاهبرداری در  یک 
باند با جعل اسناد،  اقدام به کلاهبرداری 6 میلیارد تومانی از 

شهروندان کرده بودند. 
سردار عبدالرضا ناظری افزود: در پی شکایت چند شهروند 
مبنی بر فروش یک باب منزل شخصی به چند نفر،  موضوع به 
صورت ویژه در دستور کار تیمی از کارآگاهان پلیس پاکدشت 

قرار گرفت.
این مقام انتظامی ادامه داد: ماموران انتظامی پس از انجام 

تحقیقات لازم و اطمینان از صحت و سقم موضوع و همچنین 
به دست آوردن شیوه و شگرد متهم، وی و همدستانش 
اینکه به محض  بیان  با  را دستگیر کردند. سردار ناظری 
خصوص  در  متعددی  های  شکایت  متهمان  دستگیری 
کلاهبرداری از این اشخاص به پلیس آگاهی اعلام شد، اضافه 
کرد: تاکنون 20 تن از مالباختگان این پرونده شناسایی و در 

این رابطه هفت نفر نیز دستگیر شده اند.
وی تاکید کرد: متهمان در پلیس آگاهی به کلاهبرداری6 
میلیارد تومانی از شهروندان با فریب آنها جهت فروش زمین و 

خانه، استفاده از حواله های سنگ ساختمانی جعلی، شناسایی 
و فروش زمین هایی که مالک آنها مشخص نیست، انجام 
کارهای غیرقانونی در ادارات دولتی، اجیر نمودن اشخاصی با 

هویت های جعلی و... اعتراف کردند.
فرمانده انتظامی شرق استان تهران در پایان یادآور شد: 
شهروندان در انجام معاملات و کارهای روزمره، به کسانی که 
خود را به عنوان افراد صاحب نفوذ معرفی می کنند اعتماد 
نکنند و امور کاری خود را با مشورت با افراد خبره و آگاه 

انجام دهند.

فرمانده انتظامی شهرستان اسلامشهر از دستگیری سارقان زورگیر و انتشار تصاویر بدون پوشش 
آنان توسط پلیس جهت شناسایی سایر مالباختگان احتمالی خبر داد.  

سرهنگ ابراهیم حسن آبادی در این باره اظهار کرد: چندی پیش، مرد میانسالی با مراجعه 
به پلیس آگاهی اسلامشهر اعلام کرد که به همراه خانواده اش در اتوبان تهران- قم توسط دو 
سرنشین یک دستگاه موتورسیکلت با تهدید قمه مورد سرقت خودرو ، لوازم شخصی و وجه نقد 
قرار گرفته، که بررسی موضوع در دستور کار ماموران پلیس آگاهی شهرستان اسلامشهر قرار 
گرفت. وی افزود: کارآگاهان پلیس آگاهی پس از تحقیقات و به کارگیری شگردهای پلیسی 
موفق شدند سارقان زورگیر را در تهران شناسایی و در عملیاتی غافلگیرانه دستگیر و از مخفیگاه 
آنها تعداد زیادی گوشی ، تبلت ، کارت های بانکی و لوازم خودروی سرقتی کشف کنند.این مقام 
انتظامی بیان کرد: متهمان در بازجویی های پلیسی به چندین فقره زورگیری از شهروندان و 

مسافران در تهران و شهرستان های اطراف آن اعتراف کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان اسلامشهر خاطر نشان کرد: بنا بر دستور مقام قضائی چهره سارقان 
زورگیر جهت شناسایی سایر مالباختگان بدون پوشش منتشر می شود تا شاکیان در صورت 

شناسایی به پلیس آگاهی اسلامشهر واقع در روبه روی شهرک لاله مراجعه کنند.

متهم خود را تسلیم قانون کرد 

درگیری منجر به اسیدپاشی در تهران 

فرمانده انتظامی شرق  استان تهران:

باند کلاهبرداری در پاکدشت  متلاشی شد

فرمانده انتظامی شهرستان اسلامشهر :

سارقان زورگیر به دام افتادند

هر چند که زیبایی ظاهری و دل نشینی چهره هم به 
عنوان ملاک ثانویه باید مورد توجه قرار گیرد؛ اما ملاک 
اولیه برای انتخاب همسر باید تنها دین و اعتقاداتش 

باشد....
قطعا در مورد معیارهای گوناگون ازدواج زیاد شنیده 
اید که هر کدام هم در جایگاه خودشان از اهمیت 
زیادی برخوردار هستند، اما در میان همه این معیارها 
تشابه مذهبی دختر و پسر و خانواده های آنها برای 
ازدواج و شروع یک زندگی موفق، بالاترین اهمیت را 
در تداوم زندگی مشترک افراد دارد.عقاید دینی بخش 
مهمی از فرهنگ و ذهنیت یک فرد را تشکیل می 
دهد که از شیوه زندگی و فعالیت های روزمره تا تربیت 
فرزندان و نوع روابط و معاشرت ها تحت تأثیر آن قرار 
می گیرد. بنابراین بیراه نیست اگر بگوییم تناسب 
اعتقادی در ازدواج، اولین و مهم ترین عامل تفاهم 
است.امیرالمؤمنین )علیه السلام( می فرمایند: ملاک 
شما در ازدواج زیبایی و ثروت نباشد، چرا که زیبایی 
و ثروت ممکن است از بین برود؛ بلکه ملاکتان دین و 

ایمان شخص باشد.
زیبایی صورت یا زیبایی سیرت، مساله این 

است!
زیبایی صورت یا زیبایی سیرت، مساله این است!قطعا  
منظور حضرت این نیست که شما به چهره ی همسر 
توجه نداشته باشید، بلکه منظور آن  است که ملاک 
اولیه برای انتخاب همسر باید تنها دین و اعتقاداتش 
باشد، هر چند که زیبایی ظاهری و دل نشینی چهره 
هم به عنوان ملاک ثانویه باید مورد توجه قرار گیرد. 
عقاید دینی و فرهنگی بخش مهمی از شخصیت 
و ذهنیت یک فرد را تشکیل می دهند که از شیوه 
زندگی و فعالیت های روزمره تا تربیت فرزندان و نوع 
روابط و معاشرت ها را تحت تأثیر قرار می دهند؛ 
بنابراین بیراه نیست اگر بگوییم که تناسب اعتقادی در 

ازدواج، اولین و مهم ترین عامل تفاهم است. 
 گاه مشاهده می شود  جاذبه های جوانی موجب 
می شود که دختر و پسر به هم گرایش پیداکرده 
و باهم ازدواج کنند ولی پس از مدتی جاذبه های 
جوانی کمرنگ و اعتقادات دینی پررنگ تر می شوند 
و اختلافات آغاز می شوند. این اختلافات در مورد 
و  گردش  مسافرت،  دینی،  مراسم  و  فرایض  انجام 
مواردی مشابه آن دیده می شود. دختر و پسری که 
با اختلاف در نوع اعتقادات ازدواج می کنند حتی 
اگر قبل از ازدواج به این توافق رسیده باشند که به 
مسائل مربوط به مذهب، کاری نداشته باشند، پس از 
کاهش احساسات پرشور جوانی، در زمینه های مختلف 

اختلاف نظر و احتمالاً ناسازگاری خواهند داشت. 
باید توجه داشت که در هنگام خواستگاری و در زمان 
صحبت کردن درباره مسائل اعتقادی و در طول روند 
شناخت اعتقادات و سلایق فرهنگی، دو طرف باید 
از کلی گویی و شناخت های سرسری پرهیز کنند 
؛ چراکه نه فقط خود اعتقادات، بلکه میزان و درجه 
اعتقادات افراد هم با هم  متفاوت است و خود این 
تفاوت هم می تواند  باعث مشکلات و اختلافات آتی 

گردد. 
به امید تغییر ازدواج نکنید

آنچه ذکر ان بسیار مهم به نظر می رسد، پرهیز 
جدی از  ازدواج به شرط و به امید تغییر است.مرد یا 
زنی که به شرط یا به امید تغییر ازدواج می کنند، باید 
بدانند که این امید و این شرط می تواند بی پایه، واهی 
باشد و این گونه تغییرات اگر هم پیدا شود ممکن است 
زودگذر و یا موقتی باشد. لذا تا می توانید در مسائل 
اعتقادی و اصلا به امید و یا شرط تغییر باکسی ازدواج 
نکنید.خانواده سالم خانواده ایست که زیر بنای آن بر 
اساس تناسب، درک متقابل و هم فکری و هم رأیی  

ساخته می شود  نه با گمان و احتمال. 
ایجاد خلل در تربیت فرزندان

دین قسمت مهم فرهنگ و ذهنیت و شیوه زندگی 
هر فرد است و روابط و معاشرت و بویژه تربیت فرزندان 
را تحت تاثیر خود قرار می دهد.دختر و پسری که 
با اختلاف در نوع اعتقادات ازدواج می کنند، حتی 
اگر قبل از ازدواج به این توافق رسیده باشند که به 
مسائل مربوط به مذهب کاری ندارند، پس از کاهش 
مختلف  های  زمینه  در  جوانی،  پرشور  احساسات 
اختلاف نظر و احتمالا ناسازگاری خواهند داشت. تصور 
کنید در چنین خانواده ای پای یک کودک نیز به میان 
بیاید. تربیت و پرورش کودک یکی از زمینه های مهم 
برای ناسازگاری های دائم زن و شوهر خواهد بود.به 
طور معمول، فرزندان چنین ازدواج هایی نه عقیده 
پدر را قبول می کنند و نه عقیده مادر، بلکه برخلاف 
قوانین جامعه و بشریت حرکت می کنند.این فرزندان 
علاوه بر این که هرگز نمی توانند اعتقاد ثابت و درستی 
پیدا کنند از نظر شخصیتی هم دچار دوگانگی و تزلزل 

می شوند. 

گستره اختلاف در سطح ایمان و اعتقاد دینی
شاید شگفت انگیز باشد اما تشابه مذهبی روی 
تک تک معیارهای افراد برای ازدواج سایه می اندازد 
و اعتقادات مذهبی هر فرد و خانواده اش، علایق، طرز 
فکر، آداب، سنت و حتی دیدگاه های افراد در مورد 

خانواده های یکدیگر و... را نیز شامل می شود.
و  مذهبی  افراد  در  ها  سنت  و  آداب  و  مراسم 
غیرمذهبی یا به طور کلی در افرادی که تفاوت خیلی 
دارند،  با یکدیگر  اعتقاد و مذهب  زیادی در سطح 

متفاوت است.
حد و مرزها و شوخی های افراد با یکدیگر، نحوه 
تعامل آقایان و خانم ها و حتی تعیین سن ازدواج و 
چگونگی ازدواج مثل سنتی یا مدرن بودن آن، در افراد 
با سطح فرهنگی و مذهبی مختلف، متفاوت است.در 
مواردی ممکن است دو نفر به دلیل علاقه ای که بین 
آنها به وجود آمده، از این اختلاف فرهنگی و مذهبی 
چشم پوشی کنند و در ابتدا خود را با شرایط دیگری و 
خانواده او سازگار سازند یا حتی یکی به خاطر دیگری 
از خانواده خود به طور کامل طرد شود یا خود او از 

آنها کناره گیری کند، اما زمانی که کمی از شور و 
شوق اولیه زندگی مشترک کاسته می شود و زندگی 
به روال عادی خود برمی گردد، به طور معمول این 
افراد نمی توانند خود را همرنگ دیگری کنند و در 
مواردی هم که یک نفر از خانواده خود دور یا طرد 
شده است، دائم با دیدن کوچک ترین خطایی، طرف 
مقابل را به بی لیاقتی در برابر از خودگذشتی خود متهم 
می کند.باثبات ترین ازدواج ها، بیشترین تشابهات و 
تناسبات را دارند و از تشابه مذهبی هم می توان به 
عنوان مهم ترین عامل تفاهم و درختی نام برد که 
شاخه ها و تبعات آن روی همه معیارهای دیگر سایه 

انداخته است. 
چرا تناسب اعتقادی اهمیت دارد؟

به طور کلی زوج هایی که اعتقادات مذهبی دارند به 
دلیل پایبند بودن به اصول اخلاقی کمتر دچار تنش 
می شوند و روابط پایدارتری دارند.عمل به آموزه های 
دینی مثل گذشت، وفاداری و تعهد، تلاش در حفظ 
حیثیت خانوادگی، اعتقاد به حلال و حرام در معاشرت 
ها و امور اقتصادی خانواده، احترام به یکدیگر و حفظ 

حریم ها  موجب تحکیم رابطه زوج ها می شود.
هم خوانی عقاید مذهبی افراد در انتخاب همسر، هم 
کفو بودن، پاکی و عفت از مولفه های مهم در دوام 
زندگی مشترک محسوب می شود.اما این بدان معنا 
نیست که مثلا اگر مردی اعتقادات مذهبی قوی ندارد 
در هنگام انتخاب همسر در صدد انتخاب زنی مقید 
باشد. چرا که همین عدم تناسب اعتقادی خود ایجاد 
کننده تنش های آتی است.منظور ما از وجود تناسب 
اعتقادی این است که درجه اعتقادات و تقید زوجین 
نسبت به مسایل دینی و عقیدتی مشابه و بسیار نزدیک 
به هم باشد. مثلا اگر مردی مقید به نماز اول وقت، 
روزه، حلال و حرام و ... است همسری با همین حد از 
اعتقادات را بیابد. از طرف دیگر اگر مردی مقید به این 
اصول نیست و این دست مسایل هیچگاه از مسایل 
مطرح در زندگی وی نبوده است، همسری را برگزیند 
که افق فکری وی شبیه به خودش باشد.بنابراین، 
تناسب اعتقادی مهم ترین تناسبی است که باید برای 
تشکیل خانواده مدنظر قرار گیرد و اصولا پیشوایان 
دینی آنجا که بحث تناسب و کفویت همسران را مطرح 
کرده اند، هم شانی و هماهنگی دینی را مد نظر قرار 
داده اند. اما با این وجود جوانانی هستند که ضمن درک 
اهمیت هم شانی دینی، به منظور هدایت و رشد و 
ارتقای سطح دینی طرف مقابل و یا ایجاد تعلق خاطر، 
می خواهند با فردی ازدواج کنند که از این نظر از آن ها 
به مراتب پایین تر است و از همین جاست که مشکلات 

آغاز می گردد.

اهمیت تناسب اعتقادی در ازدواج

راهکارهای پیشگیری از طلاق 
انحلال رابطه زن و شوهری در ازدواج دائمی که بعد از آن از نظر 
رعایت حقوق و تکالیف مربوط به زناشویی مسئولیتی برای زن و شوهر 

نخواهد بود، طلاق گفته می شود. 
در گذشته طلاق پدیده ای مذموم محسوب می شد و آخرین 
گزینه مورد توجه زوج ها بود اما امروزه با توجه به سهولت مراحل 
طلاق توافقی و شکستن قبح اجتماعی طلاق دادگاه های خانواده هر 

روزه شاهد چندین مورد طلاق زوجین هستند. 
به طور کلی طلاق طی دو دوره از زندگی رخ می دهد. نخستین 
دوره حساس برای طلاق هفت سال اول زندگی است به طوری 
که نیمی از کل طلاق ها در این دوره اتفاق می افتد. دومین دوره 
حساس طلاق نیز میان سالی است یعنی زمانی که زوج ها فرزند 

نوجوان دارند. 
پدیده طلاق ابعاد و زوایای گوناگونی دارد به طور مثال نخست یک 
پدیده روانی است زیرا تعادل روانی نه تنها در فرد بلکه در فرزندان و 
اطرافیان اثر دارد. همچنین طلاق پدیده ای است اقتصادی. از طرفی 

پدیده ای است جمعیتی و همچنین طلاق یک پدیده فرهنگی است 
و عوامل گوناگون فرهنگی در آن اثر می گذارد. 

عوامل موثر در وقوع طلاق: 
*اختلال در برقراری ارتباط 

*آزادی و رهایی از قید و بندها: زن و شوهرها معمولا به این دلیل 
که یکی از آن ها یا هر دو نفر فکر می کنند که پایان دادن به زندگی 
مشترکشان آنها را آزاد می کند و می توانند زندگی شادتر و از نظر 
احساسی سالم تری برای خود و فرزندانشان فراهم آورند از هم جدا 

می شوند. 
*عهد شکنی زناشویی: خیانت یا عهد شکنی زناشویی نوعی 
درگیری جنسی عاطفی یا عاطفی جنسی با فردی غیر از همسر است 

که از او پنهان می شود و یکی از دلایل طلاق می باشد. 
*رابطه جنسی نامطلوب 

*دخالت اطرافیان در زندگی زناشویی 
* مشکلات اقتصادی؛ تجمل گرایی، بیماری های جسمی و روحی، 

اعتیاد همسر، بی توجهی به اصول دینی و مذهبی، عقیم بودن یکی 
از زوجین 

آثار و پیامدهای طلاق بر فرزندان 
بدبینی: بچه های طلاق دید خوبی نسبت به زندگی و آینده خود 

ندارند 
کاهش اعتماد به نفس، اختلالات روانی، گوشه گیری و انزوا، بروز 
رفتارهای پرخاشگرانه، احساس حقارت نسبت به سایر دوستان، 

افزایش بزهکاری توسط کودکان طلاق 
راهکارهای پیشگیرانه طلاق 

*مشورت جوانان با خانواده های خود و مراجعه به مراکز مشاوره 
ازدواج قبل از ازدواج 

*شناخت هر دو طرف از خصوصیات روانی و شخصیتی یکدیگر 
قبل از ازدواج 

*ایجاد کلینیک های تخصصی در زمینه تربیت و آموزش و درمان 
مسایل جنسی 

*روشن کردن اهداف و ارزش ها و بیان انتظارات هر یک از طرفین 
برای دیگری 

*آموزش مهارت های برقراری رابطه موثر برای زوجین 
*تعیین اولویت ها و برنامه ریزی امور خانواده و شغل 

*کنترل فشار روانی توسط زوجین 
*مشورت کردن با همسر 

* ازدواج با هم قشر و هم طبقه خود 
*گذشت و بخشش طرف دیگر 

اما هنگامی که طلاق به عنوان آخرین راه محسوب می شود 
اقدامات زیر توسط والدین می تواند در کاهش تنش و نگرانی فرزندان 

موثر باشد: 
مطلع ساختن کودک از تصمیم به جدایی قبل از وقوع طلاق، پاسخ 
صادقانه به پرسش کودک متناسب با سن او، پرهیز ار اهانت و سرزنش 
همسر در برابر کودک، صحبت با یک مشاور قبل از طلاق و ابراز 

محبت به کودک 



7سیاسی دوشنبه - هشتم شهریورماه 1395 - سال نوزدهم - شماره 4086

نکــته

قائم مقام و معاون طرح و برنامه وزارت صنایع سنگین، مدیرعامل شرکت 
توانیر، قائم مقام مجتمع فولاد اهواز، عضو هیئت عامل سازمان گسترش نو سازی 
صنایع ایران، ریاست فدراسیون فوتبال ایران، قائم مقام وزارت امور اقتصادی و 
دارایی ایران، عضو کمیته اجرایی کنفدراسیون فوتبال آسیا و نمایندگی مردم 
تهران در مجلس ششم تاریخچه فعالیت های اجرایی این فعال سیاسی- اقتصادی 
68 ساله را تشکیل می دهد. محسن صفایی فراهانی همچنین پایه گذار شرکت 

های فرآب و مپنا است.
او نظر متفاوتی درباره برجام دارد و می گوید حتی اگر تحریم ها هم نبود 
رتبه نامطلوب ایران در پولشویی باعث می شد امروز هیچ بانک بزرگ بین 
المللی با ما همکاری نکند. وی رشد پایین اقتصادی کشور را بیماری مزمن 
کشور و آن را ناشی از بی توجهی به تولید می داند. به گفته صفایی فراهانی 
می بایست تا پایان برنامه چهارم اتکای کشور به درآمدهای نفتی کاملا قطع 
می شد اما این اتفاق نیفتاد و هیچ کس هم دولت قبلی را در این باره مورد 

بازخواست قرار نداد.
گفت و گوی ایرنا با صفایی فراهانی بیش از 2 ساعت طول کشید و در آن از 
همه چیز از اقتصاد گرفته تا سیاست و فوتبال صحبت شد و حتی کار به یک 
افشاگری بزرگ در مورد یک سوءاستفاده 11 هزار و 400 میلیارد تومانی در دولت 

قبل کشید.

چشم انداز اقتصاد ایران را چطور می بینید؟
مادامی که به توسعه اقتصادی تمامی ارکان حکومت به عنوان یک هدف ملی نگاه نکنند 
وضع همین است. توسعه اقتصادی، همراه با توسعه سیاسی، اجتماعی و فرهنگی متوازن 
پیش میرود. بایست عزم ملی و هماهنگی در حاکمیت وجود داشته باشد تا ابعاد مختلف 
توسعه با هم رشد کنند. جای تاسف است رشد بهره وری نیروی کار در کره جنوبی با 
قدمتی 70 ساله 200 برابر یک نیروی کار ایرانی با تمدنی چند هزار ساله باشد. این قطعا 

به نژاد آنها برنمی گردد

اما برخی ایرانی ها را افرادی تنبل می دانند که کار را یک ارزش نمی شمارند؟
این افراد برای این سوال هم پاسخی دارند که چرا همین مردم بین سالهای 42 تا 52 
رشد اقتصادی و مستمر بالای 10 درصد را رقم زدند؟! آنهم وقتی که درآمدهای نفتی کشور، 
نقش زیادی در اداره کشور نداشت؟ اگر تنبل بودیم چنین اتفاقی آن موقع هم نمی افتاد. 
بالاترین رشد اقتصادی کشورهای آسیایی در آن دهه متعلق به به ایران بود. وضعیتی که 

چین امروز در آسیا دارد آن زمان در ایران اتفاق افتاد.

 چرا؟
برای اینکه هماهنگی کاملترین در کشور به وجود آمده و تکنوکراسی رشد کرده بود و 
اداره کشور با برنامه جلو می رفت؛ اما از سال 52 به بعد که درآمدهای نفتی افزایش بی سابقه 
ای پیدا کرد و شاه تکنوکرات های با تجربه را کنار زد این رشد متوقف و شرایط اقتصادی 
رو به نزول رفت؛ مانند سال 84 که گروهی سرکار آمدند که اعتقادی به تکنوکراسی و برنامه 

ریزی نداشتند و  آنها متاسفانه کشور را شخم زدند.

دولت اخیرا اعلام کرد با اجازه مقام معظم رهبری مبلغ 8 میلیارد دلار پول 
برای حل مشکل آب از صندوق ذخیره ارزی برداشت شده است...

مشکل کشور ما پول نبوده و نیست. کشور در سالهای 84 تا 92 حدود 800 میلیارد دلار 
پول داشت اما در تمام جنبه ها عقب گرد کرد. مساله عدم توجه به نیروی انسانی کارآمد و 
مدیریت علمی مهمتر از پول است، اگر مدیریت عاقل و متخصص وجود داشته باشد با تامین 

منابع حتما مشکلات کم آبی قابل مدیریت کردن خواهد بود.

برخی معتقدند این پول نفت است که دولتهای خاورمیانه را از مردم بی نیاز و 
به سمت بی توجهی به افکار عمومی پیش برده است؟

پول نفت مشکل کشور ما نیست، مساله ما عدم توجه مسئولین حکومتی در تمامی 
ادوار به رعایت قانون است!

شما از منتقدان جنجال بر سر فیش های حقوقی بودید. چرا؟
اصل این که باید با تخلف در هر میزانی که باشد برخورد شود هیچگونه بحثی نیست، اما 
بایست اصل تناسب بین جرم و مجازات و تبلیغ روی آن مبنای کار باشد. آیا مشکل اصلی 
اقتصاد ایران این 50 مدیری بودند که حقوق های بیشتر دریافت کردند؟ که نهایتا به 13 نفر 
رسید که اگر 4 سال مدیر بودند این حقوق ها را میگرفتند اضافه دریافتی همه آنها جمعا زیر 
2 میلیارد تومان بود! میزان تبلیغی که روی این کار شد به مراتب بیش از اختلاس 3 هزار 
میلیارد تومانی و 10 هزار میلیارد تومانی نفت زنجانی بود! چرا؟! آیا مردم می خواستند حالی 

کنند که 2 میلیارد تومان بیشتر از 3 هزار میلیارد ارزش دارد؟
اگر یک مدیر ماهانه 50 میلیون تومان بگیرد 5000 سال زمان می برد تا این مبلغ با در 

نظر گرفتن ارزش پول ثابت به 3 هزار میلیارد تومان برسد! این جنجالها یعنی فریب مردم! 
ابزاری بود برای هجمه به دولت در سال آخر ریاست جمهوری! 

آیا این واکنش مخالفان دولت درباره این تخلفات و فسادهای مالی چند هزار میلیارد 
تومانی از تناسب یکسان برخوردار بود؟! جنجال آفرینان میدانستند بسیاری از مردم فاصله 
حقوق یک میلیون تومانی خود و 50 میلیون تومان حقوق مدیران را خوب می فهمند ولی 

برایشان رقم 3 و 10 و 12 هزار میلیارد اصلا قابل تصور نیست.

فساد 12 هزار میلیارد تومانی؟
بله وزیر نیرو می گفت در پروژه راه آهن مشهد- گرگان که کل سرمایه گذاری آن قرار 
بوده 4 هزار میلیارد تومان باشد و تنها 15 درصد آن یعنی 600 میلیارد تومان را دولت 
تامین کند اتفاق عجیبی افتاده است. وقتی دولت آقای روحانی بررسی کرده متوجه شده 
دولت قبل به جای 600 میلیارد تومان، 12 هزار میلیارد تومان دارایی به سرمایه گذار واگذار 
کرده است؛ یعنی 20 برابر آنچه که قبلا تعیین شده بوده است. با ممارست و پیگیری دولت 
یازدهم ظاهرا قرار شده این دارایی ها به دولت برگردد! آیا اینها فساد و تعرض به بیت المال 
نبوده؟ اگر قرار است به فساد پرداخته شود باید برخوردها متناسب با میزان آن باشد نه اینکه 
فیش های حقوقی اینقدر برجسته شود و نسبت به مفاسد اینچنینی سکوت اتخاذ شود. این 

نوع مبارزه با فساد آیا نواختن سرنا از سرگشاد آن نیست؟

در مصاحبه ای گفته بودید که جنجالی که سر فیش های حقوقی راه افتاد 
جرات مدیران دولت را برای اخذ تصمیمات بزرگ گرفت؟

بله. این اتفاق در دولت اول اصلاحات و در جریان پرونده سازی برای مدیران شهرداری 
تهران هم افتاد. من که آن موقع مسوولیتی در دولت داشتم آثار سوء این برخوردها را دیدم. 
مدیران ارشد دیگر زیر بار اتخاذ، تصمیمات بزرگ و مهم نمی رفتند و می گفتند اگر فردا یقه 

مرا هم بگیرند چه کار کنم؟ مگر ندیدید با مدیران شهرداری چه کار کردند؟
در کشور ما براساس ضوابط رفتار نمی شود! اگر مطابق سلیقه ای که می¬خواهند، عمل 
شود، هیچ عیبی متوجه او نمیشود و از بزرگترین خطاها مثل غارت بیت المال هم غمض 

عین میشود! ولی نقطه مقابل آن، از اقدامات مثبت هم اشکالات اساسی استخراج میشود!

به نظر می رسد رسانه های مخالف خیلی تشکیلاتی تر از رسانه های طرفدار 
دولت عمل کرده و حتی در سطح شبکه های اجتماعی نیز به طور منسجم تری 

علیه اعتدال و اصلاحات جوسازی می کنند؟
یکی از دلایل این انسجام حمایت ها و منابع مالی است که آنها در اختیار دارند. ضمن 
اینکه دست آنها در طرح مسائل خیلی باز است و برخورد قضایی جدی هم با آنها صورت 

نمی گیرد. در جبهه مقابل کاملا برعکس است. 
عمده مخالفان دولت کسانی هستند که در سالهای گذشته از رانتهای کلان استفاده 
نموده اند و حالا که کمی دسترسی به رانت قطع شده، طبیعی است با امکانات مالی فراوان 
از متخصصین جنگ روانی و هرکس که حاضر باشد از تریبونی که دارد علیه دولت به کار 
بگیرد کمک بگیرند. به طور مثال در قضیه فیش های حقوقی که خلاف کوچکی در دولت 
بود کاملا مشخص بود که هجمه رسانه ای آنها یک کار بسیار سازمان یافته، برنامه ریزی 
شده، با فکر و پرهزینه ای بود؛ اما طرفداران دولت نه اعتقادی به این روشها دارند نه این 
پول را دارند، ضمن این که از هزینه های سنگین که بایستی تحمل نمایند و پاسخگو باشند 

نگران هستند.

شانس انتخاب مجدد آقای روحانی را در سال آینده چقدر می دانید؟
اگر ایشان خودشان قانع شوند که مجددا نامزد شوند بعید است به مشکلی برخورد کنند. 
چرا که رقیب جدی در بین اصولگرایان ندارند. از سویی تشتت آرایی که در جناح مقابل 
وجود دارد نیز کار را سهل می کند. مزید بر اینکه بسترهایی که اصولگرایان در انتخابات 
گذشته از آن استفاده می کردند اکنون برای آنها خیلی مهیا نیست. سال 84 که معاون وزیر 
اقتصاد بودم بر اساس گزارش هایی که از ادارات کل استان ها دستمان می رسید نهادهایی 
که قرار بود از اقشار پایین جامعه حمایت کنند وقت و انرژی زیادی را صرف تبلیغ برای 
فردی کردند که رئیس دولت نهم شد. در سال 96 آنها چنین شرایطی را در حال حاضر 
ندارند؛ بنابراین اگر رقابتی سالم را در پیش باشد، آقای روحانی با آرایی بیشتر از دوره قبل 

به ریاست جمهوری می رسند.

شما بیش از 40 سال است که مشغول فعالیت سیاسی هستید و احتمالا 
شناخت خوبی از جریان های سیاسی کشور دارید. در شرایط فعلی دو جناح بارز 
اصلاح طلب و اصولگرا مشغول فعالیتند. نقاط قوت و ضعف این دو جریان را در 

چه می بینید؟
نقطه ضعف هر دو گروه، نداشتن تشکیلات سازمان یافته حزبی است که کادرهای نخبه 
را پرورش دهند که عامل آن هم نبود حمایت های لازم از سوی حاکمیت است. تحزب 
در کشور ما نه تنها مزیت نیست بلکه عیب است. هیچ کدام از مسئولین بالای کشور که 
فعالیت حزبی دارند پس از رسیدن به صدارت جرات نمی کنند حتی اسمی از حزب خود 

ببرند و سعی می کنند از حزب متبوعشان فاصله بگیرند. دولتها هم سعی می کنند خود 
را فراحزبی و فراجناحی معرفی کنند. در حالیکه این احزاب هستند که زمینه رشد و ارتقاء 
توانایی اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی بسیاری از آنها را فراهم نمودند و بستر لازم را برای 

گرفتن سمت های مختلف در آنها شناسایی و مقدور نمودند. 
حتی در فرم استخدام های نهادهای مختلف هم شاهد این هستیم که از سابقه حزبی 
افراد سوال میشود و در اکثر موارد از آن به عنوان یک امتیاز منفی استفاده می شود. در حالی 

که طبق قانون اساسی، تفتیش عقاید به هر شکلی مردود است. 
اما به طور اختصاصی درباره اصولگرایان باید بگویم این جناح بیشتر به سنت ها وابسته 
است، قیومیت جامعه را برای الیگارشی های خاص رسمیت میدهند، در حالی که باید قبول 
کرد که دنیا در حال حرکت و تحول است و نمی توان از مردم انتظار داشت مانند یکصد سال 
قبل زندگی و رفتار کنند. ضمن اینکه باید به خواسته های نسل امروز احترام گذاشت. دوره 
قیومیت سپری شده و مردم خودشان قیم خود هستند. البته اصولگرایان آهسته آهسته به 
این سمت سوق پیدا کرده اند و تن دادن آنها به انتخابات و قبول رای اکثریت نشان دهنده 
این تغییر فاز است. به هرحال بایستی واقعیتهای جهان امروز را پذیرا شد. البته خوشبختانه 
دیدگاهها کمی تغییر کرده و اخیرا دیدیم که آقایان حجاریان و باهنر بحث ضرورت کار 
حزبی را مطرح کرده اند. این نشانگر آن است که دو طرف به این نتیجه رسیده اند که بدون 

تشکیلات حزبی امکان کار منسجم و رشد کشور وجود ندارد.

 آقای حداد عادل هم اخیرا گفته بودند باید دو جناح سیاسی با یکدیگر گفت 
و گو کنند چرا که مشترکات زیادی بین این دو وجود دارد؟

دو جناح در انتخابات 94 نشان دادند که دست از زیاده خواهی و رادیکالیسم برداشته 
اند و در حال حرکت در مسیر عقلانیت هستند. اگر ما منافع ملی را مورد توجه قرار دهیم 
مشترکات حتما زیاد خواهد بود. تجربه بعد از سال 88 نشان داد که نمی توان با آن حب و 
بغض ها ادامه داد. نباید در گذشته ماند بلکه باید آن دوره را با تمام تلخی که داشت به عنوان 
یک تجربه بزرگ در نظر گرفته و در بستر عقلانی، زمینه تفاهم ملی برای پیشبرد توسعه 
همه جانبه را فراهم کرد. امیدوارم همه با نگاه حفظ مصالح کشور به مسائل ملی نگاه کنند 

و ذهن و کلام خود را اصلاح و از خشونت بری نمایند. 
گفتگوی منطقی و بدون خشونت را یاد بگیریم و منافع ملی را منافع جناحی ترجمه 
نکنیم. در این صورت مطمئنا وجوه اشتراک بسیاری خواهیم داشت. من با آقای حداد 
عادل تجربه این گفت و گو را در مجلس ششم داشتم. آن موقع هر هفته جلسه مشترکی 
بین اصلاح طلبان و اصولگرایان مجلس وجود داشت که نماینده اصلاح طلبان من بودم و 
نماینده اصولگرایان ایشان. آن نشست ها خیلی به تفاهم بین ما کمک کرد، رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس ششم هم یک اصولگرا بود ولی ما که اکثریت مطلق مجلس را داشتیم با 
وی به راحتی در تنظیم پیشنهادهای قانونی همکاری می کردیم و پایه گذار تصویب قوانین 

مناسبی برای کشور شدیم.

قانون انتخابات را چطور می بینید؟
امام خمینی )ره( به صراحت گفتند »میزان رای ملت است« و مقام معظم رهبری هم 
اعتقاد به حق الناس بودن رای مردم را اعلام کردند؛ اما باید دید این نظرات در چه بستر 
قانونی می خواهد پیاده شود. به نظر من قانون انتخابات فعلی شرایط لازم را برای تحقق این 

نظرات را ندارد و اصلاح آن ضروری است.

چقدر به مجلس دهم امیدوارید؟
بیش از دو سوم نمایندگان سابقه مدیریتی ملی یا مسئولیتهای سیاسی ندارند؛ بنابراین 
لازم است مرکز پژوهش های مجلس بیش از پیش تقویت شود تا کمک فکری لازم به این 
نمایندگان داده شود. این مجلس نباید به حاشیه ها بپردازد و باید روی مسائل ضروری کشور 
تمرکز نموده و با توجه به در پیش بودن تصویب برنامه ششم توسعه از تمامی پتانسیلها برای 

کارآمد نمودن این قانون را بگیرد.

از فدراسیون فوتبال هم بگویید؟ ظاهرا زمانی که شما مسوولیت کمیته انتقالی 
فدراسیون از طرف فیفا را به عهده داشتید آقای احمدی نژاد می خواست نامزد 

ریاست فدراسیون شوند؟
بله. یکی از معاونین سازمان تربیت بدنی که در کمیته حضور داشت این مساله را عنوان 

کردند، به ایشان گفته شد که با مقررات فیفا مغایرت دارد و نمیتواند نامزد شود.

یکبار هم ظاهرا با ایشان در برگزاری انتخابات دچار اختلاف شده بودید؟
بله. انتخابات سال 80 ریاست جمهوری، ایشان عضو هیئت نظارت تهران بودند و من 
عضو هیئت اجرایی، برای اعزام صندوقهای سیار به حوزه های شلوغ اختلاف پیدا کردیم و 

ما اقدام کردیم، ایشان هم رفت از من شکایت کرد.

آینده فوتبال ایران را چطور می بینید؟
اگر بقیه امورات کشور درست شود آن هم درست می شود.

سخنگوی قوه قضائیه در یکصد و یکمین نشست خبری خود در 
باره مسایل مختلف از جمله کالاهای قاچاق، عزل 15 نفر در رابطه با 
فیش های حقوقی، کشف مواد مخدر، دستگیری متهم نفوذی در تیم 
مذاکره کننده هسته ای، اعلام شروط برگزاری کنسرت ها و تعقیب 

توهین کنندگان به مقامات سخن گفت.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای روز یکشنبه در نشست 
خبری با حضور خبرنگاران گفت: مسئولان برای امحای کالاهای 
قاچاق به ویژه کالاهای لوکس هیچ نگرانی و هراسی نداشته باشند و 

دادستان ها در این زمینه اقدامات جدی را انجام دهند.
وی افزود: دادستان ها در این زمینه باید اقدامات جدی برای 
امحای کالاهای لوکس انجام دهند و نگویند که کالاها قیمت دارد، 
مگر ساختمانی که تخریب می کنند قیمت ندارد. محسنی اژه ای 
با بیان این که ضرر کالاهای قاچاق بیشتر از ساختمان است، ادامه 
داد: نگویید ماشین لوکس است و باید عودت داده شود شما نمی 
توانید آنها را عودت دهید، شما نمی توانید کالای قاچاق را صادر یا 
مسترد کنید، قضیه مبارزه با قاچاق کالا را به بهانه های مختلف کم 

رنگ نکنید. 
وی با بیان این که با قاچاق کالا و غیر کالا، مسئولان برخورد 
جدی کنند و اغماضی نداشته باشند، گفت: زیان و ضرر این کالاها 
برای کشور بسیار بالا است و مفسده در قاچاق کالا برای کشورمان 
بالاست به همین منظور باید به صورت جدی مبارزه کنند اگرچه 
سخت است و هزینه دارد. به گفته محسنی اژه ای، خانواده ها باید 
به هوش باشند چرا که چه بسا در قاچاق کالا حتی به صدور حکم 
اعدام هم منجر شود. وی در عین حال به دادستان ها تاکید کرد 
که ما حامی شما هستیم و قانون، کشور، مسئولان، دولت و مجلس 
حامی همه دادستان ها هستند بنابراین کوتاهی نکنید و به بهانه های 

مختلف مبارزه را کم رنگ نکنید.

عزل 15 نفر در مساله فیش های حقوقی
وی به اقدامات دولت در زمینه فیش های حقوقی اشاره کرد و 
گفت: دولت هم تا کنون 15 نفر را عزل یا جابه جا کرده و به یکسری 
هم دستور استعفا داده و مصوبه ای در این زمینه دارد که آن را 
بخشنامه کرده و برای تعدادی از مدیران و مسئولان سقف حقوقی 

تعیین کرده که از این پس نباید بالاتر از آن حقوقی دریافت کنند. 
محسنی اژه ای ادامه داد: کار دیگر دولت این است که متخلفان 
را اگر جرمی کرده باشند به دستگاه قضایی معرفی کند و پول ها 
را برگشت دهد اما تا کنون یک مورد از این تخلفات به قوه قضاییه 

معرفی نشده و بیان نشده که چه قدر پول برگردانده شده است. 
و  گزارش رسمی  کنون  تا  کرد:  ای خاطرنشان  اژه  محسنی 
غیررسمی مبنی بر تخلف در این زمینه از سوی دولت به قوه قضاییه 
اعلام نشده و حال این سوال مطرح است که آیا فقط 15 نفر حقوق 
غیر حق، غیرشرعی و غیرقانونی گرفته اند و ملاک آنها از معرفی این 
15 نفر چه بوده است؟ معاون اول قوه قضاییه گفت: اگر ملاک فقط 
مبلغ بالا بوده که ماهانه بین 40 تا 50 میلیون تومان و یا شاید بیشتر 
پول گرفتند یقینا افراد دیگری هم هستند، اگر ملاک این بوده که از 
چند جا حقوق گرفته اند که اینها بیش از 15 نفر بودند، اگر ملاک 
حقوق، مزایا و مستمری بوده به زمینه وام های نسبتا سنگین با بهره 
یک درصد و یا بیشتر که تعداد آنها نیز بیش از 15 نفر است و اگر 
هیچ کدام از این ملاک ها نبوده باید بیان شود. محسنی اژه ای تاکید 
کرد که برای من روشن نیست و باید این موضوع شفاف شود که چه 
ملاکی بوده که فقط شامل حال 15 نفر بوده و ما از آن اطلاع نداریم، 
فرق این 15 نفر با بقیه چه بوده است؟ سخنگوی دستگاه قضا در 
ادامه گفت: قوه قضاییه نیز اقداماتی در خصوص فیش های حقوقی 
انجام داده است که ممکن است من هم مورد نقد باشم البته دستگاه 
قضا در این زمینه شتابی که باید داشته باشد نداشت. وی خاطرنشان 
کرد: با توجه به اهمیت موضوع فیش های حقوقی و آزردگی خاطر 

مردم که صورت گرفت می طلبد که کار فوق العاده انجام شده باشد 
که انجام نشد.

دستگیری متهم نفوذی در تیم مذاکره کننده هسته ای
سخنگوی دستگاه قضا در ادامه درباره دستگیری عامل نفوذی در 
تیم مذاکره کننده هسته ای گفت: اصل دستگیری درست است و 
وی تحت تعقیب و با قرار وثیقه آزاد شده ولی این اتهام برای او هنوز 

ثابت نشده است.
وی همچنین درباره اجرای حکم شیخ استخاره گفت: پرونده وی 
در دادسرای ویژه روحانیت می باشد و از جزئیات آن اطلاعی ندارم 

حکم این فرد اجرا نشده و در زندان است.

کشف 52 کانتینری در بندرعباس
قوه قضاییه در مورد کشف 52 کانتینری که در  سخنگوی 
بندرعباس توسط تعزیرات صورت گرفته گفت: این پرونده در تعزیرات 
حکومتی بوده و حکم آن صادر شده و جزای نقدی هم معادل کالاها 
مشخص شده است ولی نمی دانم این حکم قطعی شده یا خیر به هر 

صورت در دادگاه بدوی حکم آن صادر شده است.

شروط برگزاری کنسرت
سخنگوی قوه قضاییه در مورد شروط برگزاری کنسرت که توسط 
دادستان تهران مشخص شده گفت: با هنر و استفاده از هنر مخالف 
نیستیم و آن را تشویق می کنیم. صدور مجوز با وزارت ارشاد است 
ولی صدور مجوز مانع از ارتکاب جرایم نمی تواند باشد مثلا سازنده ای 

مجوز ساخت دارد اما در آن تخلفاتی انجام می دهد. 
محسنی اژه ای ادامه داد: اگر کنسرتی برگزار شد و در زمان اجرا یا 
پس از اجرا مسائل خلاف عفت عمومی به وجود آمد نیروی انتظامی 
وظیفه دارد دخالت کند. وی افزود: جلوگیری از اجرای کنسرت قبل 
از اجرا به دو صورت می باشد؛ اگر در اجرای کنسرت هیچ دستگاهی 
گزارشی مبنی بر وقوع اقدامات خلاف عفت عمومی و امنیتی نداشت 
آن کنسرت برگزار می شود اما در صورتی که طبق گزارش سیستم 
اطلاعاتی و یا هر دستگاه رسمی، گزارشی مبنی بر اقدامات خلاف 
عفت عمومی و امنیتی شود وظیفه دستگاه قضایی و نیروی انتظامی 
برای جلوگیری از کنسرت به وجود می آید که اگر انجام ندهند 

بازخواست می شوند. 
محسنی اژه ای ادامه داد: در صورتی که اجرای کنسرت با گزارش 

دستگاه رسمی، امکان اقدامات خلاف عفت عمومی وجود داشته 
باشد مسئول دستگاه یا فردی از قبیل استاندار، فرماندار و یا مسئول 
وزارت ارشاد متولی شود و تعهد دهد که با توجه به این گزارشات، 
اجرای درست کنسرت را قبول کند نیروی انتظامی از اجرای کنسرت 
جلوگیری نمی کند. محسنی اژه ای در مورد پرونده هلال احمر به 
نام شخص یاسین رامین گفت: این پرونده در حال بررسی است و 
وی با قرار وثیقه سنگین تحت نظر و بازداشت است اما نتیجه آن 

قابل پیش بینی است.

 امام )ره( کوچکترین تخلفی از موازین شرعی نمی کردند
محسنی اژه ای در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر پخش فایل 
صوتی متنسب به آیت الله منتظری و نامه مطهری به وزیر دادگستری 
گفت: امام بزرگوار ما آنچنان مقید به موازین بود که دوست و دشمن 
می دانند که امام کوچکترین تخلفی از موازین شرعی نمی کردند و 

آنچه که انجام دادند قطعا صحیح بوده است. 
به گزارش ایرنا، اژه ای گفت: همه فقها بدون استثناء قبول دارند 
اگر یک گروه باقی علیه حکومت رسمی قیام کرد و مرکزیت آن باقی 
بود و اینها تجاوزات و اقداماتی علیه حکومت انجام دهند؛ تکلیف آنها 

مشخص است و باید مجازات شود. 
وی به موضوع قتل هایی که گروه مهدی هاشمی در سال 65 
انجام داده بود اشاره کرد و گفت: در آن زمان یک پدر و پسر )حشمت 
و فرزندش( با هم کشته شدند و جسد آنها را در گودالی خاک کردند 

آن موقع که پرونده تشکیل شد من کار قضایی آن را انجام دادم. 
وی خاطرنشان کرد: پس از اعتراضات محل جنازه ها را به ما اعلام 
کردند، جنازه ها را درآوردیم و هنوز کامل از هم نپاشیده بود؛ و فردی 
که در فایل صوتی در خصوص این موضوع در آن زمان صحبت کرده 
بود به شدت معترض بود که چرا این را نشان می دهید که در این 
نوار معلوم نیست تحریف شده باشد یا نه؟ محسنی اژه ای ادامه داد: 
قضیه ای که امروز مطرح شده قضیه ای است که بدون تردید جریان 
استکباری است در مقام تطهیر جنایتکاران دیروز و امروز است و برای 

افراد مطلع نیاید ابهامی وجود داشته باشد. 

توهین به ریاست جمهوری و مقامات قابل تعقیب است
محسنی اژه ای در پاسخ به سوالی که برخی در تریبون رسمی 
به رئیس جمهوری تعمت می زنند آیا قوه قضاییه برای جلوگیری 

از تهمت و تخریب دولت مردان ورود می کند، گفت: توهین به 
مقامات از حیث اینکه آن مقام را دارا هستند نیازی به شکایت شاکی 

خصوصی نیست و مدعی العموم می تواند ورود کند. 
وی خاطرنشان کرد: فردی که به اصطلاح مطرح شد و توهین 
کرده چون در صلاحیت دادسرای ویژه روحانیت است، دادسرایتهران 
صلاحیت رسیدگی ندارد و الان اطلاع ندارم که در دادسرای ویژه 
روحانیت اقدام کرده یا از سوی دولت شکایتی کرده باشند، اگر 
شکایت کردند اطلاعی ندارم. سخنگوی دستگاه قضا در عین حال 
تاکید کرد توهین به ریاست جمهوری و مقامات قابل تعقیب از ناحیه 

مدعی العموم است.

عضو هیچ کمیته ای برای بررسی موضوع حصر نیستنم
سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به سوال خبرنگاری که آیا واقعیت 
دارد که کمیته ای که شما در آن عضو هستید برای بررسی موضوع 
حصر تشکیل شده و چهار راهکار آزادی فوری، آزادی تدریجی، ادامه 
حصر و محاکمه در آن ارائه شده است مدعی شد: اصل این موضوع 
غلط است، چنین کمیته ای وحود ندارد و من عضو هیچ کمیته 

ای نیستم. 

دستگیر شدگان پرونده بانک ملت به 5 نفر رسید
 سخنگوی دستگاه قضا در مورد پرونده بانک ملت گفت: پیش تر 
4 نفر در این رابطه دستگیر شده بودند که یک نفر هم به آنها اضافه 
شده و مبلغ 420 میلیارد تومان نیز از وجوه توقیف شده عودت داده 

شده است. 
وی مبلغ معوقات این پرونده را یکهزار و 200 میلیارد تومان 
ذکر کرد و گفت: به همین مبلغ هم از بانک ملت و یک بانک دیگر 
تسهیلات دریافت شده است. اژه ای افزود: یکی دو نفر هم در این 
پرونده متواری هستند که به نفع خودشان است که به کشور بازگردند. 

واگذاری زمین توسط شهرداری تهران پرونده قضایی ندارد
 سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به این سئوال که آیا بازرسی کل 
کشور در مورد واگذاری زمین های شمال تهران توسط شهرداری 
گزارشی به قوه قضاییه ارسال کرده است یا خیر؟ گفت: این پرونده 
در مرحله ابتدایی است و سئوالاتی از شهرداری توسط بازرسی کل 
کشور شده است که هنوز از سوی شهرداری جوابی نیامده است و 

هیچ پرونده قضایی تا کنون تشکیل نشده است. 

برای اتهام به جاسوسی هم می توان قرار وثیقه صادر کرد
حجت الاسلام محسنی اژه ای در این مورد که یکی از متهمان 
به جاسوسی که اتهام وی عامل نفوذی در تیم مذاکره کننده هسته 
ای می باشد با قرار وثیقه آزاد شده است، گفت: اگر بیم تبانی و فرار 
نباشد و بازپرس تشخیص بدهد که در بیرون از زندان هم می تواند 
تحقیقات خود را انجام دهد، منعی در قرار وثیقه برای آزادی وی 

وجود ندارد. 

 احضار ف - ص به دادسرا صحت دارد
معاون اول دستگاه قضا با بیان این که احضار »ف - ص« به دادسرا 
صحت دارد، افزود: وی قبلا یک پرونده در دستگاه قضایی داشته است 
و در این مورد که آیا احضار وی به خاطر آن پرونده بوده یا به خاطر 

پرونده جدیدی است باید سئوال کنم. 

احضار احمدی نژاد به دادگاه 
در یک مورد شاکی خصوصی بوده است

سخنگوی قوه قضاییه گفت: رئیس جمهوری سابق در یک مورد 
که شکایت خصوصی داشتند به دادگاه احضار شدند که حضور نیافتند 

و با توجه به این که شاکی وی رضایت داد این پرونده مختومه شد.

سخنگوی قوه قضائیه:

توهین به رئیس قابل تعقیب است

محسن صفایی فراهانی مطرح کرد:

مشکل کشور بی قانونی است نه پول!

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001006327 شماره  رأی   -1
فرزند مردعلی  زاده کلنتری  اسماعیل  نقی  آقای   1391114430001000459
ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 132 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

شماره 11241 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001008886 شماره  رأی   -2
1391114430001005618 آقای علی محمد فیض فرزند محمد تقی ششدانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 238/28 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره 

10633 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001008658 شماره  رأی   -3
1391114430001003284 آقای محمد علی ضاد فرزند محمد باقر ششدانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 170/13 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک شماره 11 

فرعی از 10482 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/06/08 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/24
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002018310 شماره  رأی   -1
1391114430002006002 آقای محمد تقی رجبی ابقاء فرزند محمد حسین 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 108 متر مربع پلاک 

شماره 625 فرعی از 1947 اصلی واقع در بخش2 ثبت قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002018107 شماره  رأی   -2
1391114430002008179 آقای قربان قربانی شکوه فرزند نعمت اله ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 126 متر مربع پلاک شماره 

فرعی از 2378 اصلی واقع در بخش2 ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/06/08 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/24
مرتضی نورانی آرانی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 139560330001010628  رأی   -1
1391114430001004354 آقای محسن یوسفعلی فرزند رضا سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت ششدانگ 119/20 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی یک فرعی از 11186- اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/05/24 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/08
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آقای عارف از سرنوشت »حدادعادل« عبرت بگیرید!

مردم به سکوت رای ندادند!
یکشنبه های سیاه وایامی که برخی با اقدامات ناشایست، جایگاه خانه ملت را زیر سوال 

برده بودند سبب شد تا مردم برای خانه تکانی بهارستان کمر همت ببندند.
 تصمیمی که مانند 24 خرداد 92، سرنوشت سازبود. با همین امید، ملت به پای صندوق 

های رای آمدند و نه بزرگ و تاریخی به جریان افراطی ایران گفتند.
دلیل رای مردم به لیست امید این بود که آنها می خواستند نمایندگانی شجاع وارد 
عرصه شوند که غم جناح و جیب نداشته باشند. مدرس گونه به بی قانونی ها اعتراض 
کنند و مطهری وار خواسته های ملت را فریاد زنند، ولی گویی ایگونه نشد؛ اما در این بین 
محمدرضا عارف، از چهره هایی که گمان می کند عامل اصلی پیروزی های سال 92 و 
94 است با سکوتی تامل برانگیز در قبال اتفاقات سیاسی و اجتماعی کشور، اذهان را به 

خود جلب کرد.
عارف در میان هیاهوی به پا شده بر سر موضوع کنسرت ها، حقوق های نجومی، حضور 
نظامی روسیه درایران و هزاران مسئله دیگر تنها واکنشی که از خود نشان داد، انفعال بود. 
این وضعیت نه برای مردم جذاب است و نه برای جریان های سیاسی که با هزار امید، امثال 
او را راهی مجلس کرده اند. مردم اگر نیت به خانه تکانی کردند و رای های خودرا به این 
جریان دادند، برای این نبوده که تنها صاحبان صندلی های بهارستان جابه جا شوند، بلکه 

به دنبال تغییر در بهارستان بودند.
ژست عارفانه!

عارف و ژستی که این روزها برای مردم در مجلس گرفته است، نه وی را برای دوره 
بعد رییس جمهور می کند نه رییس مجلس؛ بنابراین او با شناختی که از مردم دارد، باید 
بدانند که کالبد افراد برای ملت ما اهمیت ندارد و آنچه در میان اذهان عمومی می ماند 

تنها تفکر و بیان است.
واقعا چرا؟!

در این بین اگر بخواهیم دلایل برخود تامل برانگیز عارف، در روزهایی که مجلس نیازمند 
بسیاری بازسازی هاست را بررسی کنیم به چند موضوع باید اشاره کرد.

در وهله اول با توجه به رابطه خوبی که با بخشی از حاکمیت دارد، علاقه ای به تخریب 
این موقعیت برای دفاع از چند حقوق قانونی ملت را نداشته و تنها نظاره می کند تا افرادی 
مانند علی مطهری که دلبستگی به جایگاه خود ندارند و برای دفاع از قانون و حقوق 

شهروندی سخن می گویند، در این عرصه ها پیشگام باشند.
انتقام ریاست

فرضیه دوم این است که محمدرضا عارف به دلیل نه بزرگی که نمایندگان مجلس و به 
ویژه فراکسیون امید به وی در ماجرای انتخابات ریاست مجلس گفتند، در ژست دلخوری 
و قهر فرو رفته است و تلاش می کند در این عرصه به گونه ای برخود کند که نمایندگان 

فراکسیون امید در ادامه راه و در دور دوم انتخابات ریاست مجلس او را برگزینند.
تغییر استراتژی

احتمال سوم اینجاست که احتمال دارد عارف نیم نگاهی نیز به انتخابات ریاست 
جمهوری دارد و برای تاثیرگذاری و نه شرکت در آن کارزار، دلخوش کرده است تا به نوعی 

از حالت بازیگر به جایگاه بازیگردان در عالم سیاست ایران ارتقاء پیدا کند.
فرضیه چهارم، اینکه عارف با توجه به سن بالا و نیز سابقه ای که در نظام داشته، قصد 
دارد پا جای پای چهره هایی مانند، ناطق نوری، حدادعادل و محمدرضا باهنر بگذارد و به 

مرکز هماهنگی جریان متبوعش تبدیل شده و به نقش »لابی من« برسد.
از سرنوشت حداد درس بگیرید

عارف هرکدام از این فرضیه ها را در سر دارد باید بداند که مردم با هیچ کس عهد اخوت 
نبسته اند و وی باید با درس گرفتن از سرنوشت افراد مانند حداد عادل، باهنر یا حتی  ناطق 
نوری یه این موضوع پی ببرد که اگر در این کشور پدر معنوی اصولگرایان یا پدر پارلمان 
ایران هم باشی ولی در تصمیمات ملی و مردمی خنثی عمل کنی، عاقبتی جز حذف در 

انتظارت نیست.
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محبوب ترينِ كارها نزد خدا 

بر روى زمين، دعاست

دوشنبه - هشتم شهریورماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4086

اخبــار
عصر امروز صورت می گیرد:

بهره برداری از 114 پروژه 
عمران شهری در قم

مدیرکل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم از برگزاری مراسم افتتاح 
114 پروژه عمران شهری همزمان با هفته دولت در قم خبر داد.

حمیدرضا عابدی خرسند گفت: همزمان با هفته دولت 114 پروژه عمران 
شهری با بیش از 350 میلیارد ریال اعتبار در سطح مناطق هشتگانه آماده 
بهره برداری شده است اظهار کرد: مراسم بهره برداری رسمی و همزمان از این 
پروژه ها عصر فردا از ساعت 16 در سالن رضوان شهرداری قم برگزار می شود. 
وی بیان کرد: در این مراسم استاندار و شهردار قم، رئیس و اعضای شورای 
اسلامی شهر، جمعی از مدیران استان و مدیران شهرداری قم حضور خواهند 

داشت. 
مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری قم اظهار کرد:  13 پروژه 
با اعتباری بالغ بر 11 میلیارد ریال در منطقه یك، 12 پروژه با اعتبار 34 میلیارد 
و 233 میلیون ریال در منطقه دو، 24 پروژه با اعتبار 44 میلیارد و 760 
میلیون ریال در منطقه سه و 14 پروژه با اعتبار 67 میلیارد و 456 میلیون 

ریال در منطقه چهار به بهره برداری می رسند. 
وی یادآور شد: همچنین هشت پروژه با اعتبار 53 میلیارد و 400 میلیون 
ریال در منطقه پنج، 14 پروژه با اعتباری بالغ بر 53 میلیارد و 500 میلیون 
ریال در منطقه شش، 22 پروژه با اعتبار 44 میلیارد و 919 میلیون ریال در 
منطقه هفت و پنج پروژه با اعتبار 43 میلیارد ریال در منطقه هشت در ایام 

هفته دولت به بهره برداری خواهند رسید.

شهردار منطقه 4 قم:

بوستان علوی قم توسعه می یابد
 شهردار منطقه چهار قم از آغاز عملیات اجرایی پروژه توسعه بوستان علوی 

تا یک ماه آینده خبر داد.
مجید متین فر با بیان اینکه 88 بوستان در سطح منطقه چهار وجود دارد، 
اظهار کرد: مساحت فضای سبز این منطقه 2 میلیون و 425 هزار مترمربع و 
سرانه فضای سبز به ازای هر نفر 13.78 مترمربع است. وی خاطرنشان کرد: 
امسال حدود 170 میلیارد ریال بودجه برای توسعه فضای سبز منطقه در 
نظر گرفته شده که در سال جاری احداث و تکمیل پنج بوستان جنگلی و 
احداث 11 بوستان محلی جدید و ساماندهی و بازپیرایی 10 بوستان قدیمی 
در دستور کار  است. شهردار منطقه چهار قم با اشاره به توسعه بوستان علوی 
گفت: فاز جدید بوستان به مساحت هفت هکتار در دستور کار است، این 
فاز شامل محوطه سازی احداث زمین بازی کودکان، زمین فوتبال و دو باب 
سرویس بهداشتی 14 چشمه است. وی خاطرنشان کرد: حدود 10 میلیارد 
ریال هزینه توسعه بوستان علوی است که پیش بینی می شود مدت زمان 6 
ماه برای تکمیل این پروژه نیاز باشد. متین فر عنوان کرد: اکنون این پروژه در 
مرحله انتخاب پیمانکار است و از یک ماه دیگر احداث عملیات اجرایی آن 

شروع می شود.

مراسم تشییع پیکر داود رشیدی، بازیگر فقید تئاتر، 
سینما و تلویزیون روز گذشته با حضور شمار قابل توجهی 
از مردم، هنرمندان و مسئولان فرهنگی و هنری برگزار شد.

داود رشیدی روز جمعه پنجم شهریور ماه پس از مدتی 
تحمل بیماری آلزایمر، به علت ایست قلبی درگذشت و 
را داغدار کرد. وی فرزند عبدالامیر  ایران  جامعه هنری 
فرانسه و  به دلیل شغل پدر، در  بود و  حائری شیرازی 
را  خود  دانشگاهی  تحصیلات  و  کرد  تحصیل  پاریس 
در ژنو در زمینه بازیگری به پایان برد. رشیدی در سال 
1343 به ایران برگشت و قدم در راه نواندازی تئاتر ایران 
ایران رفت و  تلویزیون ملی  به  بعد  گذاشت. وی مدتی 
برعهده گرفت.  را  نمایش و سرگرمی ها  مدیریت گروه 
وی با فیلم »فرار از تله« به کارگردانی مرحوم جلال مقدم 
در سال 1350 وارد سینما شد. او یکی از بازیگرانی بود 
که به همراه محمدعلی کشاورز، عزت الله انتظامی، علی 
نصیریان و جمشید مشایخی در آثار علی حاتمی نقش 
های ماندگاری را ایفا کرد. مراسم تشییع پیکر این هنرمند 
دیروز )یکشنبه( از محوطه تالار وحدت آغاز شد اما از حدود 
یک ساعت قبل دوستداران این هنرمند در بلوار شهریار و 
حوالی تالار وحدت گرد آمده بودند. برای بهتر برگزار شدن 
مراسم تصمیم گرفته شده بود هنرمندان و شخصیت ها 
به قسمتی از محوطه پشتی تالار وحدت و مردم عادی 
به محوطه اصلی هدایت شوند، اما جمعیت فراوان ورود 
هنرمندان را دشوار کرده بود بطوریکه بعضی از آنها مانند 
خسرو سینایی و جعفر والی ابتدا در همان محوطه اصلی 

کنار مردم حضور داشتند.
ساعت کمی از 9 گذشته بود که حسین فریدون دستیار 
ویژه رییس جمهوری به تالار وحدت رسید؛ اما به سختی 
و با کمک محافظان توانست وارد محوطه شود. اتوبوس 
حامل خانواده مرحوم رشیدی نیز همزمان رسید، اما حضور 
پرتعداد مردم علاقه مند به حدی بود که خروج اعضای 
خانواده از اتوبوس بیش از یک ربع زمان برد، بطوریکه بهرام 
شاه محمدلو همسر راضیه برومند، زمانی را صرف تقاضا از 
مردم برای اجازه دادن برای عبور اعضای خانواده رشیدی 
ماموران  که  رسید  جایی  به  تدریج  به  ها  شلوغی  کرد. 
انسانی دور در  زنجیره  به تشکیل یک  انتظامی مجبور 

ورودی شخصیت ها در تالار وحدت شدند.
با  پیکر بصورت رسمی ساعت 9:30  مراسم تشییع 
اجرای سید عباس سجادی مدیر فرهنگسرای نیاوران آغاز 
شد. وی تاریخچه ای از زندگی و خانواده مرحوم رشیدی 
بیان کرد و در ادامه از امین تارخ به عنوان رییس انجمن 
بازیگران خواست روی سن برود. از میان پنج تن سینمای 
ایران، علی نصیریان و جمشید مشایخی در مراسم حضور 
داشتند و عزت الله انتظامی و محمدعلی کشاورز همان روز 
درگذشت رشیدی، خود را به خانه و خانواده وی رسانده 
و تسلیت گفته بودند. بعد از تارخ، نصیریان و مشایخی 
از فضایل رشیدی گفتند و البته که مشایخی از نرسیدن 
به هنرمندان در زمان حیات و نکشیدن دست محبت بر 
تن رنجور آنها گله کرد. صحبت های علی نصیریان نیز با 

احساسات عمیق و قلبی وی آغاز شد. 
»داود من می خواستم با تو روی صحنه این تالار باشم«، 
غم انگیزین جمله ای بود که بازیگر نقش »ابوالفتح« در 
مجموعه تلویزیونی »هزاردستان« در مراسم تشییع دوست 

و همکار دیرین خود گفت و داغ حاضران را تازه کرد.
عبدالعلی علی عسکری رییس سازمان صدا وسیما، 
حجت الله ایوبی رییس سازمان سینمایی و علی مرادخانی 
معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در ادامه 
خود را به تالار وحدت رساندند و ایوبی و مرادخانی کلماتی 
کوتاه در وصف رشیدی سخن گفتند. تصاویر و پوسترهای 
رشیدی در نقش های ماندگار به همراه جمله ای که طی 
روزهای اخیر از وی مشهور شده است؛ یعنی »آمدم، دیدم، 

رفتم« در دستان علاقه مندان خودنمایی می کرد.
با مردم  احترام برومند و لیلی رشیدی نیز لحظاتی 
سخن گفتند؛ احترام برومند با چه آرامشی در صدا از همه 
حضار و علاقه مندان تشکر کرد. ضمن اینکه یاد عباس 
کیارستمی سینماگر فقید ایرانی را نیز گرامی داشت که 
اخیرا درگذشت. داریوش فرهنگ کارگردان سینما نیز از 

خاطرات خود در آغاز کار تئاتر با مرحوم رشیدی گفت.
بر  المسلمین سید محمود دعایی  و  الاسلام  حجت 
پیکر داود رشیدی نماز میت را اقامه کرد و با پایان مراسم 
خروج هنرمندان از محوطه تالار وحدت بار دیگر موجب 
شد علاقه مندان به سمت آنها بروند و نظم نه چندان 

مناسب موجود بیشتر به هم بریزد. پس از آن پیکر مرحوم 
رشیدی حوالی ساعت 10:30 از تالار وحدت راهی قطعه 
هنرمندان بهشت زهرا )س( شد و در خانه ابدی آرام گرفت. 
عده زیادی از مردم که نتوانسته بودند به داخل محوطه 
تالار وحدت بروند از طریق باندهای بزرگی که در بلوار 
شهریار قرار داده شده بود مستمع کلام سخنرانان بودند. 
مریلا زارعی، پرویز پرستویی، جعفر والی، داریوش اسدزاده، 
افسانه چهره آزاد، سیما تیرانداز، الهام کردا، ویشکا آسایش، 
لیلا حاتمی، سیاوش طهمورث، اکبر زنجانپور، بهمن فرمان 
آرا، آتش تقی پور، رضا کیانیان، فاطمه معتمدآریا، هادی 
مرزبان، پرستو گلستانی، قطب الدین صادقی، مانی حقیقی، 
کوروش تهامی، زهره صفوی و محمد زرین دست از جمله 
هنرمندان حاضر در این مراسم بودند. احمد مسجد جامعی 
و عبدالحسین مختاباد نیز از شورای شهر تهران خود را 
برای بدرقه داود رشیدی به تالار وحدت رساندند. علیرضا 
تابش مدیر عامل بنیاد سینمایی فارابی، مهدی شفیعی 
مدیر کل هنرهای نمایشی، سعید اسدی دبیر جشنواره 
ارزشیابی  ایل بیگی معاون نظارت و  تئاتر فجر، حبیب 
سازمان سینمایی و حسین علیزاده از هنرمندان مطرح 
عرصه موسیقی و علی فتح الله زاده مدیر پیشین باشگاه 

استقلال نیز در مراسم حضور داشتند.
 9 نهم  شنبه  سه  روز  رشیدی  داود  ترحیم  مراسم 
شهریور ماه در مسجد جامع شهرک غرب و جمعه 12 
شهریور ماه ساعت 16 در مسجد بلال سازمان صدا وسیما 
برگزار خواهد شد.  داود رشیدی در 25 تیر سال 1312 
متولد شد. وی پس از تجربه اندوزی در صحنه تئاتر، با بازی 
در فیلم »فرار از تله« ساخته مرحوم جلال مقدم، نخستین 
نقش سینمایی خود را ایفا کرد. وی بازی در فیلم های 
سینمایی از جمله »کمال الملک«، »تاتوره«، »شیلات« و 
»خانه عنکبوت« و نیز مجموعه های تلویزیونی همچون 
»هزار دستان«، »ولایت عشق«، »امام علی )ع(«، »آوای 

فاخته« و »مختارنامه« را در کارنامه دارد.
در  »پیروزی  سوم«،  »ریچارد  گودو«،  انتظار  »در 
شیکاگو«، »منهای دو« و »آقای اشمیت کیه؟« نیز از جمله 
نمایش های هستند که زنده یاد داود رشیدی به صحنه 

برده است. 

آئین بهره برداری همزمان از 48 پروژه بخش کشاورزی استان قم صبح روز گذشته با حضور 
عباس کشاورز معاون امور زراعت وزیر جهاد کشاورزی، صادقی استاندار قم، بهشتی معاون 
عمرانی استاندار، سیار فرماندار قم، طلایی رئیس سازمان جهاد کشاورزی و جمع زیادی از 

مسئولان و بهره برداران بخش کشاورزی در مزرعه تولید قارچ مفید برگزار شد.

طلایی خبر داد:
ایجاد صنایع تبدیلی در حاشیه روستاها

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم در این مراسم طی سخنانی گفت: در طرح 
مطالعاتی که انجام داده ایم بیشترین عامل مهاجرت روستائیان به شهر قم، اشتغال بوده است. 
مهندس محمد رضا طلایی اظهار داشت: با توجه به تاکیدات دکتر لاریجانی رئیس مجلس 
شورای اسلامی مبنی بر ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی در حاشیه روستاها، کارگروهی به 
ریاست استاندار قم تشکیل و تعامل بسیار خوبی در سطح ادارات استان برای تحقق این 
موضوع ایجاد شده است. وی با اشاره به اینکه امروز اولین واحد صنایع تبدیلی و تکمیلی در 
حاشیه روستای سفت افتتاح می شود، افزود: با برنامه ریزی صورت گرفته در تلاش هستیم 
تا در کنار هر روستا یک کارگاه صنایع تبدیلی و تکمیلی ایجاد نمائیم تا با تسهیلات بانکی 

بسیار مناسبی که به این منظور ارائه می گردد، مشکل اشتغال روستائیان برطرف شود.
عملکرد مطلوب استان در زمینه تولید محصولات کشاورزی

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم در بخش دیگری از سخنان خود عملکرد استان 
در زمینه تولید محصولات کشاورزی را مطلوب دانست و بیان داشت: 46 صدم درصد اراضی 
کشاورزی کشور در استان قم وجود دارد که بر اساس آمار سال 94 با تولید 747 هزار تن 
محصولات کشاورزی و دامی، 67 صدم درصد تولیدات کشور را داریم. طلایی وضعیت منابع 
آبی استان را نامطلوب ارزیابی کرد و افزود: استان قم در انتهای سه دشت بزرگ کشور قرار 
گرفته است و سالانه حدود450 میلیون متر مکعب آبی که وارد استان قم می شد، از دهه 

70 به صفر رسیده است و بیشتر برداشت ما از منابع آبی زیر زمینی است.
وی با اشاره به اقدامات دولت تدبیر و امید در خصوص مدیریت منابع آبی، خاطر نشان 
کرد: مجموعه استان و بخش کشاورزی به این نتیجه رسیده اند که باید منابع آب را مدیریت 
نمایند. طلایی با اشاره به سابقه اجرای سیستم های آبیاری نوین در استان قم، گفت: از دهه 
70 به بعد طرح های شکست خورده ای را در استان قم در زمینه سیستم های آبیاری نوین 
داشتیم و همین موضوع زمینه ای شد که اجرای آبیاری تحت فشار در استان قم تعطیل 
شود. وی بیان داشت: از ابتدای شروع اجرای آبیاری تحت فشار در کشور، استان قم همیشه 

آخرین استان از لحاظ اعتبارات و سطح اجرا بوده است. 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به اینکه برای نهادینه کردن این موضوع 
بیش از 28 هزار نفر روز آموزش برای بهره برداران برگزار نمودیم، افزود: به لطف همکاری 

خوب کشاورزان با سازمان؛ استان قم برای اولین بار بر اساس آمار مجری طرح آبیاری های 
نوین در کشور، رتبه نهم کشور را به دست آورده است که با توجه به سطح اراضی استان این 

میزان و رتبه بسیار قابل توجه بوده و باید از کشاورزان تقدیر کرد. 
طلایی تصریح کرد: طی سه سال گذشته در استان قم 6 هزار هکتار آبیاری تحت فشار 
انجام شده که از این میزان دو هزار و 872 هکتار پایان کار گرفته اند و 3 هزار و 300 هکتار 
نیز پیشرفت 70 درصدی دارند و 5 هزار هکتار نیز در حال مطالعه و بررسی می باشند. وی 
افزود: اگر این روند ادامه پیدا کند تا 4 سال آینده زمین کشاورزی در استان قم نداریم که 
شرایط اجرای آبیاری تحت فشار را داشته باشد و در آن این سیستم اجرا نشده باشد. وی 
با اشاره به اینکه کشاورزانی که تمایلی به اجرای سیستم های آبیاری نوین در مزرعه خود 
نداشتند، امروز برای دریافت تسهیلات واجرای این سیستم ها در صف ایستاده اند، بیان 
داشت: نزدیک به 91 کیلومتر لوله گذاری برای انتقال آب در استان اجرا شده و 1000 هکتار 

نیز آبیاری تیپ در انواع محصولات زراعی داشتیم.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان با اشاره به اینکه طی سال گذشته کشاورزان 18 
درصد از اراضی زراعی که عملکرد خوبی نداشتند را حذف کرده اند، گفت: طی سه سال 
دولت تدبیر و امید 72 هکتار گیاهان دارویی و 6 هزار و 870 هکتار باغ پسته که نیاز آبی 
کمتری دارند را جایگزین کرده ایم. وی با اشاره به اینکه از ابتدای دولت تدبیر و امید تا کنون 
272 پروژه بخش کشاورزی با اعتباری بالغ بر 193 میلیارد افتتاح شده است، بیان داشت: 
نکته مهم در این پروژه سرمایه گذاری بخش خصوصی است به صورتی که کل اعتبار دولتی 
در این پروژه ها حدود 30 میلیارد بوده است و مابقی سرمایه گذاری از محل تسهیلات بانکی 

و آورده سرمایه گذاران بوده است.

معاون وزیر جهاد:
بخش کشاورزی پیشتاز اقتصاد مقاومتی است

معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی نیز در این مراسم چالش آب را در کشور جدی 
دانست و گفت: در خصوص چالش آب به هیچ عنوان نباید کشاورزان را مقصر دانست چرا که 

بنده معتقدم که هیچ کسی به اندازه کشاورزان در ایران قدر آب را نمی داند.
مهندس عباس کشاورز مشکل آب زیرزمینی را بسیار جدی دانست و بیان داشت: تعداد 
زیادی از رودخانه های دائمی کشور امروز تقریبا خشک شده است و این جمعیت همه متکی 
بر آب زیرزمینی است لذا بحران آب های زیرزمینی از آب های سطحی پیچیده تر است 

چرا که تا امروز 120 میلیارد متر مکعب از ذخیره آب های زیرزمینی را مصرف کرده ایم.
وی با اشاره به اینکه اگر با تدبیر عمل کنیم چالش آب قابل مدیریت است، اضافه کرد: 
کشورهای زیادی در دنیا وجود دارند که وضعیت بدتری از ما دارند ولی با تدبیر مشکل را 
مدیریت کرده اند و کشور ما نیز راهی جز اینکه منابع آبی را مدیریت کند، ندارد و همه باید 

به تعادل بخشی در منابع آبی کمک کنیم.
وی در ادامه سخنان خود بخش کشاورزی را پیشتاز اقتصاد مقاومتی دانست و گفت: 
در ابتدای دولت بیش از دو نیم میلیون هکتار از اراضی کشور زیر کشت گندم بود و باز هم 
مجبور بودیم که برای تامین نیاز کشور گندم وارد کنیم ولی در سال جاری حدود 2 میلیون 
و 140 هزار هکتار زیر کشت گندم داشتیم و نزدیک به 14 میلیون تن گندم تولید کردیم که 

تقریبا کشور در زمینه گندم خودکفا شد. وی به  افزایش تولید شکر در کشور بدون افزایش 
سطح زیر کشت اشاره کرد و بیان داشت: در دو سال گذشته رکورد تولید شکر در کشور زده 
شد به طوری که در سال 94 حدود 1/4 میلیون تن و در سال 95 حدود 1/5 میلیون تن 
شکر در کشور تولید شده است. وی با اشاره به اینکه بخش کشاورزی مسیر خود را پیدا کرده 
است، گفت: بخش کشاورزی روند بسیار مدبرانه و مناسبی را تعقیب می کند و در این زمینه 

اولین شرط موفقیت ما همراهی کشاورزان بوده است.

استاندار قم:
»طلایی« از مدیران موفق استان است

استاندار قم نیز در این مراسم با تاکید بر اینکه مهندس طلایی از مدیران موفق و پرتلاش 
استان قم است، گفت: از همه کسانی که مستقیم و غیر مستقیم در امر توسعه اقتصاد 

کشاورزی استان تلاش می کنند، تقدیر می نمایم. 
مهندس مهدی صادقی اظهار داشت: مشکل عمده ما در کشور و به دنبال آن در استان 
قم، پائین بودن بهره وری است که باید تلاش شود این نقیصه برطرف شود. وی اضافه کرد: 
در استان قم تلاش های زیادی صورت گرفت تا هماهنگی لازم بین دستگاه ها برای بالا بردن 
بهره وری ایجاد شود و امروز به برکت همین هماهنگی ها شاهد پیشرفت ها و گشایش های 
خوبی در بخش های مختلف به خصوص بخش کشاورزی هستیم. وی با اشاره به اینکه امروز 
یک تحرک بسیار جدی در سطح مدیران استان ایجاد شده است، بیان داشت: در استان قم 
هر شخصی که به دنبال توسعه باشد مورد حمایت کامل قرار می گیرد. استاندار قم در ادامه 
سخنان خود با اشاره به اینکه چالش آب در استان قم جدی است، گفت: با بهینه سازی 
مصرف آب و بالا بردن بهره وری می توان همین منابع محدود آب را به نحوی مدیریت کرد 
که هیچ ضربه ای به بخش کشاورزی و تولید وارد نشود. وی ایجاد بهره وری بالا را یکی از 
مفاهیم اقتصاد مقاومتی دانست و تصریح کرد: باید همه در یک جهت حرکت نمائیم و از 
خنثی کردن یکدیگر بپرهیزیم تا هزینه ها پائین بیاید، منابع خدادی حفظ شود و به دنبال 
آن بهره وری افزایش پیدا کند. گفتنی است، واحد تولیدی قارچ مفید دارای 12 سالن تولید 
با ظرفیت 30 تن قارچ دهی و در مجموع 360 تن ظرفیت تولید قارچ در سال را دارد. این 
واحد با سرمایه گذاری بالغ بر 25 میلیارد ریال به غیر از هزینه زمین و اشتغالزایی مستقیم 

25 نفر مورد بهره برداری قرار گرفت. 
معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی در سفر خود به قم علاوه بر افتتاح 
واحد تولیدی قارچ مفید، از واحدهای تولید نهال، کلکسیون ارقام زیتون و باغات 
تولید محصول مزرعه فدک و سایت تولید بذور مادری و گواهی شده ارقام گندم 
در موسسه زائر کریمه و مزرعه الگویی مقایسه کارایی محصولات به روش های 

نوین آبیاری تحت کشت ذرت و آبیاری میکرو بازدید کرد.

همزمان با هفته دولت و با حضور مسئولین کشوری و استانی برگزار شد:

آئین بهره برداری از 48 پروژه بخش کشاورزی قم

بدرقه باشکوه رشید سینمای ایران

نامحــرمانه 
توصیه آیت الله مکارم  به رییس جمهور

آیت الله مکارم شیرازی در دیدار وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: این که در دولت جدید کارهای 
خوبی انجام شده شکی نیست و آنهایی که منفی بافی می کنند راه درستی نمی روند؛ ما می گوییم مشکلاتی 
هست که باید برای آنها درمانی اندیشید و فقط بیان کافی نیست بلکه راه حل هم می خواهد. این مرجع 
تقلید با تأکید بر این که باید با امیدواری جلو رفت، ابراز کرد: رییس جمهور محترم نیز نباید از انتقادات ناراحت 
شود هرچند ما قبول داریم فضای دروغ و تهمت زیاد است که البته این موضوع برخلاف دستور اسلام است؛ 
درست است که دروغ ها با تکذیب فاش می شود ولی یک اثر منفی دارد و آن هم این که دیگر مردم به خبرها 
اعتماد نمی کنند. آیت الله مکارم شیرازی افزود: همین که دولت های قدرتمند جهان )پنج به علاوه یک( در 
یک طرف میز و جمهوری اسلامی در طرف دیگر قرار می گیرد صرف نظر از نتیجه مثبت آن بیانگر قدرت 
و عظمت ایران است؛ این که شب و روزی بر رییس جمهور آمریکا نمی گذرد که از ایران حرفی نزند، خود 
نماد قدرت ایران است؛ اگر چه مشکلاتی داریم ولی این مشکلات هزینه هایی است که برای پیشرفت ها باید 

بپردازیم ان شاءالله با اتفاق همۀ قشرها و همکاری دولت و ملت حل خواهد شد.

حمل سلاح سرد ممنوع شد
 سخنگوی کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس از تصویب الحاق دو تبصره به ماده 617 قانون مجازات 
اسلامی مبنی بر ممنوعیت حمل سلاح سرد در کمیسیون خبر داد. حسن اظهار داشت: با الحاق دو 
تبصره به ماده 617 قانون مجازات اسلامی ممنوعیت حمل سلاح سرد در کمیسیون به تصویب رسید. 
وی، تصریح کرد: در لایحه مذکور حمل سلاح های سردی چون قمه، شمشیر، ساطور و چاقوی ضامن 
دار و سایر سلاح های سرد هم جرم محسوب می شود و مجرم به حداقل مجازات در این ماده محکوم 
می گرددوی با بیان اینکه خریداران و وارداکنندگان سلاح های مذکور هم طبق قانون محکوم می شوند، 
یادآوری کرد: پیش از این قانون درمورد جرم تلقی شدن حمل سلاح سرد وجود نداشت اما با الحاق دو 

تبصره به ماده 617 قانون مجازات اسلامی، حمل سلاح سرد جرم تلقی خواهد شد.

71 میلیون جوان در جهان بیکار هستند
 سازمان بین المللی کار در تازه ترین گزارش خود پیش بینی کرد، شمار جوانان بیکارجهان پس از 
یک کاهش سه میلیون نفری بین سال های 2012 تا 2015، در سال 2016 با 500 هزار نفر افزایش به 
71 میلیون نفر برسد و در سال 2017 نیز در همین سطح باقی می ماند. بنا به اعلام سازمان بین المللی 
کار، در سطح جهان، بخشی از نیروی کار جوان کار می کند اما درآمدش آنقدر بالا نمی رود که از فقر 
رهایی یابد. در حقیقت تقریبا 156 میلیون جوان در کشورهای نوظهور و در حال توسعه با وجود آنکه کار 
می کنند در فقر شدید )سرانه درامد کمتر از 1.90 دلار در روز( یا فقر متوسط )سرانه درآمد بین 1.90 و 

3.10 دلار در روز( زندگی می کنند.

شکایت 30 نماینده از علی مطهری 
30 نماینده مجلس شورای اسلامی در نامه ای خواستار بررسی صلاحیت علی مطهری به عنوان 
نائب رئیس مجلس شدند. محمدعلی پورمختار با اعلام این خبر به ایسنا گفت: 30 نماینده مجلس 
شورای اسلامی در نامه ای خطاب به هیات ناظر در ماده 26 آیین نامه داخلی مجلس )هیات رسیدگی به 
اعتراضات مرکب از روسای کمیسیون های تخصصی و اعضای کمیسیون تدوین آیین نامه داخلی مجلس( 
خواستار بررسی و سلب صلاحیت علی مطهری از نائب رئیسی مجلس شدند. نامه روزشنبه علی مطهری 
به مصطفی پورمحمدی درباره رفع ابهامات و ارائه توضیحات در مورد اعدام های سال 67 با واکنش های 

برخی نمایندگان در جلسه علنی دیروزمجلس مواجه شد

ممنوع الخروجی ورزشکار پارالمپیک به خاطر مهریه! 
یکی از شانس های مدال طلا در پارالمپیک ممنوع الخروج است و نمی تواند از کشور خارج شود. علی 
صادق زاده عضو تیم ملی وزنه برداری جانبازان و معلولین ایران که مدال برنز پارالمپیک پکن و لندن را 
در کارنامه اش دارد، به دلیل به اجرا گذاشته شدن مهریه توسط همسرش نمی تواند از کشور خارج شود 
و این روزها به مشکل خورده است. صادق زاده می گوید: »514 سکه بدهکار هستم و از اردیبهشت 

ممنوع الخروجم. تنها با رضایت همسرم می توانم از کشور خارج شوم.«

فرد بازداشت شده مسوولیتی در دفتر آیت الله هاشمی ندارد
 یک مقام آگاه در دفتر آیت الله هاشمی رفسنجانی گفت: »ف.ص« که امروز -یکشنبه- خبر بازداشتش 
منتشر شد، هیچگونه مسوولیتی در دفتر رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام ندارد. این مقام آگاه در 
دفتر رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام، در تماس تلفنی ایرنا این مطلب را بیان کرد. برخی رسانه ها 
دیروز خبر دادند: »ف.ص مشاور رسانه ای هاشمی رفسنجانی با حکم مرجع قضایی بازداشت شده است. 

علت این بازداشت هنوز اعلام نشده است.«

قاضی پور یک خبرنگار را کتک زد! 
نماینده مردم ارومیه با یکی از خبرنگاران پارلمانی درگیر شد. پس از پایان جلسه علنی مجلس دیروز 
که نمایندگان در راهروی مجلس به سوال های رسانه ها پاسخ می دادند، نادر قاضی پور با یک خبرنگار درگیر 
شد که این درگیری با ضربه های فیزیکی این نماینده همراه بود. براساس این گزارش خبرنگار توسط 
قاضی پور به حراست مجلس برده شد تا از ورود او به پارلمان جلوگیری شوددقایقی بعد همان خبرنگار بار 

دیگر به راهروی مجلس بازگشت اما آن زمان قاضی پور در راهرو نبود.

اعلام زمان بازگشایی مدارس
وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد: مدارس سراسر کشور هم زمان شنبه سوم مهر بازگشایی می شوند. 

فانی افزود: بیش از 130 هزار جلد کتاب مدارس چاپ شده که از نیمه شهریور توزیع می شود.


